
16 - LETO 5 6 - CELJE, 1 9 . 4 . 2 0 0 1 - CENA 3 0 0 SIT 
Odgovorna urednica NT Tatjana Cvirn Urednica NT Milena Brečko Poklič 

SE POJOČI MAJOR SKRIVA NA 
PLANINCI? 
Preverili smo govorice o sicrivanju Ladislava Trohe 

na Icmetiji Alojzije Erjavc. Stran 25. 

NE PREZRITE: 

Božičnik jemlje mero 

Sto let 
Helene 
Šolinc 

Celje na krilih mladosti 

Tehtnica za malico 

Ženin iz Amerike in 
srečna vdova 

Foto: CRECOR KATiC 

Oba Jurija, zeleni in sveti, bosta imela letos polne roke dela, še več pa vsi tisti, l<i na 
našem območju pripravljajo pester splet pomladnih prireditev. Največja JurJevanja 
bodo v Laškem, Šentjurju In Slovenskih Konjicah, na njih pa bodo sodelovali tudi 
mladi. Koliko znanja in ustvarjalnosti je v njihovih glavicah, smo se prejšnji teden 
;lahko prepričali v Celju na prvem festivalu vzgoje in izobraževanja. 
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Predsednik med 
tovarnarji in športniici 
Predsednik države Milan Kučan je minuli četrtek posvetil nazarski občini. Vzrok 

njegovega obiska je bila otvoritev 260 milijonov tolarjev vredne športne dvorane - edine 
tovrstne v Zgornji Savinjski dolini, ki bo lahko sprejela do tisoč ljudi, poleg šolskih in 
rekreativnih namenov pa naj bi bila tehnično primerna za tekmovalni šport. 

Pred odprtjem dvorane si je predsednik države ogledal nazarska podjetja Glin K&M, BSH in 
Elkroj, srečanje z župani in direktorji pa je pomenilo priložnost za pogovor o razvojnih 
perspektivah in težavah, ki pestijo regijo. Kučan si je skupaj z gostiteljem, nazarskim 
županom Ivanom Purnatom, ogledal tudi znamenito knjižnico v nazarskem frančiškanskem 
samostanu, kjer med drugim hranijo originalen izvod Dalmatinove Biblije. 

EDI MAVRIC, Foto: CIRIL SEM 

Predsednik Kučan se je med obiskom Nazarij pomešal tudi med tamkajšnje frančiškane, ki 
so mu ponosno razkazali svojo znamenito knjižnico. 

Terapevtski bazen odprt 
Od sobote popoldne je v Termah Zreče že 

odprt terapevtski bazen. Kdaj bodo lahko 
pričeli z obnovo ali novogradnjo pogorele-
ga osrednjega pokritega termalnega baze-
na, je odvisno od strokovnih analiz. 

»Na strokovno mnenje še čakamo. Od njega 
bo odvisno, ali bomo lahko bazen obnovili na 
obstoječi konstrukciji, ali bomo morali tudi to 
zgraditi na novo. Po požaru smo vse počistili, 
sedaj pa se trudimo zagotoviti gostom poleg 

medicinsko terapevtskih storitev tudi pestro 
kulturno dogajanje,« je v torek povedal direk-
tor Unior Turizma Maks Brečko. Vrstijo se 
razstave in koncerti, zadnjega; dobrodelnega, 
je sinoči pripravil Celjski oktet, a odpovedi 
rezervacij se vseeno vrstijo. Večina, približno 
sto jih je bilo, želi obiskati Terme Zreče takrat, 
ko bodo na voljo vsi bazeni. Bo to čez tri 
mesece ali morda še prej? 

MBP 

Naložbe v socialo 
Seznanitev s tem, kako v Celju skrbijo za socialno varnost svojih občanov, je bilo izhodišče 

petkovega obiska ministra za delo, družino in socialne zadeve dr. Vlada Dimovskega ter 
državne sekretarke v ministrstvu Lidije Apohal Vučkovič v mestu ob Savinji. Minister je 
pohvalil prizadevanja Celjanov za čimboljšo raven socialnega varstva občanov, naklonjeno pa 
sprejel tudi pobudo Celjanov, da bi končno uredili status Zavetišča za brezdomce, ki naj bi 
deloval kot enota Centra za socialno delo Celje. Podprl je tudi pobudo, da bi v Celju zaživel 
Dnevni center za odvisnike, za katerega bi mestna občina zagotovila prostore, država pa 
prevzela večinsko financiranje skrbi za dnevno oskrbo zdravljenih odvisnikov. IS 

O umazani Sotli pa nič 
Na reprezentančnem gradu Podsreda (občina Kozje) je bilo prvo srečanje ministrov za okolje 

in prostor Slovenije in Hrvaške mag. Janeza Kopača in Boža Kovačeviča. Najpomembnejši je 
meddržavni dogovor o kategorizaciji cest. Na novinarsko vprašanje, ali sta govorila tudi o 
onesnaževanju bližnje mejne reke Sotle, je minister Kovačevič dejal, da je vzhodna soseda v 
postopku oblikovanja okoljevarstvene strategije, pri čemer naj bi dala prednost skupnim 
problemom. O Sotli, kjer gradi Rogaška Slatina čistilno napravo, nista govorila, sta pa o načinu 
reševanja takšnih problemov, je odgovoril Kovačevič. BRANE JERANKO 

23 . seja Mestnega sveta 
župan Mestne občine Celje Bojan Šrot sklicuje v torek, 24 aprila ob 13. uri, v veliki dvorani Narodnega doma v Celju, 23. sejo Mestnega 

sveta Mestne občine Celje. Na seji bodo svetniki obravnavali naslednji dnevni red: 
pod točko 3 - poročilo o realizaciji sklepov Mestnega sveta Mestne občine Celje od IL IL 1999 do 19. 4. 2001 in potrditev zapisnika 22. seje 

mestnega §veta z dne 27. 3. 2001 in 3. 4. 2001; pod 4 - predlogi komisije za mandatna vprašanja, volitve, imenovanja, priznanja in nagrade: a) 
imenovanje direktorice Muzeja novejše zgodovine Celje, b) soglasje k imenovanju direktorja Javnega zavoda Zdravstveni dom Celje; pod 5 -
poročilo in program dela Lokalne turistične organizacije; pod 6 - program investicij na območju krajevnih skupnosti in mestnih četrti MOC; pod 
7 - Odlok o urejanju, vzdrževanju in varstvu javnih in drugih zelenih površin v Mestni občini Celje - druga obravnava; pod 8 - Odlok o podelitvi 
koncesije za urejanje zelenih površin v Mestni občini Celje - druga obravnava; pod 9 - a] predlog stališč do pripomb in predlogov na javno 
razgrnjeni osnutek sprememb in dopolnitev zazidalnega načrta Staro mestno jedro Celje - ureditev Trga Celjskih knezov; b) Odlok o 
spremembah in dopolnitvah odloka o Zazidalnem načrtu Staro mestno jedro Celje - prva obravnava; pod 10 - a) predlog stališč do pripomb in 
predlogov na javno razgrnjeni osnutek sprememb in dopolnitev Zazidalnega načrta »Ob Prvomajski«, b) Odlok o spremembah in dopolnitvah 
odloka o Zazidalnem načrtu »Ob Prvomajski« - prva obravnava; pod 11 - Predlog stališč do pripomb in predlogov na javno razgrnjeni osnutek 
parcialnega zazidalnega načrta Slatina (cona C) in pod 12 - a) odgovori na vprašanja, pobude in predloge ter b) vprašanja, pobude in predlogi. 

Predsednik vlade Janez Drnovšek je skupaj z direktorjem TEŠ Jaroslavom Vrtačnikom 
uradno predal v uporabo čistilno napravo na petem bloku. 

Čistejši zraic 
iz Šoštanja 

Čistilno napravo na petem bloku so tudi uradno predali v uporali 
Predsednik vlade dr. Janez 

Drnovšek je v torek pognal v 
obratovanje čistilno napravo 
na največjem, petem bloku šo-
štanjske termoelektrarne 
(TEŠ). S tem je ta uspešno 
končala večletno ekološko sa-
nacijo ter za 97- odstotkov 
zmanjšala onesnaževanje 
zraka z žveplovim dioksidom. 
Prihodnji ponedeljek pa se v 
TEŠ začne tudi poskusni sežig 
kostne moke. 

Zgraditev čistilne naprave je 
veljala več kot 15 milijard tolar-
jev, tri četrtine denarja pa so 
zagotovili s posojili tujih dobavi-
teljev, za katere jamči država. Ta 
je prispevala tudi štiri odstotke 
potrebnih sredstev, 19 odstotkov 
denarja pa je zbrala sama TEŠ. 

Naprava, ki sta jo zgradUa 
nemško-slovenski konzorcij 
Babcock - Rudis ter Inženiring 
CEE, je bila zgrajena v predvide-

nem roku in v okviru načrtova-
nih sredstev. Dosedanje posku-
sno obratovanje, ki je steklo 
septembra lani, je bilo uspešno, 
opravljene meritve pa so izpol-
nile vsa pričakovanja. S tem je 
tudi šoštanjska termoelektrar-
na, ki z močjo 755 MW proizve-
de okoli 30 odstotkov porablje-
ne električne energije v Sloveni-
ji, po ekološki in tehnološki 
plati dejansko pripravljena na 
odpiranje energetskega trga. 

Vodstvo TES je napovedalo, 
da bodo letos svoja okoljska 
prizadevanja nadgradili s prido-
bitvijo certifikata ISO 14001. Za 
celovit nastop na prostem trgu 
električne energije bo potrebno 
uspešno izpeljati še finančno sa-
nacijo, tako kot so to storili v 
Evropi pred odprtjem trga. »Prav 
tako računamo tudi na širšo 
podporo pri smiselnem povezo-
vanju z drugimi proizvajalci 

električne energije, da bo i 
venska električna energija na o 
prtem evropskem trgu koni 

renčna,« je poudaril Jaroslav' 
tačnik, direktor TEŠ. 

SEBASTUAN KOPUŠ 

V TEŠ se bo čez teden d 
začel poskusni sežig mesi 
kostne moke, ki jo bodo 
cisternah pripeljali neposn 
no iz ljubljanskega Kota. M 
24. in 26. aprilom bodo nad 
sežgali 50 ton mesno-koji 
moke, ki jo bodo s pnevm 
sko metodo vbrizgavaU v kd 
pet. V času sežiga bodo v! 
štanjski termoelektrarni m 
11. in 23. uro pripravili ti 
dan odprtih vrat, saj je to 
njih zahtevala lokalna ski 
nost pri pridobitvi soglasja 
poskusni sežig. 

Kozjansko 
praznuje 

v Kozjem začenjajo jutri, v 
petek 20. aprila, s številnimi pri-
reditvami občinskega praznika. 
Jutri bo slavnostna seja občin-
skega sveta ter podelitev občin-
skih priznanj, W jih bo izročil 
župan Jože Planine. Letošnje 
najvišje priznanje »plaketo« bo 
prejela pekarska podjetnica 
Marija Resnik. Denarni nagradi 
namenjajo športnemu društvu 
Buče in strelskemu društvu 
Dren, »priznanja občine« pa us-
pešnemu kmetovalcu Francu 
Bokaliču, strokovni vodji fo-
klorne skupine Kozje Slavici 
Blažič in družini Lupšina iz 
Zagorja. BJ 
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Laži ne bodo 
ustavile gradnje 

V Vitanju so pričeli z gradnjo čistilne naprave - Nasprotovanje z odstopi z javnih funkcij 
Gradnja vitanjske čisti lne 

paprave na sporni lokaciji 
p Gmajni se je prejšnji po-
pedeljek začela. Ta teden bo-
jo končani izkopi, prihod-
nji teden pričnejo z gradnjo, 
jprema je že naročena. V 
l(raju pa se strasti še niso 
umirile. 
Nestrinjanje z lokacijo neka-

leri krajani kažejo z odstopi z 
jjvnih funkcij. Najprej je z vseh 
javnih funkcij v Vitanju odsto-
pil Mirko Polutnik. Odstopil 
lekot predsednik Sveta za Vzgo-
jo in preventivo, z mesta pred-

kednika sosveta občine Vitanje 
in policijske postaje, kot član 
sveta Trške skupnosti Vitanje 
,in kot predsednik Turistične-
ga društva Vitanje. V obrazlo-
žitvi odstopa je zapisal, da ne 
čuti več veselja za delo v kra-
ju, kjer se občinska uprava a r o -
gantno obnaša do svojih obča-
nov in ki uničuje njegovo dol-
g o l e t n o postovoljno delo z 
jgradnjo čistilne naprave na ne-
primerni lokaciji. Želel je tu-
fci, da se njegov odstop razu-
Jme kot ena od oblik protesta 
i iESol idarnost i z nemočnimi p r i -
(Tidetimi krajani. 

Z vseh javnih funkcij v obči-
iiiVitanje je nato z mesta pred-
sednika trške skupnosti, z me-
sta člana sveta javnega zavoda 
Celjskih lekarn, kot član sos-

veta občine Vitanje in Policij-
ske postaje Slovenske Konjice 
in kot predsednik društva Vi-
tanjskih godbenikov odstopil 
še Jože Jakop. V obrazložitvi 
je zapisal, da odstopa zaradi raz-
hajanj med občani in občinsko 
upravo, ki se kažejo v gradnji 
čistilne naprave na neprimer-
ni lokaciji. Pojasnil je, da ne 
želi biti vključen v dogajanja, 
na katera nima vpliva. 

Ta teden je občino s svojim 
odstopom z javne funkcije sez-
nanila Petra Polutnik. V kra-
ju je poznana kot organizato-
rica in voditeljica številnih pri-
reditev, precej pa se je ukvar-
jala tudi z mladimi. Študentka 
matematike in fizike na Ljub-
ljanski pedagoški fakulteti je 
bila do ponedeljka še članica 
Odbora za družbene dejavno-
sti pri Občini Vitanje. V svoji 
odstopni izjavi je med drugim 
zapisala: »Doslej sem z vese-
ljem opravljala svoje delo za 
občino. Ko pa se je v kraju za-
čelo govoriti o gradnji čistilne 
naprave, se je začelo družbe-
no ozračje v Vitanju zastrup-
ljati z medsebojnimi obtože-
vanji in nesoglasji. Ljudje, ki 
so bili nekoč prijatelji, si po-
slej ne morejo več iskreno po-
gledati v oči in tudi ne morejo 
več sodelovati eden z drugim. 
Tudi sama bi poslej le stežka 

sodelovala pri tem delu, saj vi-
dim, da občine ne zanima do-
bro njenih občanov.« 

Medtem pa dela pri gradnji 
čistilne naprave hitro napredu-
jejo. Župan Slavko Krajnc od-
stopov in vsega drugega doga-
janja ne more razumeti druga-
če, kot da gre za nagajanje, saj 
so vsi strokovnjaki potrdili us-
treznost čistilne naprave, nje-

nim nasprotnikom pa ni uspe-
lo pridobiti niti enega drugač-
nega mnenja. »Proračun, v ka-
terem je ta čistilna naprava, so 
občinski svetniki sprejeli sogla-
sno, z desetimi glasovi za, nih-
če ni bil proti. Če bi resno nas-
protovali gradnji čistilne napra-
ve na tej lokaciji, tudi prora-
čuna, kakršen je, ne bi spreje-
li. Sam sem kot župan dolžen 

sprejet proračun uresničevati. 
Osebno tudi zaupam strokov-
njakom in verjamem, da čistilna 
naprava ne bo nikogar ogroža-
la. Zgrožen sem nad lažmi, ki 
se širijo po Vitanju. Če bi ime-
li nasprotniki čistilne naprave 
kakršen koli dokaz o njeni ško-
dljivosti za okolje, bi mu rad 
prisluhnil. Tako pa...« 

UK, MBP 

V Vitanju so začeli z gradnjo čistilne naprave. 

Reorganizacije 
vojsice v Celju 

Celjski župan Bojan Šrot je v torek gostil 
poveljnika 3. operativnega poveljstva Sloven-
ske vojske brigadirja Alojza Završnika. Sled-
nji mu je predstavil potek reorganizacije slo-
venske vojske in načrtovane spremembe v 
(Celjskih vojaških objektih, spregovorila pa 
sta tudi o sodelovanju vojske in mestne obči-
"eob praznovanju desetletnice slovenske osa-
"losvojitvene vojne. 
Po besedah brigadirja Završnika je reorgani-

^cija del dolgoročnega programa preobliko-
vanja Slovenske vojske, s katerim želijo ustva-
ili številčnejšo manjšo, vendar bolje usposob-
too vojsko, ki bi bila prilagojena slovenskim 
•^drovskim in denarnim zmožnostim. V Celju 
^Premembe navzven ne bodo očitne, saj bodo 
•̂ ^drovsko okrepili samo 3. operativno poveljs-

celjska vojašnica pa bo postala njegova lo-
S ŝtična baza in sedež logistične brigade, ki bo 
pod poveljstvom 1. brigade. Ta je v sestavi ge-
"^^ralštaba in ne pod neporednim nadzorom 3. 
operativnega poveljstva. »Poveljstvo logistične 
iiaze je že večinoma popolnjeno. Slovenska voj-

pa trenutno išče profesionalne vojake za 
motorizirani bataljon, ki je pod poveljstvom 

^^leralštaba, zato v Celju ne bo večjega števila 
fovih delovnih mest,« je povedal brigadir Zavr-
snik. 
i ^se našteto pomeni reformiranje mirnodob-

sestava, ki bo v 3. operativnem poveljstvu 
^•^Ijučeno do konca junija, na slovenski ravni 
P̂  do konca septembra. Reforme vojnega se-

'̂̂ va se bo SV lotila prihodnje leto. Završnik je 
,°^daril, da o usodi vojaških nepremičnin (in 
'̂ ^^da o sami vojašnici in njeni lokaciji) odlo-

ča ministrstvo za obrambo, ne pa vojska, žu-
pan Šrot pa je dejal, da se občina zaenkrat zani-
ma za zemljišča in objekte v Pečovniku in Bu-
kovžlaku ter strelišče Zagrad. 

SEBASTIJAN KOPUŠAR 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

»Reorganizacija Slovenske vojske v Celju nav-
zven ne bo prinesla večjih sprememb,« pravi 
poveljnik 3. operativenga poveljstva briga-

dir Alojz Završnik. 

Odgovori O 
radioaictivnosti 

v delniški družbi Cinkar-
na Celje so za včeraj, v sredo 
popoldne, sklicali novinarsko 
konferenco, na kateri so sku-
paj s strokovnjaki Instituta 
Jožef Štefan iz Ljubljane od-
govarjali na vprašanja, ki se 
v javnosti porajajo o morebit-
ni radioaktivosti odpadne sa-
dre, ki jo v Cinkarni odlaga-
jo na odlagališče Za travni-
kom. 

Za sklic novinarske konferen-
ce so se v Cinkarni odložili za-
radi velike odmevnosti, ki so 
jo sprožile javne razgrnitve in 
javne obravnave predloga spre-
memb in dopolnitev zazidal-
nega načrta odlagališča Cinkar-
ne Celje Za travnikom v Mest-
ni občini Celje ter v občinah 
Šentjur ter Štore, kjer je odla-
gališče. V Cinkarni namreč že-
lijo spremeniti način odlaga-
nja sadre iz mokrega v suho, 
zatem pa sanirati in rekultivi-
rati območji odlagališč sadre 
Za travnikom in Bukovžlak; ze-
leno luč za njihovo namero pa 
so v Mestnem svetu MOC s spre-
jemom sprememb in dopolni-
tev zazidalnega načrta že priž-
gali. 

Na novinarsko konferenco so 
v Cinkarni povabili tudi pred-
stavnike Instituta Jožef Štefan 

iz Ljubljane z mag. Bogdanom 
Pucljem na čelu, ki so sodelo-
vali pri meritvah in ocenah ra-
dioaktivnosti za dijaško razi-
skovalno nalogo (na njene iz-
sledke se opirajo obtožbe o ra-
dioaktivnosti sadre Društva ci-
vilna družba Celje) ter v celot-
nem tehnološkem procesu proi-
zvodnje pigmentnega titanove-
ga dioksida v Celju. 

Včerajšnja novinarska kon-
ferenca, o kateri bomo podrob-
neje poročali v prihodnji šte-
vilki Novega tednika, je bila pri-
ložnost za vsa vprašanja v zve-
zi z morebitnimi sevanji in pri-
zadetostjo okolja ter posledi-
cami na zdravje krajanov v so-
seščini Cinkarne in njenih od-
lagahšč. 

IS 

POSVETU 
iVIevarni 
odpadla 

PARIZ, 13. aprila - V pe-
tek so oblasti zaradi nevar-
nosti eksplozije in uhajanja 
strupov ukazale evakuacijo 
12 tisoč ljudi z območja 
okoli skladišča kemičnega 
orožja iz prve svetovne voj-
ne blizu kraja Vimy na se-
veru Francije. Francoskim 
vojaškim strokovnjakom je 
v nedeljo uspelo ustaviti uha-
janje kemičnih strupov iz 
skladišča, nato pa so 55 ton 
odpadkov varno uskladiščili 
v vojaškem oporišču Suip-
pes. 

Televizije! 
izgubili 

MOSKVA, 14. aprila -
Staro vodstvo ruske neodvi-
sne televizijske postaje NTV 
je izgubilo boj z ruskim ener-
getskim koncernom Gaz-
prom, ki je pod nadzorom 
države. Novo vodstvo NTV, 
katere večinski lastnik je 
Gazprom, je zasedlo prosto-
re te do Kremlja kritične te-
levizije in novinarjem pre-
prečilo vstop v stavbo. Od 
skupno 400 zaposlenih na 
NTV jih je kakih sto dalo od-
poved. 

Izraelski 
napad 

BEJRUT, 16. aprila -
Izrael je v povračilnem na-
padu zaradi uboja izraelske-
ga vojaka, ki ga je konec tedna 
izvršil proiranski Hezbolah, 
z letalstvom napadel polo-
žaje sirske vojske v Libano-
nu. Libanonski predsednik 
Emile Lahud je menil, da 
utegne napad voditi v »splo-
šni spopad«. 

Bosanska 
aretacija 

HAAG/BANJA LUKA, 16, 
aprila - Mednarodne sile 
SFOR v BiH so v Zvorniku 
prijele bosanskega Srba Dra-
gana Obrenoviča, ki ga haaš-
ko sodišče za vojne zločine 
na območju nekdanje Jugo-
slavije obtožuje vojnih zlo-
činov. Obrenovič, sicer pol-
kovnik v vojski Republike 
srbske, je bil na tajnem sez-
namu sodišča. Obtožnica ga 
bremeni umora več tisoč bo-
sanskih Muslimanov v času 
srbskega zavzet ja musli-
manske enklave Srebrenica 
v obdobju od julija do no-
vembra leta 1995. 

Ladja sužnjev 
COTONOU, 16. aprila -

Benin je Združene narode in 
zahodne države pozval, naj 
pomagajo pri iskanju pogre-
šane tovorne ladje, na kate-
ri naj bi bili otroci-sužnji. 
Ladjo Etinero, ki je bila re-
gistrirana v Nigeriji, naj bi 
nazadnje opazili pred oba-
lo Ekvatorialne Gvineje, po-
tem ko je v zadnjih dneh za-
man skušala pristati v Ga-
bonu in Kamerunu. Otroke 
iz revnih družin naj bi pro-
dali kot delovno silo v gos-
podinjstvih in na plantažah. 
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Celje na krilih mladosti 
v Celju so v petek zaprli 

prvi Festival vzgoje in izo-
braževanja, največjo vzgoj-
no izobraževalno prireditev 
v Sloveniji. Predstavitve pe-
strih predšolskih in šolskih 
vzgojno izobraževalnih pro-
jektov, predavanj in okro-
glih miz v okviru festivala in 
24. sejma vse za otroka in 
družino ter 6. sejma Eko si je 
ogledalo preko 20 tisoč obi-
skovalcev. Vse ocene pa ka-
žejo, da bodo v prihodnosti 
ti sejmi pritegnili še |)istve-
no več ljudi. 

Mag. Franc Pangerl, direk-
tor Celjskega sejma d.d, je 
festival ocenil kot osrednji 
dogodek slovenskih šol: »Te-
melji so dobri, potrebno pa ga 
bo nadgraditi s še širšim izbo-
rom in znotraj tega selekcijo 
predstavitev. Možnost pred-
stavitve bi morali dobiti vsi 
vrtci, osnovne in srednje šole, 
pa tucii univerze, pri čemer pa 
je pomembno, da se projekt 
festivala vključi v izobraže-
valne programe. Le tako si 
bodo lahko dosežke ogledali 
tisti, ki jim je festival name-
njen: mladi, njihovi vzgojitelji 
in učitelji ter tudi starši. 

Letos še ni šlo brez težav, 
vse pa izvirajo iz kratkega 
časa, v katerem je bil priprav-
ljen. Razpis zanj je bil objav-
ljen šele konec decembra, za-
to ocenjujem, da je bilo ven-
darle veliko narejenega. Kar 
smo zgradili, je dobra osnova 
za naprej. Upam, da bo razpis 
za festival 2002 objavljen že 
maja in da bodo znani vsi 
pogoji za postavitev novega 
festivala konec poletja. Po-
tem bo lahko festival še bis-
tveno boljši, seveda, če ga bo-
do šole vzele za svoj promo-
cijski projekt, če bodo uvide-
le, da je to prostor za identifi-
kacijo šole in njenega vključe-

vanja v okolje. Vzgoja in izo-
braževanje sta pomembna 
porabnika proračunskega de-
narja, zato je prav, da javnosti 
predstavijo svoja videnja, 
svoje programe, svoje znanje, 
zmožnosti, novitete. Ko se 
bodo tega v polni meri zaved-
le, se bo učno vzgojni del 
festivala prepletel tudi s po-
slovnim. S tem seveda ne mi-
slim, da bi festival postal po-
trošniški. Ne. Ostati mora fe-
stival znanja, dosežkov, vse-
ga tistega, s čimer se lahko 
ponaša naš, po številu maj-
hen narod, v Evropi in svetu.« 

Po njegovi oceni imata za 
uspeh letošnjega festivala ve-
like zasluge Zavod Republike 
Slovenije za šolstvo in center 
za poklicno izobraževanje, 
potrudila se je tudi celjska 
občina. »Od šolskega mini-
strstva pričakujem, da bo dal 
festivalu v prihodnosti kot 
glavni akter več svoje note. 
Potem bo festival živel in ra-
sel. V Celju, kjer je tudi uspe-
šno vzklil.« 

Festival je prestal preizkuš-
njo tudi po mnenju Brede 
Obrez, vodje projektne sku-
pine: »Z obiskom festivala 
oziroma vseh treh sejemskih 
prireditev smo zelo zadovolj-
ni. Dogodek bi težko primer-
jali z drugimi, kajti tovrstnega 
festivala, ki je pravzaprav 
nadgradnja vseh prireditev s 
področja izobraževanja, pri 
nas še ni bilo. Tako smo si 
pridobili izkušnjo, ki jo bomo 
lahko v prihodnje nadgraje-
vali. Na sejmišču je bilo vse 
dni zelo živahno. Prav vsi raz-
stavni projekti so bili deležni 
dovolj velike pozornosti, kar 
dokazuje tudi zadovoljstvo 
predstavnikov vrtcev in dru-
gih šolskih ustanov, ki so se 
predstavljali. Vendar pa si pri 
razstavnem delu sejma Vse 

za otroka želimo nekaj več 
odzivnosti.« 

• 

Sejem Eko -
sejem 

prihodnosti 
čeprav še vedno skromen 

po obsegu in številu razstav-
ljavcev, je 6. sejem Eko nes-
porno potrdil, da je sejem pri-
hodnosti. Pričakujemo lahko, 
da bo že čez nekaj let priteg-
nil vse, ki se v Sloveniji poklic-
no ukvarjajo z ekologijo in 
varovanjem okolja. 

Že tokrat je na okrogle mi-
ze in posvete, še zlasti na 
predstavitev gradnje central-
ne čistilne naprave v Celju in 
na okroglo mizo o problema-
tiki ravnanja z odpadki v Slo-

veniji, prišlo poleg strokov-
njakov in najodgovornejših 
ljudi s posameznih področij, 
presenetljivo veliko tistih, ki 
se s problemi ekologije in va-
rovanja okolja ukvarjajo ali 
zgolj srečujejo v svojih lokal-
nih okoljih. 

Posveti so pokazali, da je bil 
v Sloveniji sicer narejen po-
memben korak naprej pri ob-
likovanju potrebne zakonoda-
je, da pa je do njenega uresni-
čevanja še dolga pot. Največ 
bo treba narediti pri- osvešča-
nju in izobraževanju ljudi. Ko 
bodo spoznali, da je od vsake-
ga posameznika odvisno, v 
kakšnem okolju bomo živeli v 
prihodnosti, ko bodo verjeli, 
da sodobna tehnologija, na 
primer ravnanja z odpadki, 
prinaša vrsto prednosti, bo tu-
di bistveno manj odporov v 

posameznih lokalnih okoljih 
do gradnje prepotrebnih re-
gionalnih odlagališč odpad-
kov, čistilnih naprav in seži-
galnic. Vseživljensko okolj-
sko izobraževanje in dograje-
no komuniciranje z javnostmi 
postajata nuja. Veseli smo lah-
ko, da se v Sloveniji vzpod-
budno razvija okoljska vzgoja 
otrok, saj je v programe eko in 
zdravih šol vključenih že 150 
šol, a očitno se država še ne 
zaveda njihovega pomena. Po-
ziv, da vendarle tudi finančno 
podpre njihovo delo, je bil 
zato glasen in jasen. 

Kljub vsem pomanjkljivo-
stim in oviram pa se na po-
dročju ekologije in varovanja 
okolja vendarle vse premika 
naprej. Domen Turnšek, vod-
ja projektne skupine 6. sejma 
Eko, pričakuje: »Da bo sejem 
Eko v prihodnosti postal me-
sto, kjer se bodo zbrali in 
predstavili vsi, ki se v Sloveni-
ji ukvarjajo s to problemati-
ko, predstavili novosti, izme-
njali izkušnje. Pri tem si želi-
mo še tvornejše vključevanje 
ministrstva za okolje in pro-
stor, pa ne le v samo sejemsko 
dogajanje, pri čemer je bil 
letos narejen pomemben ko-
rak naprej, ampak tudi s spre-
jetjem vrste ukrepov, ki bodo 
nadgradiU delno že sprejeto 
zakonodajo. Sejem Eko je 
vredno gojiti, saj postaja zara-
di približevanja Evropski uni-
ji vse, kar je povezano z vars-
tvom okolja, iz dneva v dan 
pomembnejše.« 

MILENA B. POKLIČ 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Na razstavnih prostorih, še zlasti pa na prireditvenih odrih, so se mladi predstavljali s svojo 
neprecenljivo ustvarjalnostjo. 

Podelitev priznanj je popestril Aleš Črnko, ki se mu je pri eni 
od pesmi pridružila šolska ministrica dr. Lucija Čok. 

Ravnanje z odpadki terja znanje in visoko tehnologijo. 
Prikaz ločevanja odpadkov na celjskem sejmišču. 

Najboljša šolska glasila 
Komisija za ocenjevanje šolskih glasil, ki so 

izšla v preteklih dveh letih, je na Festivalu 
vzgoje in izobraževanja pregledala skoraj sto 
glasil iz 7 vzgojno varstvenih ustanov, 42 
osnovnih in 41 srednjih šol ter dveh dijaških 
domov. 

Podelili so štiri enakovredne nagrade za kako-
vost, 6 priznanj za posebne dosežke osnovno-
šolskim glasilom in vrtcu. Srednješolska ured-
ništva in dijaški domovi pa so prejeli tri nagrade 
za novinarsko zasnovano glasilo in 5 priznanj za 
posebne dosežke. 

Za kvaliteto glasila v celoti je nagrado prejelo 
glasilo OŠ Polzela Glas mladih (mentorica Mari-
ja Kronovšek). Med najboljše tematske številke 

se je uvrstilo glasilo Nekoč... in danes Prešeren, 
OŠ Bibe Ročk v Šoštanju (mentorica Sonja Bric). 

Nagrade za kvaliteto novinarsko zasnovane-
ga glasila iz srednjih šol in dijaških domov je 
prejelo glasilo Špric, učencev Centra srednjih šol 
Velenje (mentorici Marjana Gmajner Korošec in 
Boljka Vrbnjak, glavna urednica Mateja Kurež, 
Polona Kuzman in Katja Ošljak]. Priznanje za 
najboljši literarni list so podelili Fedri, literarne-
mu glasilu I. gimnazije v Celju (mentorica Klara 
Pavšer Stropnik), za najboljši glasili v tujih jezi-
kih pa so razglasili Butterfly in Schmetterling, 
glasili v angleškem in nemškem jeziku na Gim-
naziji Center v Celju (mentorji Irena Planinšek, 
Chris Bedea, Ika Medved in Štefan H. Lettner). 

Sejemske nagrade 
in priznanja 

Na Sejmu vse za otroka, ki 
so ga zaprli minuli petek, je 
Celjski sejem podelil raz-
stavljavcem tradicionalne 
nagrade »Zibka«. 

Zlato zibko je prejelo pod-
jetje Ultrales iz Ljubljane za 
celovito ponudbo za vrtce in 
šole ter devetletko, srebrno 
zibko agencija Maestral iz 
Zagreba za zemljevide z raz-
ličnih področij, bronasto zib-
ko pa Emili samozaložba 

Emilija Pavlič iz Kopra za 
zamisel in izdajo knjige in ka-
sete za zdravo prehrano v 
vrtcih kot tudi v družini. Emi-
lija Pavlič je prejela tudi edino 
sejemsko priznanje, ki ga je 
letos podelila Mestna občina 
Celje. 

PODRŽAV^ 
Zviti mladeniči 

UUBUANA, 12. aprila. 
Obstoječi sistem civilnega 
služenja poleg dejanskega 
ugovora vesti nekaterim vo: 
jaškim obveznikom omogo' 
Ča tudi izognitev služenju 
vojaškega roka zaradi 
konsko neobstoječih razlo.-
gov, ugotavljajo raziskav?^ 
Podatki sicer kažejo, da 
bilo leta 1991 oddanih 24o 
vlog za ugovor vesti, lani p̂  
že 2687. . 

Prijazna gesta 
M N Z 

UUBUANA, 13. aprila^ 
Slovenski državljani s stal 
nim in začasnim prebiyalij.j 
Čem v tujini, ki bodo velika] 
nočne in prvomajske prazj 
nike ter poletne počitnice] 
preživljali v Sloveniji, lahki 
vložijo vlogo za izdajo pot] 
nega Usta na upravnih eno-
tah v Sloveniji. Cena bo tako| 
bistveno nižja, kot če bi zaj 
dokument zaprosili na dî  
p loma t sko -konzu la rn i l i t 
predstavništvih v tujini, do-
kumenti pa bodo izdelani 
prednostno, tako da jih boi 
do lahko državljani preje| 
še pred odhodom iz Slovfr 
nije. 

Velika noč 
UUBUANA, 15. aprila 

Na največji krščanski praz 
nik so po slovenskih cerk 
vah potekale slovesne ma 
še, marsikje pa so prazničjl 
dan začeli z vstaj enskil, 
procesijami. Na isti dan k« 
v katoliški cerkvi praznujejij 
veliko noč tudi protestantii 
Letos pa se je praznovanj« 
velike noči koledarsko soy 
padlo še s pravoslavno cerfe 
vijo, ki se sicer drži staregj 
štetja po julijanskem kole 
darju. Na veliko noč se krist' 
jani spominjajo Kristusove 
ga vstajenja, ki naj bi takt 
odrešil svet.' 

Tragedija v 
Kranju 

KRANJ, 16. aprila - Pr 
športnem igrišču na Drulov 
ki pri Kranju sta v nedelj( 
zvečer v kanjon reke Savi 
padla dva mladoletnika, k 
sta zaradi hudih poškodt 
umrla na kraju nesreče. Ol 
robu prepada je sicer poteg 
njena žična ograja, ki pa j' 
na delu, kjer je prišlo di 
padca, pretrgana v dolžin 
približno 20 metrov. Ograj' 
je poškodovana že več let 
upravljavec pa je ne vzdržu 
je. 

Jeza SLS+SKI 
UUBUANA, IZ aprila 

Izvršilni odbor SLS+SKD i 
nasprotuje načinu zamenja 
ve predsednika uprave Tel« 
koma Slovenije Marjana Pc 
dobnika in še dveh člano 
uprave, ki jo je predlaga 
minister za informacijsK; 
družbo Pavle Gantar. Men: 
da je potrebno postopl^ 
razrešitve stare in imenov« 
nja nove Telekomove upr̂  
ve opraviti skladno s koal 
cijsko pogodbo ter na po( 
lagi novega zakona o tel' 
komunikacijah. Potihnile s 
tudi grožnje o izstopu ' 
vladne koalicije. 
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Bozicnik jemlje mero 
V Gradbeništvu Božičnik bodo poslovno-stanovanjska objekta Na Zelenici začeli graditi takoj, ko dobijo gradbeno dovoljenje -

Kupnina plačana, občina še dolguje komunalno ureditev zemljišča 
^^nskega 27. decembra sta 

yjgktorja Gradbeništva Bo-
p̂ik Stanko Božičnik in ZPI 

lastne občine Celje mag. Mi-
jp Gajšek podpisala pogod-
bo nakupu komunalno ure-
ĵ ega zemljišča Na Zelenici, 
jjr naj bi v kratkem zrasla 
jjvisokostandardna poslov-
j-stanovanjska objekta, 
iipnino ter komunalni pris-
jvek, gre za dobre 104 mili-
0 tolarjev, so v Gradbeniš-
ki Božičnik občini plačali 27. 
jjrca, teden kasneje pa so v 
pravni enoti Celje vložili po-

vlogo za izdajo lokacij-
dovoljenja. Zdaj čakajo 

J gradbeno dovoljenje, v 
lestni občini pa morajo dot-
1 izpolniti še svoj pogodbeni 
jlg ter v celoti komunalno 
[editi dobrih 3.200 kvadrat-
ih metrov zemljišča. 
Kot je znano, so se v Celju za 
[odajo okoli 3 tisoč kvadrat-
ih metrov stavbnega zemljiš-
job Ljubljanski cesti. Na Zele-
d, odločili leta 1999, ko je tik 
ed koncem leta tudi izšel raz-
s, s katerim so iskali najbolj 
pdnega ponudnika za na-
ip in gradnjo dveh visoko-
indardnih poslovno-stano-
njskih objektov. Celjani so 
]rali Gradbeništvo Božičnik, 
radar pa so se v Gradisu pri-
i inad odločitvijo na Uprav-
0 sodišče RS tako, da je bil 
q)is pravnomočno zaključen 
fe proti koncu poletja. »Pred 
idpisom kupoprodajne po-
idbe je bilo treba opraviti še 
iero zemljišča ter izdelati 
fcelacijo, za nekaj več kot 2,6 
ijona tolarjev pa sem doku-
1 še 182 kvadratnih metrov 
Kiatnega funkcionalnega 
mljišča, tako da Na Zelenici 
laj na začetek gradnje čaka 
207 kvadratnih metrov veliko 

zemljišče,« pripoveduje Stan-
ko Božičnik in nadaljuje, da 
podpisana kupoprodajna po-
godba mestno občino obvezu-
je, da mora poskrbeti za ko-
munalno ureditev celotnega 
zemljišča. 

Kot pravi Božičnik, je seveda 
v njihovem interesu, da začne-
jo čimprej graditi, saj je konec 
koncev v posel že naloženih 
preko 100 milijonov tolarjev, ki 
so za gradbince zdaj mrtev ka-
pital. »Po že vplačani varščini 
smo kupnino skupaj s komu-
nalnim prispevkom v celoti po-
ravnali 27. marca, teden kasne-
je pa smo vložili popolno vlogo 
za izdajo lokacijske dokumen-
tacije. Računam, da bo mestna 
občina v času, ko čakamo na 
gradbeno dovoljenje, poskrbe-
la za komunalno ureditev zem-
ljišča, tako da bi bila objekta 
realno lahko zgrajena in proda-

na do konca leta,« je optimisti-
čen Božičnik. V mestni občini 
so s komunalnim urejanjem 
zemljišča že začeli z gradnjo 
nadomestne dovozne ceste, 
najzahtevnejše pa bo na rob 
zemljišča verjetno pripeljati 
priključek za zemeljski plin, saj 
je plinovod na drugi strani 
Ljubljanske ceste. 

Kaj bo zraslo 
Na Zelenici? 

Po zagotovilih direktorja ZPI 
Mestne občine Celje mag. Mi-
rana Gajška ni razlogov, da bi 
bilo treba pred začetkom grad-
nje Na Zelenici spreminjati ob-
stoječi zazidalni načrt za ob-
močje Glazije. »Za to območje 
je predvidena poslovno-stano-
vanjska gradnja in naša ocena 
je, da je predloženi projekt za 
oba visokostandardna poslov-

no-stanovanjska objekta zno-
traj dovoljenih odstopanj, ki jih 
dopuščajo obstoječe urbani-
stične podlage.« 

In kaj si čez nekaj mesecev 
lahko obetamo Na Zelenici? 
Objekta KI in K2, kot jih delov-
no poimenujejo v Celju že vse 
od odločitve za njuno gradnjo, 
bosta imela 40 pokritih parki-
rišč, ki bodo namenjena lastni-
kom stanovanj in poslovnih 
prostorov, nad njimi 2 etaži 
predvidoma poslovnih prosto-
rov ter v stanovanja izdelano 
mansardo. »Glede notranje 
razporeditve prostorov še ni-
smo rekli zadnje besede,« po-
jasnjuje Božičnik, ki dodaja, da 
bo razmerje med številom sta-
novanj ter poslovnih prostorov 
odvisno od zanimanja na trgu. 
»Tudi o samem številu stano-
vanjskih ali poslovnih enot bi 
težko govoril, odvisno bo od 
tega, za kakšno kvadraturo se 
bodo kupci odločali,« pripove-
duje in dodaja, da je zanimanja 
za nakup - že pred začetkom 
gradnje - v Celju precej. Objek-
ta Na Zelenici bosta do prodaje 
zgrajena po takoimenovanem 
sistemu »rohbau«, ki določa, 
da je prostor do prodaje zgra-
jen nekje do četrte gradbene 
faze, potem pa lastnik za do-
končno ureditev prostora sam 
zaprosi za novo gradbeno do-

voljenje. Sicer pa je projekt, v 
katerem je čutiti precej skandi-
navskega vpliva, delo arhitek-
tov celjskega Biro 2000, pri iz-
boru materialov pa, seveda, 
sodeluje tudi naročnik. 

Čeprav razmerje med stano-
vanjskimi in poslovnimi eno-
tami v obeh načrtovanih ob-
jektih še ni določeno, pa Stan-

, ko Božičnik zagotavlja, da bo 
izbor kupcev poslovnih pro-
storov takšen, da bodo poslov-
ne dejavnosti čimmanj »mote-
če« za stanovalce. »Poslovne 
prostore bomo namenili mir-
ni storitveni dejavnosti, na-
membnost vseh prostorov bo 
znana pred sklenitvijo kupo-
prodajnih pogodb za posa-
mezne prostore, že zdaj pa 
lahko obljubim, da bosta Na 
Zelenici le dva gostinska loka-
la. Načrtujemo pekarno s pice-
rijo ter manjši bistro,« napove-
duje Božičnik. 

Ne bomo silili v 
nebo! 

Za objekta KI in K2, ki bosta 
zgrajena vzdolž Ljubljanske 
ceste, so predvideni tlorisni 
gabariti 16 x 31 in 16 x 41 
metrov, med seboj pa bosta 
povezana s pasažo, ki bo slu-

žila za peš prehod do obstoje-
čih blokov Na Zelenici ter 
uvoz na pokrita parkirišča. Pa-
saža bo dopolnjena z invalid-
sko rampo, tako da bo pre-
hodna tudi za invalide ter ne-
nazadnje mamice z otroškimi 
vozički. 

Tisto, kar mnoge Celjane, 
zlasti pa okoliške stanovalce 
pred začetkom gradnje naj-
bolj skrbi, je predvidena višina 
obeh novogradenj. »Omejeni 
smo na dve etaži ter mansar-
do, vendar pa prav nikjer ne 
piše, kako visoki sta lahko eta-
ži,« razlaga Božičnik in v isti 
sapi dodaja, da bodo mero za 
višino obeh objektov vzeli po 
sosednjem najbližjem obsto-
ječem bloku v križišču Ljub-
ljanske in Čopove. »Ne bomo 
silili v nebo, čeprav je zanimi-
vo, da veljavni predpisi nikjer 
ne omejujejo oziroma določa-
jo višine etaž,« se hudomušno 
spomni, da so v Celju podob-
no bitko bili že v času gradnje 
Narodnega doma, ko so ob-
lastniki v strahu, da novograd-
nja ne bi presegla višine mo-
gočne Nemške hiše (zdajšnji 
Celjski dom) novogradnji do-
ločili etažnost, na samo višino 
pa pozabiU. Zdaj, obljublja Bo-
žičnik, ne bo tako. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: GREGOR KATIČ 

»Obstojajo realne možnosti, da bosta objek-
ta Na Zelenici zgrajena in prodana do konca 

leta,« pravi Stanko Božičnik. 
Mero za novogradnji vzdolž Ljubljanske bodo v Gradbeništvu Božičnik vzeli po sosednjem, najbližjem 

obstoječem bloku v križišču Ljubljanske in Čopove. 

Keleia se 
vrača v Celje! 

Po objavi članka v Novem tedniku se je za zbirko Keleia 
končno našel primeren prostor v Celju 

Takoj potem, ko smo v Novem tedniku 
•["javili prispevek o mednarodni zbirki so-
'"''nih likovnih del ustanove Keleia, ki je 
ll̂ ilnja leta ležala v opuščeni telefonski cen-

sredi Ljubljane, ker v Celju zanjo ni 
i"'o primernega prostora, se je vse skupaj 
Umaknilo z mrtve točke. V Mestni občini 

so našli primeren prostor in zbirka naj 
še ta mesec vrnila v Celje. 

• â dvesto milijonov tolarjev vredno zbirko 
Ĵ v̂nih del mednarodno priznanih umetni-
^̂  ~ akademskih slikarjev, ki bi jo skorajda 
^ čakala klavrna usoda, se je končno našel 
'"iiefen prostor v mestu' iz katere izvira, 
^̂ t̂na občina Celje bo še ta teden odkupila 
^ostore na Stanetovi ulici v Celju (nekdanja 

Plesnega foruma pri kinu Metropol) 
jr zbirka se bo vrnila v mesto, pravi podžupa-

Mestne občine Celje Janja Romih. »Prime-
jr, prostor za zbirko ustanove Keleia smo v 

iskali že prej, vendar se niti eden ni 
J za primernega oziroma so vsi predlogi 
, ^^zličnih razlogov propadli,« je povedala 
^'^ihova. 

»Veseli smo, da nam je po nekaj letih neus-
pešnega dogovarjanja, praznih obljub in me-
njavanja morebitnih lokacij, primernih za de-
po in razstavo slik iz te zbirke, končno uspelo 
in da se bo zbirka vrnila v Celje,« je povedala 
Darija Cvikl, direktorica ustanove Keleia, pod 
okriljem katere vsako leto nastajajo slike v 
okviru Mednarodnih slikarskih tednov. 

Za nakup 145 kvadratnih metrov velikih 
prostorov, katerih del bo namenjen depoju 
slik, v drugem delu pa bodo slike razstavljene, 
je zadolžen Slavko Sotlar iz podjetja Nepre-
mičnine (nekdanji Stanovanjski sklad Mestne 
občine Celje). »Pogodbo bomo podpisali še v 
tem tednu, ko bomo ustanovi Keleia predali 
ključ in slike bodo lahko v Celje prenesli v 
manj kot mesecu dni,« obljublja tu3l Sotlar, iz 
neuradnih virov pa smo izvedeli, da sta se za 
izjemno dragoceno mednarodno zbirko so-
dobnega slikarstva, ki se je morala pred leti 
zaradi finančnih, verjetno pa tudi kakšnih 
drugih razlogov, preseliti iz Celja, začela zani-
mati tudi Likovni salon in Muzej novejše 
zgodovine Celje. ALMA M. SEDLAR 

RENSKŠ RIZLING2000 -
VELIKA ZLATA MEDALJA BRUSELJ2001 
Vinski letnik 2000je bil v ormoških goricah nekaj posebnega. Topli pomladanski dnevi so vzpodbudili 
trto k zgodnjemu brstenju. Lepo vreme se je nadaljevalo skozi poletje, kar je povzročilo zgodnejše 
dozorevanje grozdja. Trgatev je potekala ob suhem in toplem vremenu. V začetku oktobra so se noči 
ohladile, pojavile so se jesenske meglice po dolinah, ki so se dvigale do vinogradov renskega rizlinga na 
Vinskem vrhu in Kogu. Hladne noči so ugodno vplivale na razvoj sortne arome renskega rizlinga. 
Jesenske meglice so povzročile nastanek plemenite plesni na grozdju, ki poveča ekstrakt. 

Renski rizling 2000 iz vinske kleti Jeruzalem Ormož je bil pridelan na prvovrstnih legah na Vinskem 
vrhu in Kogu. V ponedeljek, 16.10., po jutranji rosi smo pričeli s trgatvijo. Dan je bil sončen in rahlo 
vetroven, temperatura je bila okrog 25°C. Pridelek po trsu je bil skromen, vendar izjemne kakovosti. Na 
razvoj vina je pomembno vplivalo zorenje v hrastovih sodih. 
Vino je svetlo rumeno zelene ban/e. Po stenah kozarca počasi polzi, kar priča o bogati sestavi vina. V 
sveži cvetici se prepleta sortnost, ki spominja na vinogradniške breskve in žlahten značaj prezrelega 
grozdja. V okusu zaznamo izredno harmonijo med kislino, ostankom neprevretega sladkorja in bogatim 
ekstraktom. Po pokušanju nam aroma vina še dolgo ostane v ustih in naredi vtis velikega vina. 
Mednarodno vinsko ocenjevanje Concours Mondial v Bruslju je eno najuglednejših vinskih ocenjevanj 
v svetu. Število vzorcev se je v treh letih podvojilo. Letos je sodelovalo 3007 vzorcev iz vsega sveta. 
Podeljenih je bilo le 22 velikih zlatih medalj. Med belimi vini normalnih trgatev so bile podeljene le tri 
velike zlate medalje. Klet Jeruzalem Ormož je na tem ocenjevanju do letos prejela že tri zlate medalje 
(2-krat sauvignon in 1-krat šipon). Velika zlata medalja v Bruslju je priznanje kakovostnega dela v 
vinogradih in kleti Jeruzalem Ormož. Je tudi dokaz mednarodne kakovosti slovenskih vin. 
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Največji icapitai so ljudje 
Celjsko podjetje Kovintrade lani povečalo prihodke za četrtino, čisti dobiček pa za 145 odstotkov 

Skupina Kovintrade, ki jo 
poleg matičnega podjetja v Ce-
lju sestavlja še pet hčerinskih 
družb v Celovcu, Pragi, Brati-
slavi, Miinchnu in Ljubljani, 
je bila lani izjemno uspešna. 
Čisti prihodki od prodaje so se 
v primerjavi z letom 1999 po-
vei^li za dobrih 27 odstotkov 
in so znašali blizu 13 milijard 
tolarjev, čisti dobiček pa se je s 
predlanskih 48 milijonov to-
larjev povzpel na 126 milijo-
nov tolarjev, kar pomeni 160-
odstotno rast. 

Večjo rast od načrtovane je 
dosegla tudi družba Kovintra-
de, ki je čiste prihodke od pro-
daja povečala s 5,6 na 7 milijard 
tolarjev, čisti dobiček pa s 35 na 
87 milijonov tolarjev, kar je za 
145 odstotkov več kot leta 1999. 
Donos na revalorizirani kapital 
se je zvišal na 12 odstotkov, 
donos na delnico pa znaša 761 
tolarjev. »Poslovni rezultati ka-
žejo, da smo lani uspešno utrdi-
li svoj položaj v Sloveniji in na 

mednarodnem tržišču in da lah-
ko tudi v naslednjih letih priča-
kujemo stabilno rast. Kovintra-
de, ki posluje z več kot devetsto 
domačimi in tujimi dobavitelji 
ter s preko 750 domačimi in 
tujimi kupci, je prestopil okvire 
klasične zunanjetrgovinske or-
ganizacije, tesna prepletenost 
matičnega podjetja in celotne 
trgovinske mreže pa je naša 
velika prednost pred konku-
renčnimi podjetji in je lani po^ 
membno prispevala k uspešno-
sti poslovanja,« meni predsed-
nik uprave mag. Dušan Zorko, 
ki pričakuje, da bodo tudi letos 
naredili več prometa kot lani, in 
sicer realno za deset odstotkov. 

Z nakupom ljubljanskega 
podjetja Metalka Consulting in 
njegovega predstavništva v Pra-
gi je Kovintrade lani utrdil svoj 
položaj zlasti na področju meta-
lurgije, kjer je poleg velikih in-
dustrijskih porabnikov pridobil 
številne kupce tudi med srednji-
mi in malimi podjetji, k dobrim 

poslovnim rezultatom, ki so 
krepko presegli načrtovane, pa 
sta prispevala še visoka ko-
njunktura in začetki prodaje do-
mačih izdelkov črne metalurgi-
je domačim kupcem. Pozna se 
tudi, pravijo v podjetju, da s trga 
izginjajo Kovinotehnini stro-
kovnjaki za to področje. Lani so 
se začele urejati tudi gospodar-
ske in politične razmere v drža-
vah bivše Sovjetske zveze, še 
zlasti v Rusiji, Id je s 36 odstotki 
celotnega izvoza njihov najpo-
membnejši kupec. 

Kovintrade je pričel urejati 
poslovanje po standardih ka-
kovosti ISO 9001. Certifikat o 
tem naj bi pridobil do konca 
leta. 

Letos se bo Kovintrade podal 
tudi na trge bivše Jugoslavije, 
kjer že poskuša obnoviti nek-
danje poslovne vezi. »Jugovz-
hodna Evropa je za nas zelo 
pomembno tržišče, ki mu glede 

na napovedani gospodarski raz-
voj lahko ponudimo močno zu-
nanjetrgovinsko mrežo. Pri ob-
novi želimo na vsak način biti 
zraven,« poudarja Zorko. 

Uprava družbe je že predla-
gala, da bi polovico lanskega 
dobička, to je 43,6 milijona to-
larjev, razporedili v rezerve, o 
drugi polovici pa bodo odločali 
delnič^ji na junijski skupščini. 
Lastninska struktura podjetja je 
dokaj zaprta, saj imajo večino 
delnic zaposleni, njihovi družin-
ski člani in poslovni partnerji. 
Na vprašanje, ali obstaja nevar-
nost, da bi se katero od sorod-
nih podjetij, na primer Merkur, 
lotil prevzema podjetja, Dušan 
Zorko odgovarja, da možnosti 
sicer so, vendar bi bila uspe-
šnost takšnega prevzema zelo 
vprašljiva, saj je večina kapitala 
Kovintradea v ljudeh in ne v 
nepremičninah. Kljub temu je 
vodstvo že poskrbelo, da do 
morebitnih presenečenj ne bi 
prišlo. JANJA INTIHAR Mag. Dušan Zorko 

Znak kakovosti za PUV 
Zavod za raziskavo materialov in konstrukcij je na mednarodnem gradbenem sejmu 

Megra v Gornji Radgoni že petič podelil znake kakovosti v graditeljstvu. 
Med dobitniki tega nacionalnega priznanja je letos tudi celjsko podjetje PUV, nizke in vodne 

gradnje, ki je pozornost posebne strokovne komisije pritegnilo s programom montažnega 
betonskega kanalizacijskega sistema Nivo. V podjetju so priznanja zelo veseli, saj so z njim 
pridobili pravico do uporabe blagovne znamke ZKG. Direktor Danilo Senič (na sliki prvi z leve) 
je poudaril, da je znak kakovosti dober dokaz, da so v prizadevanjih za pridobitev evropskih 
standardov kakovosti ISO 9001 in ISO 9002 na pravi poti. LK 

Tehtnice za malico 
Delavci Libele Standard so s prekinitvijo dela izsilili februarsli 

plače - Še naprej brez nadomestil za malico in prevoze 
V celjski Libeli Standard, eni 

od štirih samostojnih družb, 
ki še delujejo na območju nek-
danje Libele, so kpnec prejš-
njega tedna delavci za en dan 
in še nekaj ur prekinili delo. Že 
od februarja niso dobili plač, 
zavrelo pa jim je, ker direktor 
kljub obljubam do 12. aprila še 
ni zagotovil denarja. Plače so 
sicer dan kasneje dobili in ta-
koj pričeli delati, vendar s tem 
njihovo nezadovoljstvo ni nič 
manjše. 

Spet so, kot že nekaj mesecev 
prej, ostali brez povračil za pot-
ne stroške in regresa za malice. 
V zameno so jim ponudili teht-
nice, kar so nekateri tudi spreje-
li, saj bodo ali pa so že za njih 
lahko iztržili vsaj nekaj denar-
ja. Še naprej pa je ostala le 
obljuba, da bodo marčevske 

plače zagotovo dobili še ta me-
sec. 

Težave Libele Standard, kjer 
je zaposlenih okrog 90 ljudi, 
trajajo že nekaj časa. Kot so 
povedali predstavniki celjske 
območne organizacije svobod-
nih sindikatov, delavci sploh ni-
majo urejenih pogodb o zapo-
slitvi, prav tako tudi nimajo 
sklepov o razporeditvi na de-
lovno mesto, njihove plače pa 
krepko postajajo za kolektiv-
no pogodbo. Sindikati so vods-
tvo podjetja že večkrat pozvali, 
nazadnje 9. aprila letos, naj od-
pravi vse nepravilnosti, vendar 
so doslej naleteli le na gluha 
ušesa. Direktor Pavel Božnik 
namreč delovanja svobodnih 
sindikatov v podjetju noče priz-

nati, čeprav so ga že večk 
prosili, naj podpiše notifikac 
njihovemu sindikalnemu zai 
niku in ga ob tem tudi opoari 
da s tem krši zakonodajo. S? 
bodni sindikati imajo sicei 
podjetju manjšino, več jih j! 
sindikatu Neodvisnost, ki pai 
bi, kot je neuradno zatrdil ed 
od vodilnih mož v Libeli, a 
razumeli težave vodstva in ti 
naj ne bi prekinili delo prejš 
teden, vendar bodo kljub ter 
vztrajali pri svojem pozivu, 
mora direktor vse nepravilne 
v podjetju urediti v roku enf 
meseca. V nasprotnem se bo 
poslužili legitimnih zakonsl 
ukrepov, na primer prijave j 
pekcijskim službam in tožba 

JANJA INTlHi 

Sejma Formatool 
in Plagkem prvič v Celju 

Preko 360 razstavljavcev iz dvajsetih držav - O dosežkih in smereh razvoja 
orodjarstva v svetu na mednarodni konferenci v Rogaški Slatini 

Na celjskem sejmišču bo-
sta od 23. do 26. aprila šesti 
mednarodni sejem orodij, 
orodjarstva in orodnih stro-
jev Formatool in četrti se-
jem plastike, gume in kemi-
je Plagkem. Organizatorja 
sejmov, ki so ju doslej pri-
pravljali v Mariboru, sta 
družbi Celjski sejem in 
Step. 

Letos se bo na 12.800 kva-
dratnih metrov pokritih raz-
stavnih površin predstavilo 
364 razstavljavcev iz dvajse-
tih držav. Sejem Formatool 
bo spremljala mednarodna 
konferenca o industrijskih 
orodjih v Rogaški Slatini, ki jo 
pripravlja slovenski center 

orodjarstva Tecos iz Celja. Za 
govorniškim odrom se bo po-
leg domačih zvrstilo še okrog 
devetdeset vrhunskih stro-
kovnjakov iz 24 držav, med 
njimi celo iz Brazilije, Tajvana 
in Koreje. »Dejstvo, da priha-
jajo gost iz tako oddaljeni dr-
žav, je potrdilo, da sta sejem 
in konferenca na pravem me-
stu,« poudarja direktor Teco-
sa dr. Kari Kuzman, Prepri-
čan je tudi, da sta oba sejma 
enkratna priložnost, da se 
lahko na enem mestu opravi 
primerjava med tistim, kar 
naši orodjarji ponujajo tujini, 
in onim, za kar tujci mislijo, 
da je zanimivo za hitro se 
razvijajoče slovensko orod-

jarstvo ter predelavo gume in 
plastike. 

Slovensko orodjarstvo se-
stavlja okrog 200 enot z zelo 
različnim statusom (od malih 
orodjarskih delavnic do veli-
kih orodjarskih podjetij], ki 
so po podatkih odbora za 
orodjarstvo pri GZS leta 1999 
zaposlovale 4.243 visoko us-
posobljenih delavcev in us-
tvarile 280 milijonov mark 
prihodka. Slovenske orodjar-
ne več kot polovico svojih 
orodij izvozijo na najbolj zah-
tevne tuje trge, tista orodja, ki 
ostanejo doma, pa se pretež-
no spet uporabljajo za izvoz-
no usmerjeno proizvodnjo. 
»Zakaj ne bi povečali izvoza 

tistih izdelkov, ki so naprav-
ljeni doma z domačini orod-
ji?« sprašuje dr. Kuzman. »S 
tem bi del verige od zasnove 
do končnega kupca ostal do-
ma, domači partnerji bi se 
med seboj lažje dogovarjali, s 
skupnim nastopom pa bi še 
bolj utrdili svoj položaj.« 

S podobnimi problemi kot 
orodjarji se srečujejo tudi slo-
venski uporabniki orodij za 
oblikovanja plastike, gume in 
pločevine. Zato je prav, meni 
dr. Kari Kuzman, da dva sej-
ma, katerih dejavnost na prvi 
pogled sploh ne spada sku-
paj, potekata istočasno na is-
tem prostoru. 

JANJA INTIHAR 

S prevzemi 
do več je prodaje 

Tovarna izolacijskega mate-
riala Laško je leto 2001 začela 
zelo dobro, saj je v prvem tro-
mesečju povečala prodajo 
vseh svojih programov. V pri-
merjavi z enakim lanskim ob-
dobjem je največ, kar za 34 
odstotkov, porasla prodaja sti-
ropome embalaže, pri hidroi-
zolacijskih izdelkih so zabele-
žili 18,5-odstotno, pri termoi-
zolacijah, vezivih in maltah pa 
6-odstotno rast prodaje. 

Uspešno poslovanje je rezul-
tat povsem drugačne strategi-
je, ki so jo lani postavili večin-
ski lastniki in novo vodstvo 
podjetja. Tim naj bi s prevzemi 
in nakupi podjetij v nekaj letih 
postal največji in hkrati vodilni 
proizvajalec hidroizolacij in ter-
mofasad v jugovzhodni Evropi. 
Z lanskim nakupom ljubljan-
skem Izolirke je doma v seg-
mentu bitumenskih izolacij-
skih materialov že dosegel 70-
odstotni tržni delež, nakup hr-
vaškega Okiporja pa se že 

obrestuje v boljših izvoznih 
zultatih. V letošnjih prvih ti 
mesecih je namreč podjetje] 
večalo prodajo na Balkanu 
več kot 28 odstotkov. Izvoz 
evropske trge je ostal na ra 
lanskega prvega tromese* 
tako da se je skupni izvoi 
primerjavi z lani povečal 
dobrih 18 odstotkov. 

V Laškem načrtujejo, da 
koncem, ki se že oblikuje 
kapitalski povezavi Tima, l'̂  
ke in Okiporja, zaradi laŽj' 
dostopa do jugovzhodnih trj 
letos prevzel še dve ali tri to* 
ne na Balkanu. Na sezn^ 
imajo kar nekaj podjetij, ki^ 
Bosni in Hercegovini, Repub 
Srbski, Makedoniji in Srbiji 
širitvijo proizvodnje v južne 
žave pa Tim ne bi poveči 
prodaje v tem delu Evrope,' 
pak bi prišel tudi do cen< 
delovne sile. Stroški dela v 
mu so namreč zdaj kar dval 
večji kot pri konkurent 
evropskih podjetjih. 



GOSPODARSTVO • 
Frupi kmalu iz 

Sarajeva 
V treh letih iz podjetja Teleoptik 2,5 milijona litrov Vitalovih brezalkoholnih 

pijač - Nekateri sadni sokovi letos z manj kalorij 
[(onec tega meseca bodo v sarajevskem 
pdjetju Teleoptik, ki že dve leti polni 
jtalove sirupe, začeli še s proizvodnjo 
idnih sokov in ledenega čaja. Kot je 
jvedal direktor mestinjskega podjetja 
lonko Murgelj, morajo namestiti le še 
jlnilno linijo za stekleno in pet emba-
lQ in proizvodnja bo lahko stekla. Naj-
[ej se bodo usmerili predvsem na tržiš-
fosrednje Bosne in Hercegovine, v ne-
}j letih pa bi iz Sarajeva pokrivali še 
(vaško, Srbijo in Črno goro. 
P o d j e t j e Teleoptik, ki izdeluje pijače po 

j t a l o v i h recepturah in pod njihovimi bla-
jvnimi znamkami, naj bi letos prodalo 
50 tisoč litrov jabolčnega in pomaranč-
fga soka Frupi, sokov Frupi Fora in lede-
ega čaja Teatanic. Prihodnje leto želijo 
ol ič ine prodanih pijač podvojit i , leta 
503, ko naj bi se začeli širiti še na druge 
ge, pa naj bi prodajo povečali na 2,5 mi-
jona litrov. 
To pa je dobra četrtina letne proizvod-
je Vitala, ki je lani prodal devet milijo-
BVlitrov sirupov, sokov in ledenega čaja, 
irje za 28 odstotkov več kot leta 1999. 
i vrhu so še vedno sokovi iz domačih 
izjanskih jabolk, pravi Zvonko Murgelj, 
ipci pa so dobro sprejeli tudi štiri nove 
me sokov, ki so ji lani kot prvi v Slove-
I začeli polnili v dvolitrsko embalažo, 
tialjgu se je dobro uveljavil tudi nov pro-
ram Frupi Fora. Žal skokovitemu pora-

stu prodaje ni sledil tudi zaslužek. Po še 
nerevidiranih podatkih so namreč celotni 
prihodki znašali 1,1 milijarde tolarjev, kar 
je za 16 odstotkov več kot predlani. Jako 
kot večina podjetij v živilsko predeloval-
ni industriji mora tudi Vital popuščati pri-
tiskom velikih trgovskih verig in zniževa-
ti cene, po nižjih cenah pa so lani zaradi 
promocije prodajali tudi nove izdelke. Ob 
večji proizvodnji in prodaji so lani v Me-
stinju povečali tudi predelavo sadja. Za-
radi izjemne letine jim je uspelo predelati 
kar 3.500 ton kozjanskih jabolk, tako da 
bodo zaloge jabolčnega koncentrata za-
dostovale še za prihodnje leto. 

Vital je lani.vložil v posodobitev proi-
zvodnje 120 milijonov tolarjev. Poleg na-
kupa linije za polnjenje dvolitrske emba-
laže je bila pomembnejša naložba še do-
končanje skladišča gotovih izdelkov. Le-
tos ne načrtujejo kakšnih posebnih naložb, 
izjema je bil le pakirni stroj, ki so ga kupi-
li januarja. »Treba bo odplačati obvezno-
sti, ki smo si jih naložili v preteklih letih, 
saj smo od leta 1995 do lani vložili v raz-
voj in v posodobitev proizvodnih zmog-
ljivosti skoraj 600 milijonov tolarjev,« po-
jasnjuje Murgelj. 

V Mestinju letos ne računajo na pomem-
bnejše povečanje prodaje. »Zelo bomo za-
dovoljni, če bomo zadržali lanske števil-
ke. Vehko bo odvisno tudi od vremena, ki 
nam je bilo lani zelo naklonjeno, saj je za 

Zvonko Murgelj 
najmanj 10 odstotkov povečalo prodajo. 
Novih vrst pijač ne načrtujemo, bomo pa 
kupcem ponudili nekatere naše že znane 
izdelke s polovico manj kalorij,« napove-
duje Zvonko Murgelj. Vital naj bi letos 
povečal prihodke na 1,2 milijarde tolar-
jev, čistega dobička pa naj bi bilo za 27 
milijonov tolarjev. 

JANJA INTIHAR 

Počasna selitev računov 
anka Celje uspešnejša od mnogih bank - Predavanja o elektronskem poslovanju 
Medtem ko v Sloveniji na 
ilošno selitev računov iz 
lencije za plačilni promet na 
inke zamuja, saj se je do-
5j za prenos odločilo le 3989 
i 44 odstotkov predvidenih 
»djetij, so v Banki Celje za-
»voljni. Po številu prevzetih 
ifunov so četrti v Sloveniji. 
Od lanskega septembra, ko 
'je prenos pričel, pa do kon-
'letošnjega marca, so v Ban-
Celje odprla transakcijske ra-
'ne 402 podjetji, poleg tega 
'ima pri njih devizne račune 

še 600 podjetij. Kot je poveda-
la vodja službe plačilnega pro-
meta Tatjana Lah - Blažič, so 
pred pričetkom reforme plačil-
nega sistema računali, da bo-
do vsak mesec pridobili sto 
pravnih oseb, kar pa jim bo, 
tako kažejo dosedanje števil-
ke, v celoti uspelo šele v apri-
lu. Ta mesec je namreč v samo 
desetih dneh na njihovo ban-
ko preneslo račune kar 43 prav-
nih oseb. Največ jih je iz šent-
jurske in laške občine, saj naj 
bi agencija za plačilni promet 

prav v Šentjurju in Laškem naj-
prej zaprla svoji enoti. Veliko 
je tudi podjetij iz mozirske ob-
čine, za prenos računa na Ban-
ko Celje pa se odločajo tudi pod-
jetja iz Ljubljane in z dolenj-
skega območja. »Razveseljivo je, 
da je med pravnimi osebami, 
ki so že prenesla račune na na-
šo banko, tudi vse več velikih 
podjetij,« pravi Blažičeva. 

Banka Celje je v vseh svojih 
ekspoziturah po regiji že pred 
časom odprla posebno označe-
na bančna okenca za sprejem 

plačilnih nalogov ter za pologe 
in dvige gotovine, saj se še ved-
no, kljub razvitemu elektron-
skemu bančništvu, za osebni 
obisk pri okencih odloča več kot 
30 odstotkov njihovih komiten-
tov. Prav zanje, pa tudi za vse 
ostale, ki že uporabljajo sodob-
nejše načine poslovanja, priprav-
ljajo vsak četrtek predavanja v 
Celjski mestni hranilnici, kjer 
jih podrobno seznanjajo o tem, 
kako poteka plačevanje računov 
preko elektronskega bančništva. 

JANJA INTIHAR 

Stanovanjski sklad 
bo gradil 

ûtri bo v Uradnem listu ob-
eljen 33. razpis republiške-
' stanovanjskega sklada za 
jOdna dolgoročna stano-
"̂ jska posojila, ki so tokrat 
'''lenjena gradnji socialnih 
|'>eprofitnih stanovanj. Raz-

vsota znaša dve mili-
tolarjev, na razpis pa se 
neprofitnih stanovanj-

^̂  organizacij lahko prvič 
Javijo tudi občine. 
"^^Publiški stanovanjski sklad 
'̂̂ ot soinvestitor podprl tu-
Sfadnjo socialnih in nepro-

najemnih stanovanj po 
..̂ arneznih občinah, saj je pre-
'"•̂ n, da se bo s tem ponud-
'^vrstnih stanovanj poveča-

'̂ ^ne kvadratnega metra sta-
^rija pa znižale. Letos bo-

do določili pilotske projekte, 
v katerih bo sklad sodeloval z 
dvema mili jardama tolarjev. 
Prednost bodo imeli že priprav-
ljeni projekti in tudi tisti, s ka-
terimi bo občina vzpodbujala 
tržno gradnjo stanovanj za pri-
čakovane potrebe iz nacional-
ne stanovanjske varčevalne she-
me, v okviru katere, skupaj z 
zadnjim, tretjim razpisom, var-
čuje že preko 55 tisoč držav-
ljanov. 

Stanovanjski sklad je največji 
in najugodnejši ponudnik dol-
goročnih stanovanjskih poso-
jil. Leto 2000 je zaključil z več 
kot 47 milijardami tolarjev ka-
pitala, v stanovanjskih posoji-
Hh pa ima skoraj 46 milijard 
tolarjev. JI 

Kaj se dogaja v 
Savinjski? 

Savinjska trgovska družba iz Žalca je v samo nekaj 
mesecih že drugič dobila novo vodstvo. Predsednika uprave 
Igorja Judarja je pred kratkim zamenjal Daniel Brcko, ki 
ga poslovna javnost na Celjskem pozna tudi kot nekda-
njega vodjo finančnega sektorja v Termah Olimia. 

Prva zamenjava se je zgodila decembra lani, ko sta, uradno 
na lastno željo, odstopila dolgoletni predsednik uprave Ro-
bert Čemažar in finančnica Anica Rojnik-Cokan. Na priporo-
čilo Darka Peneziča, direktorja Emone Blagovnega centra, ki 
je večinski lastnik Savinjske trgovske družbe, je nadzorni 
svet takrat na njuni mesti imenoval povsem neznana Igorja 
Judarja in Renato Kokalj iz Maribora. A si je, očitno, zelo 
kmalu premislil. Poleg Daniela Brcka, ki v podjetju ni redno 
zaposlen, ampak dela kot pogodbeni sodelavec, je žalsko tr-
govsko podjetje dobilo tudi novega finančnega direktorja. 

Pred laatkim so delničarji Savinjske trgovske družbe zame-
njali tudi dva dosedanja člana nadzornega sveta. Namesto nek-
danjega direktorja Emone Blagovnega centra Janeza Pušavca, 
ki je bil tudi predsednik nadzornega sveta, ter finančne direk-
torice v Emoni Zdenke Repič so imenovali Darka Peneziča in 
Nikolo Šmajgerta, direktorja maloprodaje v Emoni. JI 

FINANCE 
Vrednostni papirji delniških družb 

Vrednostni papirji investicijskiii družb 

Tečajnica 

Borzni indeksi 

* v tednu od 11.4.2001 do 17.4.2001 



• KULTURA 

Dragocena zbirka 
propada 

Kulturna ministrica o izjemni grafični zbirki iz Švice 
v Rogaški Slatini so zelo 

ponosni na izjemno grafično 
zbirko, darilo švicarskega 
zbiralca, v kateri so med dru-
gim stvaritve Alberta Duerer-
ja ter drugih umetnikov sve-
tovnega slovesa. Zbirka je tre-
nutno ogrožena ter propada, 
se strinja slovenska kultur-
na ministrica Andreja Rihter. 

To je dejala med petkovim 
obiskom občin Rogaška Slati-
na in Rogatec. Zbirka je v pro-
storih slatinskega muzeja gra-
fičnih umetnosti, kjer so slabi 
prostorski pogoji, prav tako ni 
stalnega kadra, ki bi skrbel za-
njo. Izjemno zbirko je prejš-
nji lastnik, zbiralec Kurt Muel-

ler iz Švice, ki je redni obisko-
valec Rogaške Slatine, podaril 
obsoteljskemu zdravilišču. Da-
našnja družba Zdravilišče Ro-
gaška, z njim pa tudi zbirka, je 
po lastniških spremembah v so-
lastništvu Slovenske razvojne 
družbe. 

Ministrica Andreja Rihter je 
v petek povedala, da se bo dr-
žava vključila v reševanje zbir-
ke nacionalnega pomena. Zbir-
ko bo zaščitila ter jo izvzela iz 
nadaljnje usode zdravilišča, je 
povedal državni sekretar Sta-
ne Mrvič, ki je spremljal mi-
nistrico. Ministrica je pouda-
rila, da je zbirka že razglašena 
za spomenik ter ni brez prav-

nega varstva. Med donatorje-
vimi pogoji je ta, da mora biti 
javno predstavljena v Rogaški 
Slatini, zato se je župan mag. 
Branko Kidrič v imenu obči-
ne v petek obvezal, da bo ta po-
skrbela za primerne prostore. 

Med petkovim srečanjem mi-
nistrice z županom Rogaške 
Slatine so omenili tudi projja-
dajočo domačijo dr. Franceta 
in Borisa Kidriča na bližnjem 
Knežcu. Tam je denacionaliza-
cijski postopek, ministrica pa 
pričakuje hitro rešitev ter do-
ber program novega lastnika. 

Veliko pozornosti so name-
nili tudi dokončanju velike dvo-
rane Kulturnega centra, ki je šir-

šega pomena. Za nadaljevanje 
del bo občina letos pridobila 
sredstva iz drugih virov, za pri-
hodnje leto pa računa na izdat-
no pomoč ministrstva. V cen-
tru je namreč tudi knjižnica. Ob-
čina je opozorila še na obnovo 
Kristalne dvorane, Calske gor-
ce in cerkve sv. Lenarta. 

Med obiskom v Rogatcu se 
je Rihterjeva pogovarjala pred-
vsem o statusu Muzeja na pro-
stem oziroma javnega zavoda 
Rogaška dediščina, ki praznu-
je 20-letnico obstoja. Država 
bo še naprej sofinancirala pos-
pešeno obnovo tamkajšnje 
graščine Strmol. 

BRANE JERANKO 

M l a d i 
iiicovniici 

o miru 
v 13. mednarodni likovni 

natečaj lions klubov pod na-
zivom Združeni v miru se je 
vključil tudi Distrikt 129 in v 
njegovem okviru Lions klub 
Celje Mozaik, ki je od leta 1997 
član združenja LCI. 

K sodelovanju pri izdelavi 
risb-plakatov na temo miru so 
članice Lions kluba Celje Mo-
zaik pritegnile učence treh os-
novnih šol: OŠ Glazija, OŠ Pe-
trovče in OŠ Frankolovo ter 
mlade likovne ustvarjalce iz li-
kovne delavnice Ustvarjalni pri-
stan, ki jo vodi Mihela Jezer-
nik. 

Izbrane likovne stvaritve mla-
dih so zdaj na ogled v prosto-
rih Zavoda za zdravstveno vars-
tvo v Celju, na otvoritvi, ki je 
bila 11. aprila, pa so podelili 
nagrade za najboljše izdelke. 
Prejeli so jih Uroš Guček iz 
OŠ Glazija, Blaž Cizej iz OŠ 
Petrovče, Aleš Selčan iz OŠ 
Frankolovo ter Helena Mej-
čan Kolka, Vida Pezdir in Na-
taša Kramâ r̂ iz likovne delav-
nice Ustvarjalni pristan. Ak-
cijo je vodila članica LC Celje 
Mozaik in predsednica komi-
sije za organizacijo natečaja 
Združeni v miru Edita Gojz-
nik, ki je podelila nagrade in 
priznanja. O lionizmu, huma-
nitarnem delovanju celjskih 
klubov lions in vključevanju 
mladih v najrazličnejša aktiv-
nosti ter o poteku likovnega 
natečaja Združeni v miru pa 
je spregovorila Lorena Hus, 
predsednica Lions kluba Ce-
lje Mozaik. O poteku akcije na 
ravni Distrikta 129 je na otvo-
ritvi govorila dr. Darja Mirt, 
članica sveta guvernerjev LCI, 
razstavo pa je odprl mag. Ivan 
Eržen, direktor Zavoda za 
zdravstveno varstvo Celje. Za 
glasbeno-umetniški pridih te-
ga dogodka sta poskrbela Bar-
bara Komadina in Luka Že-
leznik, učenca glasbene šole 
iz Celja. M.A. 

Radiranice Ceieie 
in Ceijsiciii 

V dneh, ko Celje praznuje 
550-letnico pridobitve mest-
nih pravic, je zanimiv ogled 
razstave radirank Augusta 
Friderika Seebacherja, celj-
skega rojaka, ki je živel v le-
tih 1887 do 1940, in rodnemu 
mestu zapustil sicer malo zna-
no, a zgodovinsko gledano 
izredno zanimivo likovno za-
puščino. 

Razstava Seebacherjevih ra-
dirank je v avli Osrednje knjiž-
nice Celje na Muzejskem trgu 
na ogled še vse do 10. maja. 
Prav knjižnični domoznanski 
oddelek hrani edini evidenti-
rani komplet Seebacherjevih 
del Celeia antiqua et nova, med 
meščani malo poznani grafik 
in slikar pa je zagotovo ime, ki 

bo svoje mesto našlo v nastaja-
jočem Celjskem biografskem 
leksikonu, pravijo v knjižnici. 

August Friderik Seebacher je 
izhajal iz nemške družine, po. 
končani gimnaziji v rodnem Ce-
Iju je študiral slikarstvo; naj-
prej pri profesorjih Grinpen-
kerlu in Klimtu na Dunaju, ka-
sneje pa je znanje izpopolnje-
val še v Munchnu in v Gradcu. 
Po vrnitvi v Celje je slikal kra-
jinske in žanrske motive, pred-
vsem olja in pastele, največ pa 
se je ukvarjal z grafiko, po ka-
teri je v mestu ob Savinji tudi 
najbolj poznan. Vrhunec nje-
govega ustvarjanja predstavlja 
danes izjemna dragocenost v 
dveh delih, ki nosi naslov Ce-
leia antiqua et nova. V prvem 

delu, ki je izšel leta 1926, je 
predstavil 12 originalnih radi-
rank z motivi iz rekonstruira-
nega rimskega mesta Celeia in 
zgodnjekrščanske dobe. Delo 
je vzbudilo veliko'pozornost, 
še posebno zato, ker je bila na-
klada omejena, saj je izšlo le 
100 izvodov radirank, vsaka pa 
je tudi kratko vsebinsko pojas-
njena. 

V drugem delu, ki je izšel le-
ta 1930, je Seebacher spet z 12 
radirankami upodobil zgodo-
vino slavnega rodu grofov in 
knezov Celjskih, predvsem nji-
hov vzpon in propad. Tudi te 
so opremljene s kratkimi vse-
binskimi pojasnili, ki jih je pri-
pravil zgodovinar Janko Oro-
žen. IS 

Jubilejni 
koncert 
v župnijski cerkvi sv. Mar-

jete na Polzeli bo v soboto, 
21. aprila ob 19.30 jubilej-
ni koncert ob 10-letnici Me-
šanega pevskega zbora Olj-
ka s Polzele, ki ga vodi Mar-
ko Slokar. Na koncertu bo 
sodeloval Pihalni orkester 
Glasbene šole in Kulturne-
ga društva Polzela - godal-
na skupina, ki ga vodi prof. 
Dejan Podbregar. 

T. T 

Konjičani med 
najboljšimi 

Na tridesetem tekmovanju 
mladih glasbenikov Repub-
like Slovenije sta konjiško 
glasbeno šolo zastopala Ta-
dej Drobne in Tinka Muha. 

Tadej Drobne, saksofon 1 B-
kategorija, je prejel tretjo na-
grado in srebrno plaketo s 
93,67 točkami od 100 možnih. 
Njegov mentor je Janez Zavec, 
korepetirala je Franja Kmeteč. 
Tinka Muha, flavta 1 C-kate-

gorija, je osvojila srebrno pla-
keto z 92 točkami in se uvrsti-
la na sedmo mesto v Sloveniji. 
Njena mentorica je Sandrine 
Zemljak, korepetirala je Fra-
nja Kmetec. 

Konjičan Matej Leskovar pa 
je tekmoval v komorni skupi-
ni s trobili v drugi kategoriji in 
prejel drugo nagrado in zlato 
plaketo s 95,67 točkami. 

E.N. 

11 Celju bodo prepevali 
Devetnajst odraslih pevskih zborov Mestne občine Celje 

ter občin Dobrna in Vojnik bo jutri, 20. aprila, ob 17. in 20. 
uri, na dveh koncertih v celjskem Narodnem domu, zapelo 
na letošnji območni reviji pevskih zborov. Vsakoletna pev-
ska revija je redni letni prikaz te dejavnosti in priložnost za 
njeno oceno. Zato jo bo tudi letos spremljal glasbeni stro-
kovnjak, to pot bo to mag. Ivan Vrbančič iz Maribora, ki bo 
po obeh končanih koncertih z dirigenti zborov opravil krajši 
strokovni pogovor. 

Ž.B. 

ZAPISOVANJA 

Smeli v vsako 
slovensko vas 

Piše: TADEJ ČATER 

Saj ne rečem, kultura mora 
v vsako slovensko vas. In z njo 
(tudi) gledališče. Ja, zakaj pa 
ne? Saj je - če se ne motim pred 
osmimi leti, ko nikakor ni us-
pel v Cankarjev dom pripeljati 
megalomanske mašinerije gle-
dališča Tomaža Pandurja - že 
Mitja Rotovnik rekel (in vsi ve-
mo, da je Mitja Rtovnik sloven-
ski kulturni menadžer števil-
ka ena), da je problem sloven-
ske kulture treba iskati v od-
sotnosti sodobnega avtomobil-
skega omrežja. No, s tem, ko 
kultura ni več vezana na urba-
na središča večjih slovenskih 
mest, ko kultura zaide tudi v 
najbolj odročen zaselek, bi 
problem naj bil rešen. Vsaj de-
loma. In za silo. Edini, hmm, 
takšen bolj lepotni problem-
ček, bi naj še obstajal; kakšna 
kultura? 

Ja, če se peljete denimo na 
Bled, boste tam nekje pri od-
cepu za Šobec zagledali velik 
transparent čez cesto, ki vas bo 
vabil na veliko komedijsko us-
pešnico mengeškega gledališ-
ča. In, ko se boste čez mesec 
dni spet peljali tja proti alpske-
mu biseru ah tako nekako, bo-
ste spet ugledali transparent. 
Tokrat vas bodo v gedališko 
dvorano vabili komedijanti iz 
»majhnega mesta velikih naku-
pov«. Saj veste, najprej malce 
na grad, razgled pač, potem na 
jezero in otok, malce nakrmit 
tiste račke in labode, vmes še 
na kremšnite in hopsa še v gle-
dališče. Ja, v gledališče kot del 
turistične ponudbe sredi Ble-
da. Kot kremšnite. Oziroma 
drugače; slovenski turizem re-
šujejo kremšnite in komercial-
ne gledališke uspešnice. Lepo 
vas prosim! In še več; sloven-
ska kultura je posledično od-
visna od kakovosti kremšnit. 
Hja, če ne bi bilo kremšnit, kdo 
pa bi sploh še obiskal Bled. In 
Mitja Rotovnik je imel prav! 
Le na kremšnite je pozabil. Te 
je izpustil. Kar mu seveda ne 
gre zameriti. Povsem mogoče 
je, da jih sploh ne mara. V kar 
sicer malce dvomim, možno pa 
vsekakor je. In slovenska kul-
tura bo rešena, ko bo taisti Mit-
ja Rotovnik manifestatitivno 
opravil takoimenovani »co-
ming out« in se javno deklari-
ral kot ljubitelj kremšnit. Re-
šena pa ne bo samo kultura, 
marveč tudi turizem. In vsa gle-
dališča tipa »mengeš« in »veli-
ki nakupi« bodo celo upravi-
čena do subvencij iz državne-
ga proračuna. Ena proti nič za 

slovensko kulturo, škrati 
Scenografsko in mizanscens 
reducirane predstave bodol, 
ko gostovale takorekoč vs^ 
vsod. Kjerkoli jih bodo pačj 
teli. In plačali. Pa četudi p 
kozolcem. Hja, zakaj pa ne?« 
so tudi Borove Raztrgance ig 
najpej pod kozolcem. Ni mij 
vsem znano število ponovi! 
in gostovanj, toda predvideva 
da je šlo za uspešnico, ki je| 
stovala v marsikateri osvol 
jeni slovenski vasi. 

In, kjer so igre, tam je ti 
kruh. Vprašajte Ridleya Sa 
ta in Russella Crovea, pa V! 
bosta povedala. Vprašajte bi 
sko politično in turistično 
kulturno vodstvo, pa vam 
povedalo. Vprašajte vse lol 
ne veljake, ki jih poznate, 
vam bodo povedali. In vpra! 
te vse tiste promotorje, ki] 
skrbijo, da se lahko zabaa 
tudi v domači vasi, da vam 
treba v veliko mesto, da bif 
doživeli kulturo. 

Kulturni okus je pač sti 
subjektivnosti. In zakaj bil 
di, ki jih bolj zanima obli 
ograje pred njihovo hišo I 
pa gledališka predstava, si 
v višek kulturnega razmiS 
nja? Zakaj bi ljudi pehali vi 
mišljanje o globalnih stvai 
če pa ne vidijo izza svoje oj 
je? In končno; tudi urejt 
ograje so del slpvenske kul 
re. Pa turizma. Takoimeno 
no visoko kulturo pa naj ii 
jo kar lepo v mestih, kjerj 
ni treba skrbeti za urejeno 
lenico okrog hiše in lepoi 
likovano porezana drevesi 
živo mejo. 

Z drugimi besedami; slov 
sko gledališče je res postala 
turistične ponudbe, kar na 
ni bilo, izgubilo pa je na 
nalni naboj, ki se je manif 
ral v izvirnosti in drugačm 
v alternativnosti. Ta pa ni ̂  
široke potrošnje. Kot so ki 
šnite. Ki so del turizma, I 
da celo nacionalnega, pa če) 
je njihova nacionalna subs 
ca popolnoma nična. Ani 
koga to sploh to briga? 

Novačanova gledališka srečanj 
Jutri se na odru kulturne-

ga doma v Trnovljah v Celju 
pričenjajo letošnja deveta No-
vačanova gledališka sreča-
nja. 

Pravzaprav so se letošnja sre-
čanja pričela že v torek, 10. 
aprila, s predstavo Mala čarov-
nica, ki ni mogla biti zlobna 
domačega amaterskega gleda-

liškega ansambla. Letos sode-
luje kar šest gostujočih ama-
terskih gledaHšč. Tako bodo 
jutri, v petek, 20. aprila, ob 
19.30 uri na trnoveljski oder 
stopili člani Amaterskega gle-
dališča Velenje s komedijo Ma-
ratonci tečejo častni krog, v 
režijski postavitvi Renata Jenč-
ka. V soboto, 21. aprila, prav 

tako ob 19.30 uri, pa bodo 
stovali gledališčniki iz Lji 
mera s komedijo Vaja zb' 
ki jo je s tem ansambloin 
oder postavil domači rež: 
Srečko Centrih. 

Predstave letošnjih Nov' 
novih gledaliških srečanj se 
do nato nadaljevale v maj' 

ŽIVKO BEŠKOVl 



KULTURA • 
Steletovi priznanji 

za stroicovnost 
v Narodni galeriji v Ljublja-
so včeraj, 18. aprila, slove-

jj,o podelili letošnjo Steleto-
nagrado (za življenjsko de-

lajo je prejel dr. Sergej Vrišer 
i j2 Maribora) in več Steletovih 
priznanj za strokovno delo na 

; j^dročju varstva naravne in 
i l̂ ulturne dediščine. Letos sta 

l̂ ar dve priznanji šli v Celje. 
Konservatorka magistra 

\lenka Kolšek iz Zavoda za 
va r s tvo naravne in kulturne de-
diščine Celje je Steletovo priz-
n a n j e prejela za strokovno de-

lo pri prenovi parka pri dvor-
cu Šenek na Polzeli, za katere-
ga je leta 1991 izdelala konser-
vatorski program. »V 60. letih 
je park izgubil še zadnjega vrt-
narja, ki je skrbel zanj in neza-
držno propadal. Leta 1990 so 
se na pobudo krajevne skup-
nosti Polzela in na osnovi kon-
servatorskega programa in pro-
jekta začela obnovitvena dela. 
Obnovo parka je ves čas vodila 
mag. Alenka Kolšek s sodelav-
ci. Uspešna in kakovostna pre-
nova šeneškega parka je zaslu-

ga njene visoke strokovne us-
posobljenosti, vestnosti ter njej 
lastne delovne vneme in vztraj-
nosti...« je med drugim zapi-
sano v utemeljitvi k priznanju. 

Umetnostna zgodovinarka 
Nataša Podkrižnik, prav tako 
iz celjskega Zavoda za varstvo 
naravne in kulturne dediščine, 
pa je včeraj v Ljubljani prejela 
Steletovo priznanje v imenu od-
bora za obnovo cerkve sv. Ger-
vazija in Protazija v Rovtu pod 
Menino, ki ga je vodila skupaj 
z gradbenim tehnikom Alešem 

Plevčakom. »Obnova cerkev sv. 
Gervazija in Protazija je vzoren 
in uspešen primer obnove kul-
turnega spomenika, ki je stekla 
zaradi velike delovne vneme, 
požrtvovalnosti in vere prepro-
stega človeka ter plod uspešne-
ga sodelovanja krajanov s kon-
servatorsko stroko,« piše v obraz-
ložitvi k priznanju. 

Vsem nagrajencem je na po-
delitvi čestitala slavnostna go-
vornica ministrica za kulturo 
Andreja Rihter. 

MATEJA PODJED 

Najvišji 
mednarodni 

naziv -
Pred nedavnim je celjski 

mojster umetniške fotogra-
fije Vinko Skale, sicer pred-
sednik Fotografskega druš-
tva Celje, od Mednarodne 
zveze umetnostne fotogra-
fije - FIAP prejel najvišji 
naziv - M FIAP (master 
FIAP). 

Vinko Skale se že vrsto let 
uspešno ukvarja s fotografi-
jo, za svoje dosežke je pre-
jel vrsto najvišjih priznanj 
na številnih mednarodnih fo-
tosalonih. Na podlagi dose-
danjih mednarodnih uspe-
hov in pa ocene dvajsetih fo-
tografij mu je FIAP dodelil 
ta laskavi naslov, ki ga je pre-
jel prvi v Sloveniji. 

ŽIVKO BEŠKOVNIK 

Zlate gimnazijske pevke 
Dekliški pevski zbor Gim-

nazije Celje - Center je prejel 
zlato diplomo na 8. medna-
rodnem zborovskem tekmo-
vanju v Budimpešti. Sodelo-
valo je 65 zborov iz 19 držav. 

Zbor Gimnazije Celje - Cen-
ter, ki ga vodi prof. Barbara Ar-
lič, je nastopil v kategoriji de-
kliških zborov. Konkurenca je 
bila huda, saj so tekmovali tu-
di zbori glasbenih gimnazij, na 
katere se vpisuje izbrana glas-
beno nadarjena populacija; po-
leg tega pa imajo tovrstne gim-

nazije tako prilagojen predmet-
nik, da je v njegovem okviru 
mnogo ur namenjenih vajam 
zbora; na splošnih gimnazijah 
pa so vaje predvsem ob rednem 
pouku in dijakinje zanje žrtvu-
jejo svoj prosti čas. 

Poleg Dekliškega pevskega 
zbora Gimnazije Celje - Cen-
ter se je tekmovanja na Madžar-
skem udeležil še mešani mla-
dinski pevski zbor Veter, mla-
dinski mešani pevski zbor Upa-
nje iz Rogaške Slatine ter zbor 
iz Portoroža. 

Potovanje na mednarodno 
zborovsko tekmovanje je bilo 
povezano tudi z visokimi fi-
nančnimi sredstvi, ki so jih po-
leg šole prispevali še starši de-
klet in donatorji. Tudi v seda-
nji družbi je vehko mladih, ki 
želijo razvijati svoje talente, pri-
segajo na zdrav način preživ-
ljanja prostega časa in še spo-
štujejo tiste moralne vredno-
te, ki jim patina časa ne more 
do živega. Prav bi bilo, da bi 
jim še v večji meri podpirali. 

IRENA BENEDIČIČ 

Slikanje lilcovnili pedagogov 
V kozjanskem srednjeveškem trgu Pilštanj bo v nedeljo, 22. aprila, slovesno odprtje raz-

stave 9. Slikarske kolonije likovnih pedagogov Pilštanj 2000. 
Likovna dela so nastala lani avgusta, ko so ustvarjali v osrčju Kozjanskega učitelji likovne 

vzgoje Ivo Brodej iz Šentjurja, Erna Ferjanič-Fric iz Rogaške Slatine, Miro Kačar iz Sorice in 
Nikola Butrov iz Makedonije. Na prireditvi v pilštanjski galeriji^ bo shkarje in njihova dela 
predstavil novinar in publicist Drago Medved. Prireditev bo posvečena prazniku občine Kozje in 
dnevu upora. . BJ 

Znane silice neznanega avtorja 
Na petek trinajstega so v Li-

povnem salonu presenetili z 
'•̂ oviin likovnim dogodkom, 
^^ katerega je poskrbel slikar 
t^eljko Opačak, ki živi na Pol-

zadnjih deset let ustvar-
Celju, diplomiral je v Beo-

il̂ ^̂ d̂u, sicer pa je rojen Ba-
l^ialučan. 
I' t̂ a slovensko likovno prizo-
[̂'̂ ê je stopil leta 1989, tako 

tokrat, v Likovnem salonu. 

A vendar drugače. Njegov ta-
kratni slikarski izraz je teme-
ljil na abstraktno ekspresioni-
stičnih barvnih nanosih, ki jih 
sicer v slikarskih epizodah 
ohranja še danes. 

Osnova tokratne predstavitve 
v Likovnem salonu Celje pa so 
slike, olja na platno, krajine, 
naslikane v maniri 17. stoletja. 
Te so - zanimivo - vsebinsko 
soočene z ustreznimi pohištve-

nimi in kuUnaričnimi elemen-
ti. Namen je dosežen: projekt 
ironično tematizira vprašanja 
estetike kiča, »lepote« in »ka-
kovosti« umetniškega dela. 

Razstava v Likovnem salo-
nu nosi naslov: Znane slike nez-
nanega avtorja. Na ogled bo do 
9. maja, ogledati pa si jo je, 
kot je nakazal avtor (na levi) 
sede. MP 

Foto: GD 

Prekleti 
icadiici in 
Metulj i 

Svetlana Makarovič in 
Brane Mozetič bosta danes, 
v četrtek, ob devetnajstih 
gostovala v Osrednji knjiž-
nici Celje, dve uri pozneje 
pa bosta novi knjigi pred-
stavila v klubu Under-
ground. 

Svetlana Makarovič je 
pred kratkim napisala apo-
krifno zgodovino tobaka in 
kajenja, ki je v knjižici Pre-
kleti kadilci izšla pri založ-
bi Aleph. Urednik te založ-
be Brane Mozetič pa je iz-
dal novo pesniško zbirko 
Metulji. Z avtorjema se bo 
v Levstikovi sobi celjske 
knjižnice pogovarjal Mari-
jan Pušavec, AMS 

PRIREDITVE 

GLEDALIŠČE 
SLG - Prava stvar 19. ob 11. 

uri za abonma Gimnazija Ce-
Ije-Center, Kakor napravi sta-
ri, je zmeraj prav 21. ob 10. 
uri za abonma Družinski lut-
kovni in izven, v izvedbi Lut-
kovnega gledališča Maribor. 

Kulturni center Laško 21.4. 
ob 19.30 veseloigra v 7 slikah 
"Halo! Obiralke so tu!", v iz-
vedbi gledališke skupine KUD 
Svoboda iz Griž. 

Plesni forum Celje 21. 4. ob 
20. uri plesna predstava "Ko si 
v svojem trenutku". 

Mladinski center Celje 19. 
4. ob 15.30 premiera in 20. 4. 
ob 10. uri ponovitev gledališ-
ke predstave v nemščini "Ma-
tura krimi". 20. 4. ob 20. uri 
pa komedija Gospa poslanče-
va. Gimnazije Celje Center. 

KONCERTI 
Narodni dom Celje 19.4. ob 

20. jubilejni koncert ob 5-
letnici ženskega zbora Vrtec 
Zarja. 21. 4. ob 19.30 jubilejni 
letni koncert ob 55-letnici Celj-
skega plesnega orkestra "Žabe" 
s pevkama Mio Žnidarič in Dit-
ko. Haberl, kitaristom Toma-
žem Grašičem in solisti. 23. 4. 
ob 18. uri slavnost ob dnevu 
upora s koncertom Simfonič-
nega orkestra Glasbene šole Ce-
Ije. 24. 4. ob 19.30 koncert 
Obalnega komornega orkestra 
iz Kopra. 25. 4. ob 19.30 jubi-
lejni letni koncert ob 40-letni-
ci Pevskega društva upokojen-
cev Celje z gosti. 

Kulturni center Laško 20. 
4. ob IZ uri revija enajstih otroš-
kih in mladinskih pevskih zbo-
rov laške in radeške občine. 

Glasbena šola Velenje 20. 
4. ob 11. in 18. uri 5. revija go-
dalnih orkestrov slovenskih 
glasbenih šol. 24. 4. ob 19. uri 
citrarski koncert. 

RAZSTAVE 
Turistična agencija Sonček 

prodajna razstava grafik Fran-
ceta Slane, do 30. 4. 

Galerija Mozaik razstava 
Mozaikovih "velikonočnih pi-
sanic" 25 avtorjev. 

Likovni salon Celje razsta-
va del Željka Opačaka, do 9. 
5. 

Ipavčeva hiša Šentjur raz-
stava "šivane slike" arhitekta 
Lojzeta Kralja. 

Galerija Volk Celje razstava 
"Motivi Celja". 

Mestna galerija Šoštanj raz-
stava slikarja Rudija Skočirja 
in kiparke Milene Braniselj, do 
30. 4. 

Savinov likovni salon Ža-
lec razstava Portretov akadem-
ske slikarke Irine Rahovsky-
Kralj. 

Galerija sodobne umetno-
sti razstava Božidarja-Teda Kra-
molca, do 20. 5. 

Muzej novejše zgodovine -
otroški muzej občasna razsta-
va "Prometna pot v Hermanov 
brlog". 

Pokrajinski muzej Celje do 
6. 5. razstavi "Prazgodovinska 
umetnost Slavonije in Baranje" 
ter "Potočka Zijalka - nova iz-
kopavanja. 

Muzej novejše zgodovine V 
okviru razstave Živeti v Celju 
19. 4. od 10. do 11. in od 16.30 
do 1730 predstavitev krojača, 
20. od 16. do 18., 21. od 9. do 
12. in 22. 4. od 15. do 18. ure 
predstavitev zlatarja. 

Osrednja knjižnica Celje av-
la II. nadstropja, razstava radi-
rank Augusta F. Seebacherja z 
naslovom Celeia antiqua et no-
va, do 10. 5. 

Galerija likovnih del mla-
dih na Starem gradu Celje raz-
stava na temo "Gradovi - kul-
turna dediščina". 

Zavod za zdravstveno vars-
tvo Celje razstava otroških slik, 
do 11. 5. 

Razstavišče Barbara Vele-
nje razstava fotokolažev Mla-
dena Stropnika 

Galerija Borovo Ida Šprah, 
do 9. 5.; Merx Matej Čepin, do 
30. 4; Etol Janez Pečolar, do 
30. 4.; Otto Škof j a vas Ljuban 
Šega, Zoran Jošič in Adolf 
Mljač, do 25. 4. 

OSTALO 
Mladinski center Celje 19. 

4: ob 8. uri predavanje "Dro-
ge, odvisnost in družina", ob 
20. potopisno predavanje o Ti-
betu, Luke Pozniča; 21. 4. ob 
20. uri družabni večer in kon-
cert skupine Sarra. 

Knjižnica Laško 24. 4. ob 
19. uri enodejanka Učna ura, v 
izvedbi dijakov4. letnika Grad-
bene šole Celje in 25. 4. ob 19. 
uri Literarni klub upokojencev, 
s predstavitvijo knjige črtic "Ba-
bi, rada te imam." 

Mladinski center Žalec 19. 
4. ob 17. arhitekturna delavni-
ca, 20. 4. ob 19. literarni ve-
čer, 23. 4. ob 17. razstava raču-
nalniške grafike, 24. 4. ob 17 
okrogla miza z mladimi (Za-
kaj druga priložnost?) in 25. 
4. ob 17 predstavitev Glasbe-
ne šole Žalec. 

Pokrajinski muzej Celje 25. 
4. od 16. do 1730 kiparska li-
kovna delavnica "Sprehod po 
muzeju", izdelava male plasti-
ke in keramike. 

Muzej premogovništva Ve-
lenje predstavitev knjige "Ve-
lenje". 

Mladinski center Velenje 21. 
4. ob 21.30 pesniški večer Av-
torska poezija Caridy. 

Avla Doma II. slovenskega 
tabora Žalec 20. 4. ob 20. uri 
dražba Klemenčičevih likovnih 
del - olj. 

Obalni Icomorni orlcester v Celju 
V abonmajski ponudbi Celjskega godalnega orkestra je vsako leto tudi kakšen godalni 

sestav od drugod. Tako bodo gostje 4. abonmajskega koncerta Celjskega godalnega orke-
stra člani Obalnega komornega orkestra. 

Orkester je nastal leta 1983, ko je peščico glasbenih navdušencev združila želja po skupnem 
muziciranju. Kmalu je postal eden pomembnejših glasbenih dejavnikov kulturnega življenja na 
Obali in tudi edini nosilec tovrstne glasbene zvrsti v slovenski Istri. V svojih vrstah združuje 25 
stalnih članov. Vrsto let ga je vodil violinski pedagog Borut Logar, zadnja leta pa orkester deluje 
pod taktirko Marka Vatovca. 

Solistka bo ahistka Marjam Kalin, ki je solo petje študirala pri Zlati Ognjanovič in je kot mlada 
obetavna pevka prejela številne laskave ocene in priznanja. 

MP 
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Priznanje 
želodcem 

Na predlog Turistične 
zveze Slovenije sta bili pre-
tekli dve leti proglašeni za 
leti slovenske kulinarike 
in vina v turizmu. Glavni 
namen projekta je bil pro-
movirati in tržiti predvsem 
kakovostno, sodobno slo-
vensko kulinariko in vina 
kot del nacionalnega bo-
gastva, obenem pa uvelja-
viti kakovost na področju 
gastronomije in enogastro-
nomije v turizmu. 

Ob zaključku projekta so 
pripravili posvet, na kate-
rem so pregledali, v kolik-
šni meri so uspeli zastavlje-
ne naloge realizirati. Turi-
stična ponudba je tudi po za-
slugi vzpodbud TZS posta-
la bogatejša, saj je spodbu-
jala iskanje" novih produk-
tov, s katerimi so turistični 
delavci nagovarjali vse bolj 
zahtevne in ciljno naravna-
ne goste. Slovenija vsekakor 
je dežela dobrot, s pomoč-
jo slovenske kulinarike in vin 
na nek način celo utr jujemo 
in negujemo svojo nacional-
no identiteto. 

Med najbolj izvirne slo-
venske jedi gotovo sodi tu-
di zgornjesavinjski želodec, 
ki je po zaslugi pozitivno tr-
mastih rečičkih turističnih 
delavcev že pred leti dobil 
zaščito kakovosti in blagov-
no znamko. Značilen izde-
lek Zgornje Savinjske doli-
ne je sploh prva suliomesnata 
jestvina v Sloveniji z geograf-
sko zaščito, torej je prizna-
nje, s katerim je TZS ob za-
ključku projekta let sloven-
ske kulinarike in vina nagra-
dila rečičko turistično druš-
tvo logična posledica vlože-
nemu delu in prizadeva-
njem. 

EDI MAVRIC 

Pozdrav pomladi 
z jurjevanji 

Na Celjskem bo tudi letos 
cela vrsta jurjevanj, ki so po-
nekod že tradicionalna in po-
menijo pozdrav pomladi, pa 
tudi obujanje starih običajev 
in poživitev družabnega do-
gajanja v krajih. 

Enajsto j urjevanje v Šentjur-
ju bo od petka do nedelje, 20. 
do 22. aprila. Osrednji prostor 
bo tako kot lani pri Prodajnem 
centru Lipa, nedeljska povor-
ka s fantovskimi igrami pa v 
Zgornjem trgu v Šentjurju. Že-
lezni repertoar jurjevanja tudi 
letos predstavljajo Jurjev sejem 
obrti in podjetništva, Jurjev po-
hod in Jurjeva povorka. Za po-
pestritev pa so organizatorji do-
dali viteško šolo s kranjskimi 
vitezi, srednjeveško tržnico in 
poulično gledališko igro v iz-
vedbi kranjskih vitezov Inkvi-
zicija Kunigunde s Hradčan. 

Jutri, v petek, ob 20. uri, bo 
v šotoru pri Prodajnem centru 
Lipa ŠentROCK koncert mla-
dih ročk skupin z gosti večera 
skupino Nude iz Celja. V so-
boto bo ves dan v gasilskem do-
mu Šentjur razstava zdravilnih 
zelišč, kulinarike, vin in cvet-
ja, ob 9. pa se bo začel Jurjev 
pohod izpred OŠ Franja Mal-
gaja. Ves dan bo pri Lipi Jurjev 
sejem obrti in podjetništva. Ob 
11.uri se bo začelo peto Jurje-
vo srečanje godb in pihalnih or-
kestrov, ob 12.uri bo predsta-
vitev toplokrvnih in hladnokrv-
nih konj ter ob 12.30 uri zače-
tek viteške šole. Popoldne ob 
16.30 uri bo poulična gledališka 
igra, od 17. ure dalje pa pod 
šotorom pri Lipi Jurjeva revija 
narodno zabavnih ansamblov. 

V nedeljo bo središče jurje-
vanja v Zgornjem trgu okoli Jur-
jeve cerkve. Ves dan bo sred-
njeveška tržnica. Jurjeva povor-
ka se bo začela ob 11. uri, fan-
tovske igre za prehodni pokal 
pa ob 13.uri. 

Dobro 
premaga zlo 

Nedeljo, 22. aprila, bo Ko-
njiško pričakalo v znamenju 
jurjevanja. Jurjevanje se bo pri-
čelo ob 9.45 v Mestnem in Sta-
rem trgu in na dvorcu Trebnik. 
Konjeniki, glasbene in kultur-
ne skupine iz tujine in Slove-
nije, bodo obiskovalce pospre-
mile skozi Legendo o Konjiš-
kem zmaju, v kateri »dobro pre-
maga zlo«, kar je tudi sporoči-
lo prireditve. Poleg oživitve le-
gende lahko obiskovalci priča-
kujejo sprevod gostujočih sku-
pin s Konjiško godbo na piha-
la, otvoritev Jurijevega karne-
vala, s katerim so Konjičani 
vključeni v svetovno združenje 
karnevalskih mest FECC, zače-
tek nagradne igre na internet-
nih straneh in srednjeveško trž-
nico. Razglašena bo tudi listi-
na o prijateljskem sodelovanju 
s Šentjurjem. 

Dan Zemlje bodo ob 15.30 
zaznamovali z zasaditvijo po-
tomke stare trte iz mariborskega 
Lenta ob vznožju Škalc. Dne-
vu Zemlje je bila namenjena 
tudi včerajšnja okoljska prire^ 
ditev, na kateri so se v Kultur-
nem domu predstavile Eko šo-
le. V petek, 20. aprila, pa bo še 
razširjeno srečanje članov Lo-
kalne agende 21 Slovenske Ko-

njice pod vodstvom domačina 
dr. Aleksandra Zidanška iz In-
stituta Jožef Štefan. 

V sredo, 25. aprila, bo dele-
gacijo Slovenskih Konjic, me-
sta vina in cvetja, ki je bilo pet-
krat proglašeno za najlepšo iz-
letniško slovensko mesto, spre-
jel predsednik države Milan Ku-
čan. 

Rog in 
venček 

v Rimskih Toplicah bodo v 
soboto ob 10. uri že drugič za-
povrstjo pripravili jurjevanje v 
organizacij i okrepčevalnice 
Marjeta, Društva l jubiteljev 
konj in Krajevne skupnost i 
Rimske Toplice. Sprevod zele-
nega Jurija bo krenil izpred os-
novne šole in se ustavil v Šmar-
jeti. Ker prireditev sovpada s 
srečanjem rejcev konj, bodo 
opravili še blagoslov konj, na-
to pa pripravili družabno sre-
čanje vseh udeležencev. 

Jur jevanje v Laškem ima 
daljšo tradicijo, saj bo letoš-
nje že dvanajsto po vrsti. Tor-
kov sprevod bodo pdpravili 
učenci in učitelji Osnovne šo-
le Primoža Trubarja Laško sku-
paj z Odborom za etno dejav-
nost Možnar. Zeleni Jurij s 
spremstvom bo krenil na pot 
ob 9.30 izpred osnovne šole. 
Tam se bo prireditev nadalje-
vala z ra janjem in pastirskimi 
igrami, iz pobranih darov pa 
bodo pripravili cvrtnjak. Ob za-
ključku bodo izbrali še najdaljši 
in najglasnejši rog ter najlepši 
venček. 

TV, MBP, Bo.J. 

DESKANJE 
PO SPLETU 

Eureka! 
Stavim, da ste se že naveli-

čali spletnih strani, ki nosijo 
naslove »Surfaj in služi« ali 
»Edinstvena priložnost - bo-
dite plačani za surfanje«. Jaz 
jih imam poln kufer, vam po-
vem. Če bi bila stvar res tako 
donosna, kot nam te strani 
tako rade obljubljajo, bi bili 
danes že vsi milijonarji - brez 
Jonasove polovičke in zaup-
nega prijatelja. 

Tudi igre na srečo mi ne di-
šijo preveč. Verjamem pa v ide-
je. Recimo, imam dobro idejo 
in bi jo rad spravil v promet 
ter za to dobil nekaj denarja. 
To se sliši smiselno. Iz teh niti 
so stkane sanje, kajne. Tukaj 
vstopi Ideas.com (www.ideas. 
com), stran, ki deluje kot bor-
za iskalcev in ponudnikov idej. 

Kaj lahko počnemo tam? Hja, 
za začetek si lahko ogledamo, 
kakšne ideje so predlagali drugi 
in kakšne ideje iščejo razni kon-
cerni in multikorporacije kot 
so Coca Cola, Johnson ali Sears, 
kakor tudi oglaševalske agen-
cije, televizijske postaje in pro-
dukcijske hiše. Stran namreč 
deluje na principu povpraševa-
nja in ponudbe. Imate idejo, 
kako narediti revolucionarno 
pisarniško sponko? Imate og-
laševalski slogan, za katerega 

ste prepričani, da bo vžgal med 
potrošniki? Ali pa ste le rado-j 
vedni, kako domiselna je čloj 
veška pamet, tako kot sem bilj 
jaz? 

Če sodite med prve, vam bo 
ta stran pomagala, da ne boste 
na koncu ostali praznih rok. Saj 
veste, kako se običajno zgodi: 
če ne veste, kako zaščiti idejo, 
vam jo bodo kaj hitro ukradli 
Tukaj lahko svojo idejo zaščii 
tite. In kaj iščejo največji? Na 
primer, Coca Cola išče idejo, 
kako bi embalaža, v katero pol-
nijo priljubljeni napitek, bilj 
izvor energije. Kaj bodo poče 
li s tem, se mi niti ne sanji 
toda nagrada za najboljšo idt 
jo znaša 5.000 dolarjev. Sliš 
se na pol noro, toda veliko izu-
mov je bilo takih v trenutku, 
ko so se pojavili v javnosti. To-
da to smo že zamudili. Na spletni 
strani lahko namreč spremlja-
te status takšnih natečajev, in 
ta je že potekel. 

Drugi velikan, Johnson, bi 
rad dobil idejo za novo čistilo, 
ki bi pomagalo obdržati očiš-
čene površine čim dlje čiste, 
Tudi to smo že zamudili, zato 
se ne zamujajmo ob tem. In-
ternational Paper išče idejo za 
t r id imenzionalni papir. Da 
prav ste slišali, tridimenzional 
ni papir. Sicer pa se zahteve gib 
Ijejo v precej običajnih vodah 
Ali imate idejo, kako bi lahke 
izboljšali kartonsko pakiranje! 

Če imate idejo, ki je trenut 
no nihče ne išče, prebrskajtf 
po katalogu področij in jo pri 
javite. Po tem istem katalogi 
brskajo tudi iskalci idej. 

Zanimivo pri vsej stvari je 
da vam niti ni treba biti nel 
posebno tehničen tip člove 
ka. Dovolj bo, če boste idejt 
dovolj razumljivo in enoznaf 
no razložili s pomočjo splet 
nega čarovnika, ki vas bo vo 
dil skozi postopek prijave vaŠi 
ideje. 

Če ste brez vizionarskih idej 
se lahko ustavite na javno do 
stopnih idejah, ki so jih pred 
lagali drugi uporabniki in, ^ 
so že zdaj seveda avtorsko zâ  
čitenE, a jih večina še ni paten 
tirana. Skratka, lahko se tuii 
samo zabavate. Ali pa služite 
medtem, ko deskate. 

Vasja Ocvirl 
vasja@slowwwenia.coH 

Olga Vrabič 
Rojena je bila med prvo svetovno vojno v 

koroškem Šmohorju, vendar se je kasneje s 
starši preselila v Šoštanj. Po končanem štu-
diju farmacije je nekaj časa delala v očetovi 
lekarni, vendar ne dolgo, kajti med vojno jo 
je nemški okupator kot zavedno Slovenko 
skupaj s starši izgnal v Srbijo. Tam se je 
kmalu vključila v partizanske vrste. 

Po osvoboditvi je še leto dni ostala v Srbiji. 
Leta 1946 je prišla v Celje, kjer'je nato vsa leta 
opravljala številne naloge v takratnih družbe-
nopolitičnih organizacijah. Leta 1955 ji je bilo 
zaupano vodenje ministrstva za zdravstvo 
Ljudske republike Slovenije, 1958 pa je bila 
imenovana za sekretarko Centralnega sveta 
Zveze sindikatov Jugoslavije. Več mandatov je 
bila tudi poslanka v republiški in jugoslovan-
ski skupščini. Leta 1968 je bila imenovana za 
predsednico skupščine občine Celja in tako 
postala prva (in je doslej še vedno edina) 
ženska, ki je kdaj koli politično načelovala 
mestu ob Savinji. 

Po končanem »županovanju« Celju se je za 
nekaj let preselila v Ljubljano, kjer je bila 

izvoljena za republiško ustavno sodnico. Da-
nes živi v Celju. BRANKO GOROPEVŠEK 

Omejitev vpisa 
Ministrstvo za šolstvo je objavilo dokončni obseg vpi-

sa ter omejitve vpisa v srednjih šolah za prihodnje šol-^ 
sko leto. 

Vpis novincev v prvi letnik srednjega izobraževanja je ome-
jen na naslednjih šolah s Celjskega; na Gimnaziji Celje -
Center v programu Predšolska vzgoja na 1 oddelek in v pro-
gramu Gimnazija na 7 oddelkov; na Šolskem centru Celje, 
Poklicni in tehniški elektro in kemijski šoli v programu 
Elektrotehnik, poklic elektrotehnik elektronik na 2 oddel-
ka in v Splošni strokovni gimnaziji Lava v programu Gim-
nazija na 4 oddelke; Srednja zdravstvena šola Celje omeji 
vpis v programu Bolničar-negovalec na I oddelek; I. gim-
nazija v Celju omeji vpis v programu Gimnazija na 6 od-
delkov iri programu Gimnazija športni oddelek na 1 odde-
lek; Srednja strokovna in poklicna šola Celje omeji vpis v 
programu Frizer na 2 oddelka; Šolski center Velenje, Splo-
šna in strokovna gimnazija omeji vpis v program Gimnazija 
na 5 oddelkov in v programu Umetniška gimnazija ha en 
oddelek. 

Srednje šole bodo v prvem krogu izbrale učence za 90 
odstotkov razpisanih mest, o rezultatih izbire pa bodo učenci 
obveščeni 20. junija. V drugem krogu bodo učenci, ki ne 
bodo izbrani, kandidirali na 10 odstotkov prostih mest na 
vseh srednjih šolah, ki bodo vpis omejile in na vsa še prosta 
mesta na drugih srednjih šolah. O teh rezultatih bodo ob-
veščeni 26. junija. 

SIMONA BRGLEZ 

http://www.ideas
mailto:vasja@slowwwenia.coH
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Novim izzivom 
naproti 

V prejšnjem tednu so največ naročnikov zbrali učenci 8.a 
razreda Osnovne šole Štore 

Osmošolci iz Štor v akciji 
Lfidobivanja novih naročni-
jlov sodelujejo že od vsega 
^fetka. Tako kot mnoge dru-
rf^ ki so se odločih za sodelo-
,anje» je tudi njih pritegnila 

navdušila bogata denarna 
L̂ grada. Preden so pristopili 
J; akciji, so se o njej pogovori-
[j z razredničarko Angelo Lu-
jgnc, nato pa so se skupaj 
(idločili za sodelovanje. 
Po besedah dvanajstih de-

(let in šestih fantov naloga 
ynje ni bila pretežka. Največ 
laročnikov jim je uspelo zbra-
jined sosedi, pa tudi sorodni-
jso bili pripravljeni pomaga-
ti. Tako so se z enajstimi pri-
dobljenimi naročniki uvrstili 
na tedenske zmagovalne stop-

ničke. V akciji bodo še naprej 
sodelovali, zbran denar pa bo-
do porabili za valeto in končni 
izlet. Zaupali so nam, da se 
bodo najverjetneje podali na 
dvodnevni izlet. Ogledali si bo-
do slovenski alpski svet in uži-
vali lepote Primorske. Preden 
pa se njihove poti dokončno 
razidejo, jih čaka še prva zre-
lostna preizkušnja - mala ma-
tura. 

Verjetno pa tudi eksterno 
preverjanje zanje ne bo pretrd 
oreh, saj so zelo pridni in aktiv-
ni učenci. Skoraj vsi med njimi 
so vključeni še v kakšno obšol-
sko dejavnost, kot so glasbena 
šola, športne aktivnosti, pevski 
zbor in različni krožki. Med 
njimi so posamezniki, ki dose-

gajo bleščeče uspehe na tek-
movanjih na državni ravni. 
Razred kot celota se zelo nav-
dušuje nad računalništvom, saj 
so sami oblikovali svojo splet-
no stran na Internetu. 

Razredničarka, ki jih sprem-
lja že drugo šolsko leto in s 
katero se zelo dobro razume-
jo, je ponosna nanje: »Pridni so 
in med seboj se dobro razume-
jo. So zelo samostojni. Ob le-
tošnjem materinskem dnevu 
so popolnoma sami organizi-
rali prireditev in pripravili po-
gostitev s pecivom, ki so ga 
sami spekli. Pomembno je, da 
čutijo, da imajo pri svojem delu 
podporo in da jih spodbuja-
mo.« 

SABINA KRANJEC Osmošolci iz Štor, za katere ima razredničarka Angela Lušenc veliko pohvalnih besed. 
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Knjižico z natisom letošnjih otroških podob ob 550-letnici mesta na jumbo panojih je 
srednjeveška gospodična poklonila tudi predsedniku države Milanu Kučanu. 

Z zvezdami v 
grbu do neba 
Od nas samih je odvisno, v kakšnem Celju bomo živeli - Vrh 
praznovanj ob 550-letnici mestnih pravic Celja kazilo vreme 
»Tri rumene zvezde na modri podlagi so 

postale le še spomin na kratko obdobje, ki je 
za Celje in njegove takratne prebivalce goto-
vo pomenilo veliko: majhno mesto ob Savi-
nji ni bilo samo sestavni del Srednje Evrope, 
Celje je srednjeveško Srednjo Evropo poma-
galo tudi sooblikovati,...« je orisal obdobje 
zatona po smrti zadnjega Celjskega Ulrika 
II. zdajšnji celjski župan Bojan Šrot. Celje je 
po vrsti vzponov in padcev skozi zgodovino 
zdaj spet v času, ki kaže, da smo na dobri 
poti, da se mesto spet dvigne, raste in aktiv-
no sooblikuje razvoj regije in države, je 
dodal. 

V nagovoru na osrednji slovesnosti ob 11. 
aprilu, zadnja leta dnevu celjskega občinskega 
praznika, se je župan Šrot zahvalil vsem letoš-
njim nagrajencem; tistim, ki so že v preteklo-
sti veliko doprinesli k razpoznavnosti, .ustvar-
jalnosti in položaju Celja v Sloveniji in širše, 
ter tistim, ki so šele na začetku te poti. »Zgolj 
od nas samih je odvisno, v kakšnem Celju 
bomo živeli,« je še dejal župan Šrot v želji, da 
bi sledili celjskemu pisatelju Antonu Novača-
nu, ki je nekoč zapisal: »Kdor nosi zvezde v 
svojem grbu, ta naj se tudi dviga k zvezdam.« 
^ Sicer pa je bila osrednja slovesnost v - letos 
spet pretesni - veliki dvorani Narodnega do-

ma, ki so se je udeležili tudi predsednik 
države Milan Kučan, ministrica za kulturo, 
sicer Celjanka, Andreja Rihter ter državnoz-
borski poslanec dr. Slavko Gaber ter številni 
gostje, vrh sredinega prazničnega dogajanja v 
Celju. Praznovanje s srednjeveškim pridihom 
v spomin na Celjske, je v sredo močno kazilo 
vreme. Dež je pregnal šolarje Unescovih šol s 
ploščadi pred Narodnim domom v zavetje 
Muzeja novejše zgodovine Celje, kjer so posU-
kali moder stol, dež je motil slavnostni spre-
vod ob mestnem obzidju s knežjo gospodo na 
čelu, dež je močil mitničarja, ki je ob mestnih 
vratih na Ljubljanski pobiral prostovoljne 
prispevke za nakup gastroskopa za otroški 
oddelek celjske bolnišnice. A na srečo dež 
zaradi velikega belega šotora, ki je preko dne 
zrasel na parkirišču pri Hotelu Turška mačka, 
ni zmotil večerne srednjeveške zabave za 
meščane. 

Pogledu Celjanov v prihodnost, ki naj bo 
mestu in ljudem, živečim v njem, svetlejša kot 
zadnja desetletja, pa je sledil tudi razposajen 
otroški in mladostniški vrvež s preko 450 
nastopajočimi v četrtek na celodnevni priredi-
tvi Mladi staremu mestu. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: GREGOR KATIČ, SHERPA 

Knežja gospoda se predstavi - Večerni slovesnosti v Narodnem domu je načeloval sam 
Herman Celjski (v novodobni podobi dramskega igralca Mira Podjeda). 

Srednjeveški vojščaki na čelu slavnostnega sprevoda, ki je v Celje prikorakala skozi za to 
priložnost na novo postavljena vrata na Ljubljanski. 

Unescov modri stol so učenci OŠ Frana Kranjca s Polul kot simbol sodelovanja v Evropi in 
povezanosti preteklosti s prihodnostjo poklonili županu Bojanu Šrotu. 

Srednjeveška zabava za meščane: ker je dež zalival mesto Celje, so se zvečer zbrali pod 
šotorsko streho ter okušali jedi in pijače, ki so stoletja nazaj teknile našim prednikom. 
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Ženin iz Ameriice in 
srečna vdova 

Ženitne ponudbe in druge potegavščine za tiste, ki upajo in nasedajo 
čas, ki ga živimo, je naklo-

jjjen tudi tistim, ki služijo na 
mj račun in pri tem izkoriš-
čajo p o m a n j k a n j e , n e m o č , 
osamljenost in zlasti naiv-
nost ljudi, ki se oprijemajo 
vsemogočih možnosti in pri-
ložnosti, da bi se jim življe-
nje obrnilo na bolje. 

K sodelovanju vabijo na naj-
različnejše načine, najpogosteje 
s časopisnimi oglasi ali mam-
ljivimi ponudbami, ki jih .vsak 
ian najdemo v pisemskih na-
biralnikih. Da s svojim počet-
jem zavajajo, goljufajo in svo-
je žrtve spravljajo v še večjo sti-
sko in negotovost, jim ni mar. 
Pomemben je le zaslužek in pa 
način, kako čim hitreje in čim 
lažje priti do denarja. V času 
Idpečega podjetništva, ko se za 
raznimi firmami s široko (raz-
tegljivo) opredeljenimi področ-
ji poslovanja skriva marsikaj, 
je pač mogoče početi tudi kaj 
nečednega. 

Minute tečejo, 
tolarji tudi 

Kot gobe po dežju so se v zad-
n j e m času razpasle komercial-
ne telefonske linije, denimo ti-
ste »vroče«, ki so lahko za ko-
ga prav koristne, sploh pa neš-
kodljive povezave, če je upo-
rabnik in plačnik teh »uslug« 
ena in ista oseba. Ustaviti se ve-
lja pri komercialnih telefonskih 
linijah, ki so svetovalne nara-
ve, svetovalci pa najpogosteje 
jazni zvezdogledi, jasnovidci 
m drugi prerokovalci prihod-
nosti. Tisti svetovalci-preroko-
valci, ki znajo spretno mani-
pulirati z osebo na drugi strani 
žice, so najuspešnejši in naj-
l̂ olje plačani. Njihov šef, ki pri 
tem največ zasluži, jim ob skle-
nitvi delovnega razmerja odkri-
to pove, da je njihova glavna 
naloga ta, da klicatelje čim dlje 
^držujejo na liniji in jim pri-
ihodnost prikažejo v čim lepši 

luči. Ljudje smo pač takšni, da 
raje slišimo, če nam kdo pove 
kaj lepega in spodbudnega, če-
tudi v to podvomimo. Kljub 
dvomu pa dobro dene, če iz-
veš, da se bodo družinske raz-
mere v kratkem uredile, da bo-
do otroci zdravi in v šoli uspe-
šni, da ti prijateljica ne bo spe-
ljala fanta in da je nekje na vi-
diku tudi zaposlitev. Priporoč-
ljivo je, da nas vedeževalec 
spomni tudi na nekatere nevar-
nosti, ki prežijo na nas, napri-
mer na sodelavko v službi, ki 
ji ne gre zaupati, pa na previd-
nost pri vožnji z avtomobilom 
ipd. Če je prerokovalec (jasno-
videc) dober sogovornik, ki zna 
prisluhniti človekovi stiski in ga 
potolažiti s spodbudnimi bese-
dami, pravzaprav ni škodljiv, je 
pa zagotovo pretkanec, ker se 
izdaja za osebo, ki ima dar, ki 
je dan le redkim. Ti redki pa ne 
uporabljajo komercialnih linij, 
ampak odkrito stojijo za svo-
jim imenom in ugledom. 

A ne vsi. Sredi mesta v Celju 
živi gospa, ki se izdaja za ve-
deževalko. Ima stranke, ki jo 
obiskujejo na njenem domu in 
ki ji plačujejo vedeževalske us-
luge. Zadnjič jo je obiskala neka 
Savinjčanka srednjih let, ki je 
želela vedeti, kaj jo čaka v pri-
hodnosti. Pa ji je, brez trohice 
odgovornosti, vesti in človeč-
nosti, med drugim napoveda-
la, da bo postala vdova. Še več: 
napovedala ji je celo, da bo mo-
ža izgubila čez tri mesece. No, 
od napovedane smrtne nesre-
če je zdaj minilo že več kot le-
to dni, Savinjčanka pa, hvala-
bogu, še danes ni vdova. Kak-
šne strahove je prestajala v ča-
su napovedane moževe smrti, 
ve le ona sama. 

Kje si, gospod 
iz Ameriice? 

Poglavje zase so tiste komer-
cialne telefonske linije, ki se 

predstavljajo kot posredoval-
nice za stike med ljudmi. Nji-
hovo »občinstvo« so osamlje-
ni, razočarani, ostareli ali ka-
ko drugače nesrečni ljudje, ope-
harjeni toplih in varnih medč-
loveških stikov in ljubezni. Te 
dušebrižnike najdemo med ča-
sopisnimi malimi oglasi, med 
tistimi ženitnimi ponudbami, 
kjer je ob telefonski številki na-
veden še strošek za telefon, obi-
čajno 156 sit/min. Te oglase 
pa »odlikuje« še ena posebnost: 
zelo spretno so sestavljeni, na-
ravnani na različne ciljne sku-
pine. Torej za različne potre-
be in želje različnih ljudi. 

Značilnost slovenskih kme-
tij, zlasti majhnih in visokogor-
skih, je ta, da izumirajo, ker 

ni naslednikov. Če pa že je 
(moški) naslednik, ki zagospo-
dari na kmetiji, pa ga lahko do-
leti, da ostane samski. Poses-
tvo je brez ženske roke, ker so 
se pravšnja dekleta že davno 
omožila, drugih primernih pa 
ni več. Takega osamljenega gos-
podarja bo n^brž pritegnil ta-
kle mali oglas: »40-letna trgov-
ka, ki zna prijeti za vsako de-
lo, bi šla živet na kmetijo k po-
štenemu človeku, staremu do 
50 let. Resna zveza.« 

Za vse tiste neporočene, ki 
niso več mladi in ne več naj-
lepši, od življenja pa še vedno 
pričakujejo kaj lepega in zani-
mivega, pa sta kot naročena tale 
komercialna mala oglasa: »50-
letni Slovenec, prišel po 30 le-
tih iz Amerike, želi spoznati 
žensko od 40 do 50 let, za re-
sno zvezo« in »Simpatična, ure-
jena 51-letna premožna vdo-
va, Slovenka, ki se vrača z de-
la v Švici, želi spoznati pošte-
nega in uglajenega moškega, 
do 60 let.« 

Zelo vabljiv in aktualen je tu-
di tale oglas: »Premožen obrt-
nik, urejen, športne postave, 
37 let, brez obveznosti, želi 
spoznati žensko primerne sta-
rosti. Če si brez službe, te lah-
ko tudi redno zaposlim.« Bom-
ba! In že je tu dolga vrsta čaka-
jočih samskih, ločenih, razo-
čaranih žensk v najlepših letih, 
ki bi na tak način dobile boga-
tega, čednega in mišičastega 
moža ter delodajalca obenem, 
kar je naravnost idealna prilož-
nost za vse obiskovalke borze 
dela. In še podobna ponudba 
za samce (ločence, vdovce) po-
dobnih potreb in želja: »Zna-
na privatnica (50) Štajerka, ze-
lo premožna, želi spoznati moš-

kega z dobrim značajem, do 60 
let, za resno zvezo.« 

In kako je mogoče s pomoč-
jo komercialnega telefona priti 
do bodočega ženina ali neveste? 
Pokličeš številko in poveš, da 
se zanimaš za oglas. Izvedeti želiš 
čim več o osebi iz oglasa, a od-
govora ne dobiš, sploh pa ne nje-
ne telefonske številke, jasno. Na-
mesto tega te »zasliševalka« na 
drugi strani žice sprašuje. Sli-
šati hoče vsemogoče odgovore, 
podrobnosti. Zanimajo jo tvo-
je želje, pričakovanja, pa sta-
rost, višina, teža, barva las, po-
klic in še in še. Minute pa drvi-
jo. Potem hoče imeti gospa s ko-
mercialne linije tvojo telefon-
sko številko, da te pokliče, ko 
kaj »primernega« najde. In te ni-
koli ne pokliče. V teh dolgih mi-
nutah telefonskega pogovora se 
je nabralo dovolj denarja, sicer 
pa žrtev nikoli ne zmanjka. Te-
lefon se spet oglasi. 

Oglasniicove in 
druge iimanice 
Množico primerov zavajanja 

in goljufanja najdemo v ti. og-
lasnikih. Ponudbe so mamlji-
ve, ljudi v denarnih stiskah pa 
veliko. Najbolj boleča znajo biti 
razna »posredovanja pri najema-
nju ugodnih posojil« Ni malo 
primerov, ko so policisti takšnim 
oglaševalcem stopili na prste in 
jih predali v roke pravici, še več 
je nerazkritih primerov golju-
fij. A tržišče je široko, naivnih 
ljudi pa tudi dovolj. 

Vsi dosedanji opeharjenci so 
slepo verjeli oglaševalcem, jim 
na naslove (neobstoječih) pod-
jetij pošiljali denar ali podpi-
sane čekovne blankete za za-
varovanje obljubljenega »naj-

bolj ugodnega« posojila, potem 
pa ostali praznih rok in še bolj 
globoko v dolgovih. Nesreča ne 
pride nikoli sama, pravi stara 
modrost. Če jo malce aktuali-
ziramo, bi se glasila: Nesreča, 
ime ti je lahkovernost. 

Ste kdaj nasedli mamljivim 
kataloškim ponudbam in se ude-
ležili vzporednih nagradnih 
iger? Kaj bi ne nasedli, ko pa 
vam organizator prodaje neke-
ga dne pošlje po pošti zajetno 
kuverto in vas obvesti, da ste 
prav vi tisti srečnež, ki bo čez 
noč postala milijonar. Da mu 
še bolj verjamete, vam pošlje 
še osebno obvestilo o nagradi 
(v nekajmilijonskem znesku), 
ki jo boste zagotovo prejeli, če 
boste naročili vsaj en izdelek iz 
kataloga. Ampak to ni edini »če«. 
Čeji (ostali pogoji) so namreč 
dobro skriti v drobnem tisku 
kataloga. In tako spet pridemo 
do zaključka, da je bistvo skri-
-to v podrobnostih in da smo bi-
li spet v klubu naivnežev. 

Še najmanj škodljiva je ku-
verta, ki se je v teh dneh znašla 
v prenekaterem hišnem pošt-
nem nabiralniku. Pozdravlja 
nas mati božja iz Lourda, nje-
no pismo potuje po svetu že od 
leta 1987, original pa je v Novi 
Gvineji. To pismo ti prinese sa-
mo srečo ali samo nesrečo, česa 
vmesnega ni, odločitev je sa-
mo tvoja. Pravzaprav je tvoja 
usoda odvisna od dvajsetih ku-
vert, ki jih pošlješ ali ne poš-
lješ dvajsetim naslovnikom. V 
nadaljnjih štiriindvajsetih urah 
se bosta zgodili nagrada (sre-
ča) ali pa kazen (nesreča). Ka-
ko preproste so te stvari! Pošti 
Slovenije pa se smeji. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: GREGOR KATIČ 
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Najšibkejše dete 
Helena Šolinc z Ljubečne je v soboto dopolnila sto let 

Gospa je še vedno nasmeja-
na in živahna, kot da bi bila 
nekaj deset let mlajša. Živela je 
v časih, ki so bili vse prej kot 
prizanesljivi. Revščina in voj-
na sta zaznamovali ljudi, ki so 
večinoma živeli od plodov 
zemlje. Hidi Heleno Šolinc. 

Rodila se je v kmečki druži-
ni v Dramljah, ki je štela kar 
deset otrok. Kljub temu, da je 
bila najšibkejše detece, so ji 
rojenice v zibelko položile 
dolgo življenje. Starši so se 
odločili, da bo ostala pri hiši, a 
Helena s to odločitvijo ni so-

glašala. Njena največja želja 
je bila, da se izuči za šiviljo in 
to je tudi postala. Še danes se 
rada pohvali, da je nekoč ši-
vala celo za župana. In to 
srajce z dvojnim ovratnikom. 

V domačem kraju, kjer je 
nekaj časa delala, je spoznala 
tudi svojega moža in se pri 28. 
letih poročila. Starši za njeno 
odločitev niso vedeli, saj bi 
poroki sicer nasprotovali. V 
zakonu z Ivanom se jima je 
rodilo osem otrok, ki sta jih 
preživljala s tistim, kar sta 
pridelala na domači grudi. 

Helena je bila vse življenje 
tesno povezana z domom, v 
bližini katerega živi sedaj. 
Sedaj že pokojnega moža je 
prepričala, da del posestva 
podari hčerki Anici, pri kateri 
živi. Hči ji trdno stoji ob stra-
ni, ji nudi toplino in pozor-
nost, ki jo potrebuje. Za 
sprostitev si privoščita tudi 
kakšen izlet v bližnje kraje 
ali se sprehodita po dobrnš-
kem parku. Nekaj za dušo in 
srce. 

BOJANA JANČIČ 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Predstavniki Krajevne skupnosti Ljubečna so Heleni ob jubileju čestitali in posebej zanjo 
pripravili kulturni program. 

Celjski malčki so svojo ustvarjalnost predstavili v Muzeju novejše zgodovine. 

Otroci Celjanom 
Ob jubilejih, ki jih letos praznujejo v vseh 

treh celjskih ^vrtcih, so v občasnih razstav-
nih prostorih Muzeja novejše zgodovine 
Celje odprli razstavo izdelkov vrtčevskih 
malčkov, ki bo pod skupnim naslovom Otro-
ci Celjanom na ogled vse do 25. maja, 
spremljale pa jo bodo tudi številne otroške 
prireditve. 

Malčki iz Vrtc4 Tončke Čečeve, ki letos 
praznuje 55-letnico obstoja, se predstavljajo s 
pregledno razstavo likovnih izdelkov, ki so jih 
ustvarili malčki od četrtega do sedmega leta 
starosti. V Vrtcu Anice Černejeve so ob svoji 

45-letnici predstavitev naslonili na izdelke, ki 
so jih otroci ustvarjali ob projektu S knjigo v 
novo tisočletje - Pravljice v otroških očehj 
Malčki iz Vrtca Zarja pa se ob 40-letnici vrtca 
predstavljajo z izdelki, nastalimi pod skupnim' 
delovnim naslovom Svet lutk. 

Vse do 25. maja, dokler bo na ogled razsta-
va Otroci Celjanom, se bodo ob popoldnevih v 
Muzeju novejše zgodovine Celje vrstile tudi 
otroške prireditve - od lutkovnih igric, koncer^ 
tov, plesnih delavnic do pravljic - nastale v 
vseh treh celjskih vrtcih. j 

IS, Foto: GD 

Darujte kri 
Območno združenje RK 

in KO Rdečega križa Štore 
pripravljata v sredo, 25. 
aprila, krvodajalsko akcijo v 
Štorah. Kri lahko darujete v 
gasilskem domu, med 7. in 
10. uro. 

^ f l CENTER ZA VARSTVO IN DELO 
GOLOVEC - CELJE 
Na Golovcu 2, 3000 Celje 

Na podlagi 43. člena Zakona o socialnem varstvu (Ur. I. RS, štev. 
54/92, 56/92 in 41/99) in Sklepa o preoblikovanju v javni 
socialni varstveni zavod štev. 022-03/93-11/1-8 objavljamo 

JAVNO ZBIRANJE PONUDB 
za najem prostorov za potrebe enote VDC Radeče. 

POGOJI: 
1. Za potrebe enote VDC Radeče je potrebno zagotoviti cca 230 

m^ 
2. Prostori morajo biti prilagojeni osnovni dejavnosti Varstveno 

delovnega centra (Pravilnik o tehničnih pogojih za izvajanje 
socialno varstvene storitve vodenje in varstvo ter zaposlitev pod 
posebnimi pogoji ter za izvajanje institucionalnega varstva 
uporabnikov te storitve - Ur. J_.RS, št. 101/00). 

3. Prostori morajo biti v bližini postajališč javnih prevoznih sred-
stev. 

4. Zagotovljen mora biti dostop z vozili. 
5. Prostori ne smejo imeti arhitektonskih ovir za dostop z invalid-

skimi vozički. 
6. Zagotoviti je potrebno 3 parkirne prodore. 
7. Zagotovljeni morajo biti ločeni števci za porabo energije, vode 

in kurjave. 
8. Prostori morajo imeti uporabno dovoljenje in izkazati je potreb-

no lastništvo. 

DODATNE ZAHTEVE: 
1. Navedite ceno za najem m^, ki vključuje tudi DDV 

Podrobnejše informacije in razpisno dokumentacijo dobite na 
sedežu Centra za varstvo in delo Golovec, Na Golovcu 2, 
3000 Celje, pri ga. Briglti Šoster med 8. in 14. uro vsak 
delavnik. 
Rok za zbiranje ponudb je 30.4.2001 do 14. ure. 
O izbiri odloča komisija in bodo ponudniki obveščeni v roku 15 dni 
od dneva izbire. 

Turizem ob 
robu zdravilišč 
v Šmarju pri Jelšah so us-

tanovili turistično društvo, 
ki bo delovalo na območju 
vseh devetih krajevnih 
skupnosti te občine. Podob-
no društvo je delovalo do 
pred tremi leti, od novembra 
lani pa deluje občinska turi-
stično-informacijska pisar-
na TiNA. 

Prva naloga novega druš-
tva je bilo sodelovanje v veliki 
spomladanski čistilni akciji. 
Veliko dela ga čaka na po-
dročju organiziranja priredi-
tev. Poživitev potrebujeta ta-
ko Barbarin kot Jožefov se-
jem, ki sta le senca nekdanje-
ga sejemskega živžava. Po-
skrbeli bodo za večje število 
razstavljavcev ter se povezali 
s šolo in vrtcem. 

Novo društvo bo septem-
bra organizator letošnje slo-
venske prangeriade v Lem-
bergu, sodelovalo bo pri uve-
ljavljenih prireditvah, kot so 
Jernejeva nedelja v Zibiki, za-
četek trgatve vinogradniške-
ga društva Trta, pohodu Turi-
stična osmica po KS Sveti Šte-
fan, Martinovo srečanje pev-
skih zborov v Šentvidu ter še 
kje. V začetku poletja bo so-
delovalo tudi pri zaključni pri-
reditvi projekta CRPOV za po-

dročje Lemberga in Sladke 
Gore. 

Med pomembnimi naloga-
mi je' še izobraževanje lokal-
nih turističnih vodnikov, saj 
mora društvo pripraviti pro-
grame izletov po občini, ki je 
v bližini dveh velikih zdravi-
lišč, Rogaške Slatine in Term 
Olimia. Poskrbelo bo tudi za 
promocijo Vinsko-turistične 
ceste, ki bo označena pred 
koncem junija, vključili pa se 
bodo tudi v ocenjevanje slo-
venskih krajev Moja dežela, 
lepa in gostoljubna, ki v tej 
občini še ni zaživelo. 

Za predsednika društva so 
izvolili Marjana Čuješa, sicer 
tajnika občine Rogaška Slati-
na, ter za strokovno tajnico 
Vlasto Kramperšek, ki dela v 
občinski informacijski pisarni 
TiNA v okviru javnih del. 

BRANE JERANKO 

Dobra izbira je vedno prava 
Dobre izkušnje pri odprtju tronsakdjskega računa 

Uporabniku prijazno elektronsko poslovanje 
Ob reformi plačilnega prometa, ki v Sloveniji poteka že od leta i 

1995 in poskuša naš sistem prilagoditi zahtevam EU, so tudi v 
Abanki že lani jeseni omogočili podjetjem odpiranje transakcijskih 
račimov. Lani se je namreč znotraj te reforme pričel prenos račimov 
na banke. Dejstvo je, da je poslovanje pri Abanki za večje zneske 
cenejše od poslovanja preko APP predvsem v primeru 
elektronskega poslovanja, ki so ga v tej banki uspeli razviti v 
uporabniku prijazen sistem. 

"Doslej se je za odprtje tran-
sakcijskega računa pri Abanki 
odločilo že nekaj več kot 370 
pravnih oseb," pojasnjuje Anica 
Vehovar-Žnidaršič, izvršna 
direktorica za področje poslo-
vanja s pravnimi osebami v 
Abanki in dodaja, da poslovanje 
s podjetji, ki so se odločila za 
delni ali celotni prenos računa 
na Abanko v prvih mesecih, po-
teka nemoteno. 

84 % plači lnih nalogov je 
izvedeno elektronsko. V Abanki 
pravijo, da razmišljajo o plačil-
nem prometu celovito, zato so 
dolgoletne izkušnje banke z 
mednarodnfmi plačilnimi in-
strumenti vsekakor prednost 
tudi pri poslovanju s plačilnimi 
instrumenti v državi. 

Če se pravna oseba odloči od-
preti pri Abanki transakcijskl ra-
čun za plačila v državi in oprav-
lja preko Abanke tudi plačilni 
promet s tujino, ji avtomatično 
zagotavljajo tudi boljši nakupni 
tečaj pri prodaji deviznih prili-
vov podjetja. Aleš Stiplovšek, 
direktor celjskega podjetja S 
d.o.o. pravi, da se je odločil 
odpreti transakcijski račun pri 
Abanki predvsem zato, ker so 
zelo prilagodljivi in ker so njego-
ve dosedanje izkušnje pri poslo-
vanju s to banko dobre. Z Aban-
ko poslujejo prek njihove elek-

tronske banke Abacom, ki je 
uporabniku prijazen program. S 
storitvijo plačilnega prometa pri 
Abanki je zelo zadovoljen, saj so 
plačila izvedena hitro in ni 
nobenih zastojev ali drugih 
težav. 

Nada Jurko, direktorica celj-
ske podružnice Abanke, je v 
zvezi z Abacomom poudarila, 
da njegova posebna multiban-
čna različica omogoča uporabni-
kom enotno elektronsko poslo-
vanje z več bankami in integri-
ran vpogled v podatke z računov 
pri več bankah. Abacom je zani-
miv tudi zato, ker je uporaben 
tako za opravljanje plačilnega 
prometa doma kot tudi v tujini. 
Uporablja ga že več kot 250 
podjetij. 

Posebna multibančna različica 
Abacoma pa omogoča uporabni-
kom enotno elektronsko poslo-
vanje z več bankami in integri-
ran vpogled v podatke z računov 
pri več bankah. 

Aleš Stiplovšek svojo odloči-
tev za odprtje transakcijskega 
računa pri Abanki še pojasnjiije: 
"Še posebej mi je všeč, da lahko 
s pomočjo njihove elektronske 
banke vsak trenutek opravljam 
domača in mednarodna plačila 
ter sprot i spreml jam stanje 
računa." 
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Jezerska kraljica 

znova kraljuje 
So številni poskusi ureditve Šmartinskega jezera le obrodili sadove? 

ĵ lestna občina Celje naj bi 
ijoslej v ureditev območja Šmar-
j^ega jezera vložila že okrog 
jO milijonov tolarjev. Čas je, 
ij jezero, ki se spontano raz-
jja že trideset let, končno do-
li pravi turistični pečat, 
pa se bližajo Šmartinskemu 

p̂ eru boljši časi, priča splavi-
jv Jezerske kraljice, ki je mi-
nili četrtek na svojem krovu 
10jezeru popeljala številne ob-
inske može. S tem so tudi 
itadno odprli letošnjo sezono 
laeni vidnejših turističnih točk 
la Celjskem. 
Koncesijo za plovbo je celjska 

jbčina podelila podjetju Sailor 
Roberta Stepišnika. Ta je na je-
leru sicer prisoten še s parnikom 
joldy, ki pa je zaenkrat še trd-
10zasidran ob obali. »Da je Je-
[ffska kraljica po lanski nesreč-
li sezoni le zaplula, je bilo po-
tebno urediti še kup zadev, ki 
o neurejene izvirale še iz časa 
lejšnjega občinskega vodstva,« 
ravi Roman Šumak iz Sklada 
a razvoj obrti in podjetništva 
felje, ki se j e letos aktivno vklj učil 
reševanje problematike Šmar-
nskega jezera. «Popestriti še 
Bffamo ponudbo, urediti plovni 

P,.A fgj- ^ggj pristana ob 
ru. Del turistične ponudbe 

>umetnega jezera< je tudi resta-
vracija E1 Marinero, ki mora zno-
va zaživeti,« še dodaja Šumak. 
Pred celjsko občino je tako še 
veliko nalog, da bo končna po-
doba jezera primerna. 

Krajinska zasnova ureditve je-
zera predvideva dvanajst obmo-
čij za poselitev, rekreacijo in 
turizem ter rešitev enega naj-
bolj perečih problemov - ka-
nalizacije in čiščenja odplak. 

Hkrati pa je v pripravi tudi nov 
program, ki vključuje potreb-
ne posege in številne aktivno-
sti, ki naj bi letos jezero nare-
dili še privlačnejše za turiste. 

SIMONA ŠOLINIČ 

MODRITELEFON 
Zmeda z 

jeklenkami 
Minko iz Celja je naše prejš-

njetedensko pisanje spodbu-
dilo, da nam je razložila svo-
jo nejevoljo zaradi plinskih 
jeklenk, ki jih menda dobav-
ljajo kar v treh različnih ve-
likostih, tako da se včasih ne 
prilegajo v njeno kuhinjo. 

Za odgovor smo zopet pro-
sili Zvonka Mihelčiča, vodjo 
komerciale pri podjetju Celj-
ski plini. Razložil nam je, da 
so jeklenke kupovali (in jih še) 
pri treh različnih proizvajalcih 
iz nekdanje Jugoslavije. Jeklen-
ke vseh treh ustrezajo vsem zah-
tevanim tehnološkim in var-
nostnim standardom, prav ta-
ko je enaka prostornina vseh 
treh. Razlika se pojavlja samo 
pri izdelavi jeklenega podstavka 
in pri izdelavi držala na zgor-
njem delu tlačne posode, za-
radi česar prihaja do manjših 
odstopanj pri višini posamez-
nih posod. Mihelčič nam je po-
jasnil, da imajo vse jeklenke 
opravljene zahtevane ateste in 
so opremljene z deklaracijami, 
ki zagotavljajo varno uporabo 
ter ustrezajo namenu, za kate-

rega jih prodajajo. V zadnjih 
nekaj letih pa so še posebno po-
zornost namenili prav področju 
varnosti in skrbno pregleduje-
jo vse plinske posode, ki jih pre-
dajajo v nadaljnjo distribuci-
jo. Še enkrat pa je poudaril, da 
v podjetju Celjski plini redno 
čistijo jeklenke, te se menda 
umažejo med distribucijo do 
končnega odjemalca, na kar 
celjsko podjetje nima nepo-
srednega vpliva. 

Do prihodnjega četrtka bo 
vaše klice na Modrem telefo-
nu sprejemni Brane Stamej-
čič. Na telefonsko številko 
031/569-581 jo lahko pokli-
čete vsak dan med 10. in 17. 
uro, svoja vprašanja za Mo-
dri telefon pa lahko med po-
nedeljkom in petkom do 17. 
ure zastavite tudi po telefo-

nu 42-25-000. 

NA KRATKO 
Turistični 

kotiček v Evropi 
v celjskem Hotelu Evropa 

so z ureditvijo prodajno in-
formacijskega pulta v svojih. 
prostorih ponudili gostoljubje 
Turističnemu društvu Celje. 

Turiste in druge obiskovalce 
Celja za prodajno informacij-
skem pultu oskrbijo z želeni-
mi informacijami ter jim po-
nudijo promocijska gradiva o 
Celju med tednom od 8. do 17. 
ure, ob sobotah pa med 9. in 
12. uro. 

IS 

O kaznovanju 
spolnih 

zločinov 
v Gimnaziji Celje - Center 

pripravljajo skupaj z ljubljan-
skim Zavodom za kulturo dia-
loga od jutri, petka, do nede-
lje državno tekmovanje debat-
nih klubov o tem, ali naj bi 
bili storilci spolnih zločinov 
strožje kaznovani. 

Mladi debaterji bodo v Celje 
prišli jutri popoldne, s prvimi 
debatami pa bodo začeU ob 18. 
uri v Gimnaziji Celje - Center 
ter jih nadaljevali vse do nede-
lje dopoldne, ko se bodo po za-
ključenem petem debatnem 
krogu ob 11. 30 uri najboljši 
pomerili v finalu. 

IS 

Gastuž v celoti 
obnovljen 

v petek, 20. aprila bodo ob 
14. uri v Žički kartuziji odpr-
li v celoti obnovljeno gostiš-
če Gastuž iz 15. stoletja, ver-
jetno najstarejšo gostilno v 
Evropi. 

Gostilna ije obnovljena s 
skupnimi močmi Občine Slo-
venske Konjice in podjetja Zlati 
grič d.o.o. Ob izbranem pro-
gramu, v katerem bo sodelo-
val tudi Celjski oktet, in ob po-

sebnih jedeh, bo slavnostna 
gostja ministrica za kulturo An-
dreja Rihter, pričakujejo pa tudi 
dr. Borisa Kuharja, strokovnja-
ka s področja kulinarike, ug-
ledne zgodovinarje in številne 
druge goste. 

MBP 

Tisoč dreves za 
dan voda in 

Zemlje 
Ob svetovnem dnevu voda 

in Zemlje je občina Žalec ob-
čane po\iabila k čiščenju in 
zasajevanju bregov vodoto-
kov v občini. 

Akcija je bila minulo sobo-
to, čistili pa so bregove Pireši-
ce, Artišnice, Lave, Bistrice, Po-
nikvice, Savinje in Struge. Ak-
cijo so izpeljali v KS Galicija, 
Griže, Leveč, Liboje, Petrovče, 
Ponikva, Šempeter in Vrbje ter 
Mestni skupnosti Žalec. V KS 
Šempeter pa so ob Savinji po-
sadili še tisoč dreves, med nji-
mi največ rdečega bora. 

T. TAVČAR 

Uspešni zreški 
dijaki 

Prejšnji teden je bila Kovi-
narska šola Zreče gostitelji-
ca dela srečanja dijakov stroj-
nih šol Slovenije. V Zreče je 
pripotovalo okoli sto dijakov 
s spremljevalci iz šestih re-
gij. Udeleženci srečanja so se 
pomerili v teoretičnem in prak-
tičnem znanju iz področij, za 
katera se usposabljajo. 

V Zrečah so tekmovali bodo-
či strugarji, rezkalci in brusil-
ci. Med učenci zreške šole je 
Milan Roje dosegel drugo me-
sto med brusilci, Vinko Mavec 
tretje mesto med rezkalci. Ju-
re Krempl tretje mesto med pla-
menskimi varilci. Dani Lipuš 
tretje mesto med strojnimi me-
haniki in Armin Vodopivec peto 
mesto med strugarji. 

R.R. 

Prenovljena 
Srčna pot 

Mestna občina Celje v sode-
lovanju z Zavodom za gozdo-
ve Slovenije nadaljuje načrtno 
urejanje gozdov v okolici Ce-
lja, ki imajo poseben pomen 
za mesto in njegove prebival-
ce. V sredo, 18. aprila, so od-
prli priljubljeno Srčno pot, ki 
jo je marca Gozdno gospodars-
tvo Celje temeljito obnovilo. 

SK 

igrišče na 
Spodnji Hudinji 

Ob vrtcu Tončke Čečeve na 
Spodnji Hudinji so včeraj slo-
vesno odprli novo varovano 
otroško igrišče za predšolske 
otroke. Na njem se bodo do-
poldne igrali varovanci vrt-
ca, popoldne pa bo pod vars-
tvom staršev. 

Igrišče je dolgo 25 metrov in 
široko 18 metrov, naokoli pa je 
ograjeno z jekleno mrežo. Opre-
mili so ga s kombiniranimi igra-
li, ki omogočajo raznovrstno in 
varno igro predšolskih otrok, saj 
je pod vsemi igrali podlaga iz 
sekancev. Stroški zgraditve so 
znašali dobre štiri milijone to-
larjev. Igrišče bo ponoči zakle-
njeno, saj ga bo vsak večer za-
klenil hišnik bloka ob ulici Mi-
ličinskega. 

SKO 
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Med dopustom 
v Novo Gorico 

Korošec Toni Tomažič je zapustil trenersko mesto pri grogiranem Rudarju in se 
preselil v mesto vrtnic 

42-letnega nogometnega 
trenerja, ki se je v Sloveniji 
dokazoval pri Korotanu, Dra-
vogradu in drugoligašu Eso-
techu, vmes pa poizkušal tu-
di v Avstriji, so pred sezono 
2000/2001 v Velenje pripeljali 
kot dolgoročno rešitev. Toda 
že po uvodnih slabih spom-
ladanskih rezultatih je bilo 
mogoče slišati, da pri Rudar-
ju z njim niso najbolj zado-
voljni. Ker ni več videl pers-
pektive v povsem spremenje-
nem Rudarjevem moštvu, je 
pred enajstimi dnevi odsto-
pil... 

»Zgornjo trditev bi nekoliko 
popravil. Res je, da sem se po 
porazu s sežanskim Taborom 
izrazil tako, kot ste zapisali, 
vendar, ko sem jezen, rečem 
marsikaj. V afektu. Res pa je, 
da sam s to ekipo nisem več 
videl nobene prave možnosti 
za napredek,« je povedal Toni 
Tomažič. 

Zakaj? 
Ob številnih težavah, ki so se 

kopičile, se je pojavila še ena: 
nefair odnos nekaterih posa-
meznikov na igrišču. Tu je že 
šlo za nekatere umazane igri-
ce, ki jih je v našem nogometu 
še kar nekaj. Žal... 

V kakšnem stanju je velenj-
ski Rudar? Vse več se govori 
o hudi krizi... 

Velenjčani so res v nezavidlji-
vem položaju, ubadajo se s šte-
vilnimi težavami, o katerih pa 
ne bi rad govoril. Vendarle smo 
se razšli korektno, brez zaple-
tov. Je pa res, da se vsa stvar 
vleče že nekaj časa. Jeseni so 
odslovili Matjaža Begiča, direk-

torja, s katerim sem odlično so-
deloval. Nekaj potez je bilo za-
gotovo nespametnih. 

Menili ste, da Rudar ne mo-
re do želenega tretjega mesta. 
Ali vas lahko demantira? 

Vsekakor se lahko zgodi 
preobrat, kot posledica zame-
njave trenerja. Že večkrat se je 
izkazalo, da »šok terapija« lahko 
prinese boljše rezultate, vpra-
šanje pa je ali bo to koristno za 
dlje časa, lahko da bodo le tre-
nutni preblisk. Edin Osmano-
vič je že vknjižil 3 točke proti 
Primorju, morda mu bo uspe-
valo tudi v nadaljevanju prvens-
tva. 

Ali vam ne bi? 
Kdo ve? Ključna težava je bi-

la v tem, da smo se z vodstvom 
Rudarja na začetku sodelova-
nja dogovorili za načrtno de-
lo, ki bi čez čas prineslo us-
trezne rezultate. Toda vodilni 
možje so si želeli visokega po-
ložaja že prej, letos. Sam pa 
sem se bolj ukvarjal z vpraša-
njem, kako čim dlje zadržati 
dobro formo, z mislimi sem bil 
nekaj mesecev naprej, blizu pri-
hodnji sezoni... 

Izgledalo je kot da ste od-
stopili z mesta trenerja Ru-
darja, v žepu pa ste imeli po-
nudbo HIT Gorice. Drži? 

Morda je tako izgledalo, ven-
dar smo se prvič pogovarjali še-
le pred šestimi dnevi. Pred tem 
ni bilo nobenih stikov. Ko me 
je poklical goriški direktor Li-
kar, sem sprva menil, da gre le 
za informativni pogovor, potem 
pa me je presenetil s konkret-
no ponudbo. Povedal mi je, da 
se je upravni odbor kluba že 

odločil za zamenjavo na trener-
skem mestu. Goričani so bili 
zelo konkretni in hitro smo se 
dogovorili, čeprav sem jim spr-
va predlagal, naj s spremem-
bami še počakajo vsaj kakšen 
teden, dva, morda bi se polo-
žaj popravil. Nisem namreč člo-
vek, ki bi na silo želel prevzeti 
posel drugemu trenerju. 

Z dežja pod kap? 
Ne vem. Šele v ponedeljek 

popoldan sem opravil prvi tre-
ning z ekipo. Fantje se mi zdi-
jo kar v redu, a gre za zelo tiho 
ekipo, kar me je malce prese-
netilo. Preveč tihi so, to bom 
že moral urediti. 

Za kakšne težave je šlo pri 
vrtnicah v prejšnjih tekmah? 

Pravzaprav ne vem, s tem se 
bom moral še pozabavati. Opra-
vil sem le pogovor s trenerjem 
vratarjev Filipevskim, ki mi je 
predstavil dosedanji način de-
la in igre, stanje v moštvu, go-
voril sem tudi z igralci... Upam 
na najboljše. 

Ampak tudi v Novi Gorici 
bodo vodilni pritiskali na vas, 
saj si želijo visoke uvrstitve. 
Kakšni so cilji? 

Želimo si v Evropo, pa ne prek 
pokala Intertoto. Pot do želene-
ga cilja nas torej vodi prek fina-
la slovenskega pokala, kjer bi mo-
rali zmagati, ali pa prek držav-
nega prvenstva, kjer bi morali v 
primeru pokalnega poraza in pr-
vega mesta Maribora Pivovarne 
Laško, osvojiti 2. mesto. Nalo-
ga sicer ni lahka, a menim, da 
smo sposobni izpolniti cilj. 

Ste eden redkih amaterjev 
na slovenski trenerski sceni. 
Tako daleč od doma še niste 

bili, vselej pa ste zagovarjali 
»amaterizem«. Od kod nenad-
na sprememba? 

Če si želiš ostati v trenerskem 
poslu, moraš tu in tam sam pri 
sebi pošteno razmisliti in se od-
ločiti za korak, ki je tvegan. V 
mojem primeru je pač tako, da 
sem zaposlen na OŠ Ravne na 
Koroškem. Na srečo smo bili 
dogovorjeni, da v primeru po-
dobne spremembe, kot se je 
zgodila prejšnji teden, ugodi-
jo nekaterim mojim željam. Na 
srečo so razumevajoči in so mi 
odobrili dopust do konca se-
zone. 

In kaj potem? 
Kdo bi vedel? Z Goričani smo 

se dogovorili za sodelovanje do 
konca sezone, z možnostjo po-
daljšanja pogodbe. Vse bo ja-
sno poleti, najbrž pa si lahko 
obetam nadaljnje sodelovanja 
le, če bomo izpolnili letošnje 
cilje. 

Prihodnjo soboto, čez 9 dni, 
boste s HIT Gorico gostovali 
Ob jezeru. Ste že razmišljali 
o tej tekmi? 

Ne, prej nas čakajo težke 
preizkušnje. Lahko pa povem, 
da ima Rudar v svojih vrstah 
nekaj zelo kakovostnih nogo-
metašev, da ne gre za naivno 
ekipo in tekma bo zagotovo ize-
načena, negotova. Dotlej bom 
dodobra spoznal tudi svoje nove 
varovance. Velenjski igralci mi 
bodo zagotovo skušali dokaza-
ti, da nekaj veljajo, čeprav nik-
dar nisem trdil nasprotno, ome-
nil pa sem, da sem včasih v afek-
tu izjavil marsikaj. O njihovih 
šibkih točkah pa ne bi govoril. 

TOMAŽ LUKAČ Toni Tomažič 

Celjani 
zaustavili 

Šojata 
Mladinci in starejši dečki Ce-

lja Pivovarne Laško so zma-
govalci pokala Balaton, celj-
ski kadeti pa so bili drugi. 

Varovanci Stanka Anderlu-
ha so v polfinalu po sedemme-
trovkah izločili zagrebški Med-
veščak, pri katerem je vidno 
vlogo igral Ante Šojat (sin tre-
nerja pivovarjev Josipa). V fi-
nalu so ugnali še nemški Mag-
deburg z 12:11, z istim izidom 
pa še starejši dečki Vlada Mur-
ka nemški Enz Murr. Trener ka-
detov Matjaž Guček je v Vesz-
premu pogrešal Gajiča in Bil-
bijo (okrepila sta mladince) -
Dunaferr je slavil s 13:8. V tej 
konkurenci je bil za najboljše-
ga izbran Robert Cvikl. 

Članska ekipa pričakuje Tr-
boveljčane, kazen iz RZS in 
scenarij za naslednjo sezono, 
ki se zaenkrat kuje v skrivnostni 
tišini. Zadnji indici kažejo, da 
Celje ni zaustavilo le Anteja Šo-
jata - tudi očeta bo skušalo za-
držati na klopi. D.Š. 

Pajovlč v Ciudad Realu 
Celjski bombarder je zaenkrat le obiskal vodstvo španskega 

prvohgaša in trenerja Veselina Vujoviča, ter ob povratku 
demantiral špansko časopisje: "Ničesar nisem podpisal. Še 
eno sezono moram ostati v Golovcu!" D.Š. 

Peicič spet proti bunicerju? 
Devet krogov pred koncem 

nogometnega državnega pr-
venstva je prvi favorit za kra-
lja strelcev postal celjski Da-
mir Pekič, ki je s soigralci od-
vrgel »petardo« v Sežani. 

Imel je dva zadetka predno-
sti pred zasledovalci, nato pa 
je bila ta v soboto prepolovlje-
na. CMC Publikum je stri dom-

žalski oreh z golom Boštjana 
Žnuderla, sledil pa je popoln 
preobrat. Pekič je imel včeraj 
v Ajdovščini več prostora, v ne-
deljo pa se bo bržčas spet soo-
čil s slovenskim nogometnim 
sindromom. Rudar prihaja brez 
vodstva kluba, ki je odstopilo, 
in s trenerjem Edinom Osma-
novičem. Zadnji lokalni der-

bi je Ob jezeru odločil Klem« 
Lavrič tik pred koncem, in T 
ni Tomažič je za »nekaj trenu 
kov« preložil slovo. Zdaj sle 
resnični spopad. Le na eni p 
lovici igrišča? »Tako slabe ig 
kot proti Domžalam ni mog 
če ponoviti«, je po porazu k 
maj izdavil Marijan Pušnil 

D. 

Show danoe 
Celje bo po treh letih zno-

va prireditelj plesnega DP. 
Po standardnih plesih bo to-
krat celjski klub Plesni val 
gostil najboljše slovenske 
tekmovalce v show plesih. 

Marjan in Cvetka Špiljar 
v en glas trdita: »Lepo bo, pa 
tudi zelo atraktivno!« V ne-
deljo dopoldne bo v dvorani 
Golovec predtekmovanje, po-
poldanska finala se bodo za-
čela ob 15.30, zaključni boji 
članov in mladincev v forma-
cijah in solo izvedbah pa so 

predvideni v večernem delu. 
Prijavljenih je kar 630 tekmo-
valcev iz 15 klubov, ki se bo-
do borili za 19 naslovov dr-
žavnih prvakov - 5 v pionir-
ski, 6 v mladinski in 8 v član-
ski kategoriji. 

Predsednik show sekcije pri 
Plesni zvezi Slovenije Jadran 
Živkovič je izpostavil točko 
ljubljanskega Bolera, ki je na 
SP osvojila 4. mesto, in bo 
tokrat zadnjič izvedena. Med 
posameznicami naj bi zago-
tovo izstopala Nastja Kanduč 

iz Kazine (Lj), članska svetov-
na prvakinja. Organizatorji 
bodo največjo pozornost na-
menili ustreznemu ozvočenju 
ob parketu, saj mora priti po-
trkavanje s čevlji v disciplini 
step do popolnega izraza. Po 
trije najboljši si bodo zago^ 
tovili nastop na EP, ki bo v 
začetku meseca novembra. 
Vstopnice za celjsko DP bo-
do v nedeljo naprodaj po ISOC 
tolarjev, v predprodaji (TlC-
Plesni val) pa jih je možno 
dobiti za tisočaka. D.^' 
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Durakovič za 
svetovno elito 

Vzdušje v hokejski reprezentanci je super - Možnosti za vzpon hokeja v Celju 
obstajajo, le denar... 

slovenska hokejska repre-
zentanca je v tem tednu, ko 
je poskuša uvrstiti v krog naj-
boljših selekcij sveta, zbra-
na v Ljubljani na prvenstvu 
pivizije 1. Jutri jo čaka težek 
obračun z Kazahstanom. 

Ob tej priložnosti smo se po-
govarjali s Celjanom Davorjem 
purakovičem, hokejistom, ki 
igra v kanadskem klubu Flin 
Flon Bombers. Drugi najmlaj-
ši je v branilskem paru predvi-
den z enim od najizkušenejših, 
Bojanom Zajcem. 

Kako vam odgovarja raz-
pored tekem, glede na to, da 
ste igrali najprej s Hrvaško, 
Kitajsko in Veliko Britanijo, 
jutri in pojutrišnjem pa se bo-
ste pomerili še z bivšima re-
publikama nekdanje Sovjet-
ske zveze, s Kazahstanom in 
Estonijo? 

Kot domačini si poskušamo 
postaviti takšne termine, kot 
nam najbolj ustrezajo. Tako 
smo najprej opravili lažji tek-
mi, da se ekipa lahko še bolj 
uigra, za konec pa smo si pri-
hranili težji tekmi, proti An-
^fžem in Kazahstancem. Mi-
slim da bo proti Kazahstancem 
res težko, saj so izredno dobri 
drsalci in imajo rusko šolo ho-
keja, kar je za nas popolnoma 
drugačen slog. Vendar, če bo-
mo imeli pravo občinstvo, se 
zna ugodno razplesti za nas. 

Kako so potekale priprave 
na svetovno prvenstvo? 

Pridružil sem se jim šele pred 
štirinajstimi dnevi. Sicer sem 
bil povabljen že prej, vendar 
me zaradi obveznosti v matič-
nem klubu niso pustih. Rečem 
lahko samo, da so se fantje 
izredno pripravili, pozna se jim, 
da so že dolgo skupaj. Med se-
zono so se vsaka dva meseca 
zbrali za teden ali dva in se ui-
gravali. Zadnjih 14 dni smo tr-
do trenirali dvakrat na dan. Na 
svetovno prvenstvo smo se 
izredno resno pripravili - gre-

. nio na vse ali nič. 
J Julija boste dopolnili komaj 
, dvajset let, pa ste bili kljub 
_ temu v reprezentanci že na 
'anskem svetovnem prvens-

i ^u. S kom se pretežno dru-
' žite, ko zastopate barve Slo-
i venije? 

Sobo si delim z Gregorjem 
Krajncem, ki igra v ZDA na Mia-
mi University Ohio. Družim pa 
se z vsemi, tako da se spozna-
mo, kajti vseh starejših igral-
cev še ne poznam. Oni pa pre-
našajo svoje izkušnje na nas 
mlajše, kar je zame zelo dobra 
šola. Sicer pa je vzdušje v re-
prezentanci res super. Vsak ko-
maj čaka, da odigra naslednjo 
tekmo, vsi smo pripravljeni in 
vsi hočemo zmagati. To je ve-
likega pomena za končni us-
peh. 

Kako poteka dan hokejista 
med SP? 

Zjutraj imamo lažji trening, 
razdrsavanje, nato sledi kosi-
lo in po njem obvezen počitek 
pred tekmo. Dve uri pred za-
četkom srečanja gremo v halo 
in se pripravimo. Po tekmi sle-
dita večerja in obvezno spanje. 

Celje ste zapustili, ko ste bili 
še zelo mladi. Lahko zdaj po 
tolikšnem času igranja on-
stran luže potegnete vzpored-
nice med kanadskim in slo-
venskim hokejem? 

Tukaj se igra popolnoma dru-
gačen hokej. Igrišče je večje, 
bolj obsežno, več se podaja, v 
Kanadi pa se igra bolj na telo, 
igralci so zaradi tega bolj vklju-
čeni v igro. Bistvene razlike so 
prav v kontaktih, saj se v Zdru-
ženih državah in Kanadi dopuš-
ča bistveno več grobosti, kot 
pa v Sloveniji. Res pa je, da je 
evropski hokej mnogo lepši za 
gledanje ravno zaradi kombi-
natorike in tehnike. 

Kakšni so spomini na igra-
nje hokeja v Celju? 

Za prvo moštvo sem zaigral 
že pri petnajstih letih, in sem 
že takrat meril moči z igralci, 
s katerimi sedaj skupaj igra-
mo v reprezentanci. Izkusil 
sem igro v pionirski, kadetski 
in mladinski ekipi v Celju, ta-
ko da je spominov res veliko. 
Žalosti me, kar se je zgodilo s 
hokejem v Celju. Potrebno je 
poudariti, da smo vselej ime-
li dosti igralcev, ki bi lahko 
nastopali v reprezentanci, ven-
dar so bili zelo redki vpokU-
cani, državna selekcija pa je 
bila ves čas sestavljena pretež-
no iz igralcev Jesenic, Olim-
pije in Bleda. 

Obstajajo možnosti za po-
novni vzpon hokeja v Celju? 

Trajalo bi kar nekaj časa, da 
se pridobi denar, ki se je »izgu-
bil«, možnosti pa seveda obsta-
jajo, vendar je potrebno začeti 
z mladimi ter njim dati prilož-
nost, da se izkažejo, ter nato 
priključiti starejše. Res bi bilo 
lepo videti, ko bi se hokej v me-
stu ob Savinji spet začel. 

Kako živite v Kanadi? 
Lani sem tam končal srednjo 

šolo in sedaj si utrjujem znanje 
angleščine. Dobil pa sem tudi 
nekaj ponudb iz ameriških uni-
verz, tako da se moram pripra-
viti na sprejemne izpite. Sicer 
pa je življenje hokejistov zelo 
naporno, saj vsak dan trenira-
mo po dvakrat. Zjutraj imamo 
že trening na ledu, nato je čez 
dan šola, potem pa po večerji 
spet trening. Doma moramo biti 
do desetih zvečer, tako da noč-
nega življenja praktično ni. 

Kaj pa najbolj pogrešate? 
Najbolj pogrešam naše lju-

di, težko se mi je bilo navaditi 
na tujce. Zelo pogrešam tudi 
dobro slovensko hrano, pred-
vsem pa našo klimo. Sem prav 
na severu Kanade, kjer so zi-
me hude in zelo dolge, tako da 
uživanje v poletju, kot ga poz-
namo, tukaj odpade. Tempe-
rature pozimi padejo tudi do 
40 stopinj pod ničlo. 

Kaj je z drugim Celjanom, 
Klemenom Kelgarjem? 

Vem, da ima obveznosti v šo-
li, predvsem pa ga pestijo 
manjše poškodbe. Prav zara-
di sanacije poškodb se je od-
ločil, da bo letos počival in se 
je odrekel nastopu v dresu Slo-
venije na svetovnem prvens-
tvu. 

JERNEJ JANČIČ 

Davor, preden se je postrigel za SP. 

Košarkarski Golovec 
Vodstvo Šolske košarkar-

ske lige je skupaj s celjskim 
lavnim gospodarskim zavo-
dom za urejanje javnih-par-
•̂ irišč in gospodarjenje z jav-
[̂ imi objekti (ZPO) pripravi-

finalno prireditev v celjski 
"korani Golovec. 

Včeraj smo dobili najboljšo 
Osnovnošolsko ekipo, danes pa 

Vrhunec šeste sezone ŠKL. 
^^ koncu zgoščenega progra-
H â.ki se bo začel ob 11. uri, se 
°odo v finalu ob 16.10 pome-

rili dijaki Šolskega centra Ce-
lje in,Gimnazije Bežigrad. Za 
celjsko moštvo bodo nastopi-
li: Jaka Pirih, Dejan Dunovič, 
Jure Pavšer, Andrej Maček, To-
maž Grilanc, Stanko Sebič, Ma-
tic Černe, Matic Goropevšek, 
Dušan Tomaš in Tomaž Ovčar, 
vodil pa jih bo Rudi Jerič. 

Spektakel, ki je venomer do-
bro obiskan, bodo popestrili 
tudi Skokci, akrobatsko navi-
jaška skupina celjskega ŠC. 
Matjaž Kitak, Matic Jeraša, Si-

mon Smerkolj, Nejc Bizjak, 
Jure Jambrek, Benjamin 
Žgank, Marko Ferlan, Gašper 
Trkaj, Srečko Ferlež, Jernej 
Maze in Uroš Kolar so se s svo-
jimi vragolijami nad obročem 
predstavili že na finalni tek-
mi DP med Merkurjem in Je-
žico - in navdušili. Do četrtfi-
nala so se prebili OŠ Livada 
Velenje in 11.OŠ Celje ter dija-
kinje ŠC Celje in dijaki Sred-
nje ekonomske šole Celje. 

D.Š. 

MIK Modna konfekcija d.d. 
Trg 8, 3312 PREBOLD 

Razpisuje prosto delovno mesto: 

VODJA KOMERCIALE 
Od kandidatov pričakujemo: 
- visoko ali višnjo strokovno izobraz-

bo ekonomske ali druge ustrezne 
smeri 

- vsaj 3 leta delovnih izkušenj na 
področju prodaje in poznavanje 
trga 

- komunikacijske sposobnosti in 
pozitiven odnos do dela 

- znanje za samostojno uporabo ra-
čunalnika (Word, Excell) 

- vozniški izpit B kategorije 
Delovno razmerje bomo z izbranim 
kandidatom sklenili za nedoločen 
čas, s polnim delovnim časom in 
šestmesečnim poskusnim delom. 
Prijave s kratkim življenjepisom in do-
kazili o izpolnjevanju pogojev pošlji-
te v osmih dneh po objavi na na-
slov: MIK Modna konfekcija d.d., 
Trg 8, 3312 PREBOLD 

PANORAMA 
NOGOMET 

I.SNL 
24. krog: Tabor - CMC Pub-

hkum 1:5 (0:2); Bogatinov (21, 
31), Pekič (73, 88), Radosav-
Ijevič (65). Domžale - Rudar 
4:1 (2:0); Plesec (89, 11-m). 

25. krog: CMC Publikum -
Domžale 1:3 (0:0); Žnuderl 
(48). Rudar - Primorje 2:0 
(1:0); Mujanovič (45), Boško-
vič (52). Vrstni red: Maribor 
Pivovarna Laško 51, Olimpija 
47, HIT Gorica 37, CMC Pub-
likum 35, Rudar 34, Primorje 
33 (-1), Mura 32, Korotan 32, 
Dravograd 31 (-1), Koper 31, 
Domžale 27, Tabor 24. 

II.SNL 
21. krog: Zagorje - Esotech 

Šmartno 1:2 (0:0); Mir (71), 
Arlič (76). Dravinja - Elan Gra-
nit Commerce 0:0. Vrstni red: 
Živila Triglav 48, Aluminij 42, 
Elan Granit Commerce 42, Eso-

•tech Šmartno 38, Jadran Šepič 
35, Livar Ivančna Gorica 33, 
Zagorje 30, Nafta 28, Železni-
čar Ligro 28, Dravinja 26, Via-
tor&Vektor 23, Beltinci 20, Fe-
roterm Lenterm 19, Brda 11, 
Renkovci 9. 

III.SNL- sever 
18. krog: Zreče - Gerečja vas 

1:1, Usnjar - Hajdina 2:1, Mons 
Claudius - Montavar Rogoza 
2:3, Vransko - Krško 0:1. Vrst-
ni red: Asfalti Ptuj 44, Usnjar 
43, Paloma 37, Kozjak 34, Krš-
ko 24, Zreče 23, Montavar Ro-
goza 23, Kovinar 21, Vransko 
20, Mons Claudius 19, Stojnci 

18, Hajdina 18, Gerečja vas 17, 
Fužinar 11. 

KOŠARKA 

LIGA KOLINSKA 
5. krog n.dela - liga za pr-

vaka: Geoplin Slovan - Pivovar-
na Laško 96:77 (77:57, 47:43, 
25:23). Lisica 21, Eržen 16, Ov-
čina 10, Dragšič 8, Jurak 7, Ti-
linger 5, Nakič 4, Udrih, Duš-
čak, Brolih 2. Kraški Zidar - Ro-
gla 100:80 (70:55, 56:37, 
29:17). Zarič 19, Dundovič 17, 
Zinrajh 11, Petranovič 9, Špo-
rar. Sivka 6, Benič 5, Temnik 
4, Starovasnik 3. Vrstni red: 
Union Olimpija, Krka Telekom 
52, Pivovarna Laško 45, Geo-
plin Slovan 43, Kraški Zidar 39, 
Rogla 38. Od 7. do 12. mesta: 
Zagorje Banka Zasavje - Kemo-
plast Alpos 105:99 (88:88, 
64:61, 36:47, 23:24). Novako-
vič 34, Misirača 20, Kahvedžič 
12, Petrovič 11, Rovšnik 8, Jo-
vanovič 6, Kočar 5, Tomažin 3. 
Loka kava - Savinjski Hopsi 
88:94 (55:62,35:42,14:21). Ru-
čigaj 30, Hughes 18, Cizej 17, 
Kadič 11, Kobale, Belina 9. Vrst-
ni red: Helios 42, Triglav 40, 
Kemoplast Alpos 38, Zagorje 
Banka Zasavje 35, Savinjski 
Hopsi 34, Loka kava 31. 

1.B SKL 
4. krog IL dela: Yurij Plava 

Laguna - Elektra 62:82 (48:58, 
31:40, 13:20). Rizman 24, Kar-
lo 19, Božič 16, Tajnik 8, Vug-
dalič 6, Maličevič 5, Milič 4. 
Vrstni red: Koper 46, Elektra 
43, ZM Maribor, Yurij Plava La-
guna 39. 

ŠPORTNI KOLEDARA 
ČETRTtK19A 

ŠKL 
šolska košarkarska liga, fi-

nale srednješolcev-Celje (dvo-
rana Golovec): Šolski center 
Celje - Gimnazija Bežigrad 
( 1 6 . 1 0 ) . 

SOBOTA21A 

ROKOMET 
l.A DRL moški, 19.krog - Ce-

lje: Celje Pivovarna Laško - Av-
tomikolič Rudar (18.30); Ve-
lenje: Gorenje - Pivka Perutni-
narstvo (19). 

l.A DRL ženske, 6. krog 
končnice za prvaka - Žalec: Ža-
lec - Ohmpija (19). 

NOGOMET 
in. SNL, 19. krog - Šoštanj: 

Usnjar - Paloma, Gerečja vas: 
Gerečja vas - Vransko, Stojn-

ci: Stojnci - Zreče, Krško: Krš-
ko - Mons Claudius (vse 17). 

KARATE 
Državno člansko prvenstvo 

- Žalec: (10-17). 
KOŠARKA 

Liga Kolinska, 7. krog 11. de-
la; skupina od 1. do 6. mesta 
- Laško: Pivovarna Laško - Ro-
gla (18.30). Od 7. do 12. me-
sta - Šentjur: Kemoplast Alpos 
- Savinjski Hopsi (19.30). 

l.B SKL, 5. krog lL dela - Šo-
štanj: Elektra - ZM Maribor (20). 

NEDEUA22.4. 

NOGOMET 
L SNL, 2Z krog - Celje: CMC 

Pubhkum - Rudar (17). 
PLES 

Državno prvenstvo v show 
plesih - Celje (dvorana Golo-
vec): (11.30-21). 

NAKRATKO 
Celje: Pri Društvu za vodne športe Pozejdon so znova oživeli 

sekcijo ženskega vaterpola. Varovanke trenerja Aleksandra Hra-
ševca so odigrale prijateljsko tekmo proti splitskemu POŠK in 
izgubile s 6:24. Po tri zadetke za Celjanke sta dosegli Eva Glavan 
in Simona Selič. (J.K.) 

Ljubljana: Na finalnem turnirju za moštveni naslov Sloveni-
je v jiu- jitsu je Policijski klub borilnih veščin Celje osvojil dru-
go mesto. V finalu je za eno tehnično točko izgubil z ljubljan-
skim moštvom Shinti 6:6 (49:50). V polfinalu so Celjani ugnali 
krški Katan z 8:4. (J.K.) 



18 PISMA BRALCEV - INFORMACIJE 

PREJELI 
SMO 

Iščem svoje 
korenine 

Sem Frans Podbregar, ži-
vim v mestu Kerkrade (50 ti-
soč prebivalcev) na Nizozem-
skem. Rojen sem bil leta 1948 
v Heerlenu, moj oče Johan 
leta 1914. Stari oče Frans je bil 
rojen v Celju, umrl je leta 
1938, za pradeda Gregorja, 
menim, da je tudi živel v Ce-
lju, ker so vsi njegovi sinovi 
(Rudolf, Silvester in moj ded 
Frans) prišli iz Slovenije. 
Upam, da si boste vzeli čas ter 
mi pomagali pri iskanju rod-
binskih korenin. 

Moj oče in Silvester sta dela-
la v rudniku na Nizozem-
skem, sem sta prišla okrog 
leta 1900. Silvester je bil med 
I. svetovno vojno v uniformi v 
Franciji, jo preživel ter se, žal, 
ponesrečil v rudniku v Heerle-
nu. Hranim spomin nanj, dro-
bec granate z napisom Namur 
1914, po vsej verjetnosti s ta-
kratne fronte. 

V tem letu nameravam priti 
v Slovenijo, tudi v Celje. V 
Sloveniji sem bil na počitni-
cah že dvakrat, takrat je bila to 
še Jugoslavija, toda v Celje 
takrat nisem prišel. Upam, da 
mi boste pred mojim priho-
dom olajšali delo, da bom 
imel dobro podlago za nadalj-
nje raziskovanje svojih kore-
nin. 

Prosim, da mi poveste, mor-
da sporočite po elektronski 
pošti (naslov: podbregar-
@wish.nl), če je komu kaj 
znanega. Moram še povedati, 
da so bili poleg treh bratov še 
mlajši bratje. Če se prav spo-
minjam, mi je moja oma (so-
proga Fransa) omenjala imeni 
Martin ali Alwin. So imeli 
tudi eno ali več sester, mogoče 
Marijo? Za raziskovanje je po-
membno tudi ime pradeda: 
Gregor (tudi mojemu sinu je 
ime Gregor). 

Zanima me tudi, kaj pome-
ni moj priimek v slovenskem 
jeziku. 

Lep pozdrav iz Nizozem-
ske! 

FRANS PODBREGAR, 
Kerkrade, Nizozemska 

. - iff-i --/isf.- -• - pA;J - V." - -

ZAHVALE, 
POHVALE 

Lep 
materinski 

dan v cerifvi 
v Lašicem 

v nedeljo, 25. marca smo 
bile vse mame, ki smo obi-
skale pozno nedeljsko mašo 
v cerkvi svetega Martina v 
Laškem, nadvse prijetno pre-
senečene. 

Pred začetkom svete maše 
so deklice nanosile polne ko-
šare pomladnega cvetja, skrb-
no povitega v prikupne šop-
ke. Skozi rumene šipe oltar-
nih oken jih je sonce obsijalo 
z zlatimi žarki in nam obetalo 
lep dan. In res je bil lep, topel 

in prisrčen, tako zunaj v nara-
vi, kot v srcih nas mamic. 
Dekleta so nam to cvetje raz-
delila ter s praznimi košara-
mi, kitkami in svetlimi pred-
pasniki sedla nazaj v klopi. 

Po končani maši pa smo bile 
mame deležne lepega progra-
ma, v katerem ni manjkalo 
petja in recitacij. Mnogo lepih 
besed, nam namenjenih, na 
koncu pa še skeč, katerega 
vsebina nas je ganila. 

Zapustili smo cerkev, na 
pragu nas je sonce kar zaslepi-
lo. Tu pa nas je čakalo novo 
presenečenje. Na zeleni travi 
pred cerkvijo je stal tovor-
njak, prirejeni oder. Od tam 
nas je najprej pozdravil gos-
pod župan Jože Rajh, ki je z 
izbranimi besedami lepo ori-
sal lik matere, nam prisrčno 
čestital k prazniku in ostal z 
nami do konca. Na odru so se 
zvrstili mladi in tudi malo 
manj mladi ter nam s pesmijo 
in prijetnimi melodijami po-
lepšali naš dan. Med progra-
mom so nas prijazno pogostili 
s sladkimi dobrotami in pija-
čo, ki se je v toplem opoldne-
vu še kako prilegla. 

Za vse to, kar smo prelepe-
ga doživele, bi se rade s 
skromnimi besedami zahvali-
le vsem, ki ste kakor koli pri-
pomogli k temu preseneče-
nju. Tega dela ni bilo malo. 
Hvala za cvetje, ki smo ga 
doma skrbno položile v vaze. 
Hvala za prelep program in za 
vse izrečeno, kar bo še dolgo 
odmevalo v naših srcih. Hvala 
zlatim rokam, ki so napekle 
toliko nadvse okusnih sladka-
rij in hvala vsem, ki ste nam 
vse to postregli ter nam naklo-
nili prijazen pogled, nasmeh 
in besedo. Hvala tudi nastopa-
jočim in prisrčna hvala gospo-
du župniku, ki je s svojo pri-
sotnostjo pokazal spoštovanje 
do slovenske žene in matere. 

HVALEŽNE MAME 

Dan mamic, 
tet in babic 
čeprav je materinski praz-

nik 25. marca, so se otroci iz 
OŠ Sladka Gora odločiU pova-
biti svoje mame, tete in babice 
že v petek, 23. marca. 

Bilo je zelo lepo, primerno 
temu, kar zmorejo učenci pr-
vega in drugega razreda ter 
male oziroma cicibanove šo-
le. Njihova usta so povedala in 
zapela tisto, kar nosijo v svo-
jih srcih. Prvi razred šteje le 
pet učencev, v drugem so trije. 
Vsi ti učenci so se združili in s 
skupnimi močmi ter znanjem 
zapeli vrsto pesmic. Tudi ples 
jim ni tuj, čeravno so to sami 
fantje. Zelo lepo so odplesali 
ples, ki so se ga naučili z 
učiteljico Urško. Pa mala šo-
la, kar ne moreš verjeti, kaj 
vse jih je naučila vzgojiteljica 
Mira. Lepo je videti te otroke, 
ki so komaj dobro začeli hodi-
ti pa se že tako lepo znajdejo 
na odru. Vsak hoče za svojo 
mamico zapeti ali zaplesati 
najlepše. Ti naši mali sončki, 
ki nas grejejo tudi takrat, ko 
na nebu ne sije sonce, nam 
povedo res tisto, kar mislijo. 
Nobena mama ni ostala brez 
voščilnice, ki so jih učenci in 
cicibani naredili s pomočjo 
učiteljice in vzgojiteljice. 

Po končanem kulturnem 
programu smo še malo pose-
dele, poklepetale in se okrep-
čale s pecivom, vinom in so-
kom. Za konec pa se prav lepo 
zahvaljujem našemu že več-

letnemu sponzorju, cvetličar-
ni Rovišnjak iz Rogaške, ki 
nam je tudi letos priskočila na 
pomoč. 

MAJDA JURŠE, 
Polžanska Gorca 

Pomladno 
srečanje v 
Trnovijah 

Kulturno umetniško druš-
tvo »Zarja« Trnovlje-Celje je v 
sodelovanju s Krajevno skup-
nostjo ter trnoveljskimi pro-
stovoljci organiziralo Pom-
ladno srečanje z dvema prire-
ditvama. V petek, 23. marca, 
je krajevno kulturno društvo 
pripravilo predstavo Dobri 
vojak Švejk v izvedbi domače-
ga ansambla (za predstavnice 
nežnejšega spola je bil vstop 
prost), naslednji dan pa smo 
pripravili proslavo v počasti-
tev vseh mater, žena in deklet. 
V skoraj dve uri trajajočem 
programu so nastopili: člani 
domačega kulturnega društva 
z recitali, pevski nonet Cvet z 
gosti mladimi harmonikarji iz 
Socke, recitatorji OŠ Ljubeč-
na ter plesni par Twins iz Ce-
lja, ves program pa je povezo-
vala Olga Nezman. PO konča-
ni prireditvi, ki je bila dobro 
obiskana, smo vse nastopajo-
če in gledalke pogostili s peci-
vom in pijačo. Da pa smo 
pogostitev naših mater, žena 
in deklet sploh lahko izpeljali, 
se moramo zahvaliti pred-
vsem našim sponzorjem, ki so 
nam nesebično pomagali. 

^ Pogostitev so nam omogoči-
li: Gostišče Štorman - Šempe-
ter, Hotel Evropa Celje, slašči-
čarni Mignon in Zvezda iz Ce-
lja, pekarne Geršak, Jager in 
Težak, picerije Limbo, Picika-
to in Majcen, gostilna Košto-
maj-Belej Celje, tiskarna 
VPC. Celje, Alenka Sitar z 
Ljubečne, kozmetični salon 
Nataše Augustinčič Celje, 
cvetličarna Poznič ter vrtnars-
tvo Naglič z Ljubečne. 

ŠTEFAN ŽVIŽEJ, 
umetniški vodja KUD Zarja 

Trnovlje-Celje 

Izlet je bil 
enkratno 
doživetje 

Devetindvajseti izlet 100 
kmečkih žena na morje je bil 
zame enkratno doživetje, ki 
se ga ne da dovolj dobro opi-
sati. Meni in vsem ostalim 
udeleženkam bo ostal v naj-
lepšem spominu. 

Sem del starejše generacije, 
ki pozna le delo in odrekanje. 
Vse življenje smo delali do-
ma, če je bilo treba kje poma-
gati, smo vse opravili s pro-
stovoljnim delom. Zato zna-
mo ceniti vse tisto, kar nam v 
poznih letih polepša življenje. 

Posebej se moram zahvaliti 
moji nečakinji, ki je zame vr-
sto let pošiljala kupone za 
udeležbo na izletu. Vsem, ki 
ste nam omogočili ta lep in 
nepozaben izlet, pa prisrčna 
hvala. 

ZOFIJA MAROVT, 
Mozirje 
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NOČNE CVETKE 
jgojan dobro ve, kakšen ob-
ĵ jtek te spreleti, če ti nekdo 

l̂e steklenico v betico. Pre-
teden se je nek grdavs na 

, jji; način spravil nanj in mu pri-
^^čil sedem šivov, 
jlvlarijana je sporočila poli-
^jskim možem, da nekdo kra-
lijf drva s kmetije. Modrijani 
JO namesto velikonočnega zajč-
j,3 prijeli Jožeta, ki si je z na-
[,iranjem ozimnice prislužil ka-
zensko ovadbo. 
I petek trinajsti ni nič dobre-
ga prinesel neznancu, na kate-
ĝa so se kar lepile klofute v 

parku pretekli teden. Še pred 
irihodom policijske bratovš-
fine pa jo je ucvrl. Jernej, Mar-
jan in Drito pa so ostali sami s 
jvojimi klofutami. 
J Povelikonočni čas so Darja, 
ilarija, Slobodan in Marko iz-

koristili za skupno klofutanje v 
Šentjungartu. Marko je še hotel 
pobegniti z avtom, a glej ga zlom-
ka, ob tem se je zaletel v Slobo-
danov avto. Delitev klofut so si 
ogledali tudi varuhi reda. 
• Slavkov sosed pri Dramljah 
naj bi bližnji gozd obogatil s 
kupom odpadkov. Le zakaj bi 
vohal to smrdljivščino, si je de-
jal Slavko in sosedu za vrat spra-
vil policaje. Slednji so si vzeli 
čas in odšli vso zadevo tudi po-
vonjat. 
• Dandanes se očitno nihče 
več ne boji roke pravice. Kar 
pred sodiščem v Prešernovi uli-
ci sta se opi dan spoprijela nek-
danja izvenzakonska partner-
ja Zvezdana in Tomaž. Tomaž 
je verjetno videl zvezde, saj naj 
bi ga Zvezdana prebutala. 

S.Šol. 

MINIKRIMIČI 
Vrečkonosec 
Posledice dolgih prstov so bi-

le v torek, 10. aprila, vidne v 
fgovini Tržnica na Kidričevi ce-
sti v Velenju. Nekdo jo je po-
pihal z majhno vrečko, v kate-
ri pa je bilo kar za 90 tisoč to-
larjev bonov podjetij Era in še 
Mobi kartice povrhu. 

Užival ob 
praskanju 

Za okrog 100 tisoč tolarjev 
^otne škode si je nekdo v to-
A, 10. aprila, upal pustiti na 
Mu fiesti. Lastnika F.K. je mo-
ralo to zelo razkuriti, saj mu 
je jeklenega lepotca v Hudinji 
pri Vitanju neznanec dodobra 
porisal z ostrim predmetom. 

Kaj so pa 
mislili? 

Trije mladeniči, še mokri za 
ušesi, so v torek, 10. aprila, v 
Prešernovi ulici v Celju izsilje-
vali 15-letnega dijaka TM. Ne-
navadno vedenje mladoletnih 
pajdašev je opazila neka občan-
bin obvestila policiste. Z grož-
njami si predrzneži niso upali 
nadaljevati, saj jim je načrte 
prekrižal varuh reda in miru. 
Mulci so se razbežali, a so jih 
policisti kmalu izsledili in jim 
pokazali svoje. Zoper njih bo-
do nareč napisali kazensko 
»vadbo. 

Lahko delo 
v sredo, 11. .aprila, je prilož-

Jiostni tat iz škode octavie, ki 
izbila parkirana v Krpanovi uli-
•̂ iv Celju, odnesel 17 reklam-
nih ur, dva skiroja ter zimski 
"loški plašč. Da je imel težko 
d̂ lo, ne bi mogli trditi, saj je 
[ilavto odklenjen. Podjetje To-

Ljubljana in voznika I.K. 
'^oškodoval za okrog 200 pre-
^̂ rnov. 

Očitno je bil 
jezen 

^ sredo, 11. aprila, se je nek-
znesel nad roverjem, par-

kiranim pred stanovanjsko hi-
šo v Ložnici pri Celju. Prere-
zal je vse pnevmatike, razbil 
sprednja žarometa ter odlomil 
zunanje vzvratno ogledalo. 
Brez razloga je povzročil za 
okrog 200 tisoč tolarjev ško-
de. Da ga ni sram. 

Sladkosned 
v četrtkovih nočnih urah se 

je minuli teden na roparski ob-
hod odpravil neznani tat, ki 
je iz slaščičarne na Starem tr-
gu v Slovenskih Konjicah od-
nesel digitalno blagajno. H.R. 
je ostal brez kovinske denar-
nice, vredne okrog 50 tisoč to-
larjev. 

Piromanček 
v četrtek, 12. aprila, je nez-

nani storilec vlomil v Smile 
club na Proseniškem, v notra-
njosti pa podtaknil ogenj. K 
sreči se je zaradi hude vroči-
ne stalila plastična vodovod-
na cev in močno odtekanje vo-
de je pogasilo ogenj. Po ne-
strokovni oceni naj bi gmot-
na škoda znašala okrog tri mi-
lijone tolarjev, policisti pa za 
piromančkom še poizveduje-
jo. 

Ključe izročil 
sam 

Policisti Policijske postaje 
Velenje so prišli na sled Ve-
lenjčanu E.O., ki naj bi pro-
dajal osebni avtomobil BMW 
320 i. Le-ta naj bi bil marca 
ukraden v sosednji Italiji. Ko 
naj bi policisti pri osumlje-
nemu opravili hišno preiska-
vo, je Velenjčan sam izročil 
ključe ukradenega vozila. Av-
tomobil pa naj bi mu, kot sam 
pravi, pripeljala sestrina znan-
ca, sicer italijanska državlja-
na. Zaradi prikrivanja vozila 
se bo moral E.O. zagovarjati 
na sodišču, avto pa bodo po 
končanem postopku vrnili 
lastniku. 

S.Šol. 

Našli truplo 
^ petek, 13. aprila, so ob cesti Pečovnik-Celjska koča našli 
^oško truplo. Po zdravniškem ogledu so ugotovili, da gre za 
^^nislava Sinkoviča iz Košnice pri Celju. Omenjeni naj bi 
•̂ rl naravne smrti, sledov nasilja namreč niso našli. 

S.Šol. 

Bojier v glavo 
dvanajstletnika 

Velikonočno pokanje bi se lahko za 12-letnega Nejca Goličnika končalo tragično 
12-letni Nejc Goličnik iz Po-

ljan pri Mozirju je imel srečo 
v nesreči. Sobotno velikonoč-
no streljanje s karbidom bi se 
lahko končalo veliko bolj tra-
gično, a dogodek mu bo za-
gotovo ostal v spominu vse 
življenje. 

S prijatelji se je odpravil na 
bližnji vikend, kjer so se pri-
pravljali na velikonočno »po-
kanje«. S starim boljerem, 
smrečjem, posodo s karbidom 
in vodo so streljali kar nekaj 
časa. Nejc je vseskozi le opa-
zoval svoje prijatelje, verjetno 
pa je bila otroška navdušenost 
tista, ki ga je malo pred 18. uro 
gnala, da bi poskusil še on. A 
je v tistem trenutku počilo. 

V Cerovcu pod Bočem pri Ro-
gaški Slatini je počilo v ne-
deljo, 15. aprila. Tokrat se je 
z možnarjem hudo ranil 17-
letni M.J. S poškodbami oči 
in obraza so ga prepeljali v 
celjsko bolnišnico, kjer sta se 
zaradi podobnih poškodb og-
lasili še dve osebi. 

»Na kraj nesreče sem prihi-
tel deset minut zatem, ko je eks-
plozija ranila sina, tudi polici-
sti so prišh takoj. Rešilno vo-
zilo pa skoraj uro kasneje, brez 
zdravnice, ki je bila takrat de-
žurna v Zdravstvenem domu v 
Mozirju. Le-ta se je šele kasne-
je odpeljala z Nejcem v celj-

sko bolnišnico,« je ogorčen Nej-
čev oče Martin Goličnik. 

Nejc leži z zlomljeno roko 
in poškodbami čeljusti v celj-
ski bolnišnici, kjer ga po vsej 
yerjetnosti že jutri čaka še ena 
operacija čeljusti. Počuti se bo-
lje, čeprav je še vedno vidno 
pretresen. Nejčev oče pravi. 

da je bilo vse skupaj splet ne-
srečnih okoliščin: »Z otroki sta 
bila dva odrasla, mislili smo, 
da smo za varnost dobro po-
skrbeli.« Očitno pa ni bilo ta-
ko. Pred letom dni je podob-
no streljanje zaznamovalo živ-
ljenje dvanajstletniku iz Prek-
murja - Dominiku, ki je ostal 

brez noge. Nejci jo je še sreč-
no odnesel. 

Številna opozorila policistov 
in ostalih so verjetno znova na-
letela na gluha ušesa. Kdo ve, 
mogoče pa bo opisan primer v 
poduk komu drugemu... 

SIMONA ŠOLINIČ 
Foto: GD 

Oče Martin Goličnik s sinom Nejcem, ki je imel srečo v nesreči. 

PROMETNENEZGODE 
Do izlitja 

bencina ni 
prišlo 

Prometna nesreča, v kateri 
se je hudo ranila ena oseba, 
tri pa so bile lažje poškodo-
vane, se je zgodila v petek, 
13. aprila, pred bencinskih 
servisom na Mariborski ce-
sti v Celju. 

B.B. (28) iz Ilirske Bistrice 
je z vlečnim vozilom s priklop-
Ijeno cisterno vozil iz Vojnika 
proti centru Celja, pri izvozu 
iz bencinskega servisa pa je za-
čel zavijati desno, preko desnega 
prometnega pasu, proti izvo-
zu. V isti smeri je po desnem 
pasu pripeljal 22-letni voznik 
kombiniranega vozila D.L. iz 
Celja in trčil v cisterno. V trče-

nju se je sopotnik dvaindvaj-
setletnika hudo ranil, voznik 
in sopotnika pa sta bila lažje 
ranjena. V cisterni je bilo kar 
33 tisoč litrov bencina, vendar 
do iztekanja goriva ni prišlo. 

Čelno sta trčila 
Za okrog milijona tolarjev 

je bilo škode v nesreči, ki se 
je pripetila izven naselja Lu-
če v nedeljo, 15. aprila. Tri ose-
be so bile poškodovane. 

M.E. (52) iz Nizke je na re-
gionalni cesti Luče-Solčava za-
peljala v nepregledni ovinek in 
na nasprotni vozni pas ter trči-
la v osebno vozilo 45-letnega 
I.P. iz Miinchna. V čelnem tr-
čenju se je hudo poškodovala 
voznica M.E., lažje ranjena pa 
sta bila sopotnika v nasproti vo-
zečem avtomobilu, 63-letna 

TR. in 63-letni L.R., oba iz Sliv-
nice pri Mariboru. 

Hudo ranjena 
motoristka 

Hudo se je poškodovala mo-
toristko v ponedeljek, 16. apri-
la, na regionalni cesti v Škofji 
vasi. V nesreči je nastalo tu-
di za 700 tisoč tolarjev gmot-
ne škode. 

Voznica motornega kolesa, 
21-letna I.K.A., državljanka Av-
strije, je vozila motorno kolo 
iz Celja proti Vojniku. V Škof-
ji vasi je na mokrem cestišču v 
ostrem desnem ovinku z mo-
torjem padla, zatem pa zdrse-
la na nasprotni vozni pas, kjer 
je trčila v kombinirano vozilo 
40-letnega O.K. Voznico, ki je 
bila hudo ranjena, so odpelja-
li v celjsko bolnišnico. 

Radarske kontrole bodo... 
• jutri, 20.aprila, dopoldne na območju celotne celjske regije, popoldne pa na območju 

Velenja; 
• v soboto, 21. aprila, dopoldne na območju celotne celjske regije, popoldne pa na območju 

Rogaške Slatine; 
• v nedeljo, 22. aprila, dopoldne na območju celotne celjske regije, popoldne pa na območ-

ju Celja; 
• v ponedeljek, 23.aprila, dopoldne na območju Šmarja pri Jelšah, popoldne pa na območ-

ju Žalca; 
• v torek, 24.aprila, dopoldne na območju Velenja, popoldne pa na območju Celja; 
• v sredo, 25. aprila, dopoldne na območju Žalca, popoldne pa na območju Šentjurja; 
• v četrtek, 26. aprila, dopoldne na območju Šmarja pri Jelšah, popoldne pa na območju 

Velenja; 

GORELO 
JEL • • 

Požar povzročil 
ogromno škodo 

v četrtek, 12. aprila, je za-
gorelo na pomožnem objektu 
poleg stanovanjske hiše v kra-
ju Nove Loke pri Mozirju. Vzrok 
požara še ni znan, v objektu pa 
je zgorelo še nekaj predmetov. 
V požaru je nastala škoda tudi 
na stanovanjski hiši, last J.K., 
skupno gmotno škodo pa oce-
njujejo na okrog dva milijona 
in pol tolarjev. 

Zagorele saje 
Zagorelo je tudi pri Šentjur-

ju, kjer so ognjeni zublji v ne-
deljo, 15. aprila, zajeU stano-
vanjsko hišo v Visočah. Vnele 
naj bi se saje na podstrešju, od 
koder se je ogenj razširil tudi 
na lesen strop kuhinje. Požar 
je povzročil za okrog 400 ti-
soč tolarjev škode. 

Požar zaradi 
karbida 

v Šmarju pri Jelšah je v po-
nedeljek, 16. aprila, prišlo do 
požara na gospodarskem po-
slopju, last M.M. iz Rakovca 
pri Šmarju pri Jelšah. Iz poso-
de, napolnjene s karbidom, naj 
bi se ogenj razširil na okolico, 
pri čemer je nastalo za okrog 
400 tisoč tolarjev škode. 
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Žički 
grobeijnik 

v Žičah, natančneje v do-
lini Sotenski, so slovesno 
odkrili tipsko tablo pri ra-
stišču žičkega grobeljnika. 
Žički grobeijnik je majhna 
rastlina, ki so jo odkrili bota-
niki že v začetku prejšnjega 
stoletja. Ime ji je dala razi-
skovalka dr. Darinka Trpin. 

Nahajališče v Žičah je kla-
sično, kar pomeni, da so pod-
vrsto opisali po primerkih iz 
Žič. Je toploljubna rastlina in 
toplota v žičkem kamnolomu 
ji ustreza. Cveti od aprila do 
maja z lepimi rumenimi cve-
tovi. Je endemit, kar pomeni, 
da je rastlina, ki raste v ozko 
omejenem območju. Rastišče 
žičkega grobeljnika je zaščite-
no ob pomoči širše družbene 
skupnosti. O tem je spregovo-

rila Darinka Gilčvert Berd-
nik, ki je vodja biološkega 
krožka v Osnovni šoli Pod 
goro in ki je s svojimi učenci 
pred letom dni začela razi-
skovati to rastlino. 

Zbrane sta nagovorila tudi 
župan občine Slovenske Ko-
njice Janez Jazbec ter pred-
sednik KS Žiče Jože Satler. 
Poudarila sta, da je bil ta pro-
stor nekoč odlagališče razne-
ga materiala, sedaj pa si ga bo 
ogledal marsikateri popotnik, 
ki bo namenjen naprej v doli-
no svetega Janeza. Darinka 
Gilčvert Berdnik in Janez Jaz-
bec sta skupaj odkrila tipsko 
tablo ter rastišče predala v 
vzdrževanje in upravljanje 
Turističnemu društvu Žička 
Gorca. J.G. 

Herkui med ohrovti 
Lani je na vrtu v Medlogu zrasel tale velikanski ohrovt, ki 

meri v višino 187 cm. Z njega je lastnica Jožica Vranjek prek 
zime obrala okoli tri kilograme brstičev. Da gre za pravega 
Herkula med ohrovti, pove podatek Vrtnarstva Celje, da 
takšen brstični ohrovt zraste največ do metra v višino, pa še to 
le izjemoma. EV 

Milijoni cvetov v 
Mozirskem gaju 

Mozirski gaj je že prejšnji teden odprl vrata obiskovale^ 
Kot je povedal Jože Skornšek, ki že vrsto let strokovno ski 
zanj, so spomladi v parku posadili preko 400 tisoč čebul̂  
največ tulipanov, ki so jih uvozili iz Nizozemske. Posadili so i 
kakih 200 tisoč sadik mačeh, marjetic, trobentic in spominft 
Zgodnja pomlad je dobro dela tulipanom, tako da so se nekatg 
že razcveteli. Od 27. aprila do 6. maja načrtujejo Festival cvetja j 
glasbe ter vrtnarski sejem. T. TAVČAl 

Tokrat predstavljamo dijake 3.F razreda Srednje šole za gostinstvo in turizem, ki so imeli maturantski ples 16. marca. Ob' 
priložnosti je nastala fotografija, na kateri so: Beno Ermenc, Joži Jezovšek, Simon Kovač. Andrej Veligovšek, Stanka Brgl^ 
Panika Vaudi, Brigita Guzej, Andreja Grudnik, razrednik Srečko Lešek, Polonca Antolinc, Marjana Debets, Valerija Puš0 
Marjetka Tojnko, Mateja Grmšek, Sonja Uplaznik, Urh Jakop, Tomislav Cvetič, Mitja Farčnik, Boštjan Toplišek, Miha Plo^ 

in Tadej Oprčkal. Na fotografiji manjkajo Sonja Šket, Urška Veber, Jernej Sedušak in Matej Podkrižnik. 

Maturanti, na plan! 
Maturanti srednjih šol - vabimo vas, da nam pošljete fotografijo svojega razreda in ji priložite imena vseh sošolcev ' 

fotografiji. Objavili jo bomo in postala bo lep spomin za današnje in prihodnje dni, ko boste tudi ob časopisnem izrezku obuj' 
spomine na zadnje srednješolske dni in na zrelostni izpit. Fotografirate se lahko v razredu, parku, na maturantskem pl̂ ^ 
izletu... Če fotografije nimate, bomo zanjo poskrbeli mi. Pišite nam na naslov: Novi tednik, Prešernova 19, 3000 Celje. 
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Se Pojoči major skriva 
na Planinci? 

Preverili smo govorice, da se pogrešani major Ladislav Troha skriva na kmetiji Alojzije Erjavc blizu Kalobja 
0 majorju slovenske vojske 
^slavu Trohi, ki je pred šti-
^ meseci izginil neznano 

se govori in ugiba mar-
toj. Ena od razširjenih go-
pric je, da se skriva na Na-
l^ovarstveni ekološki kme-
1 Alojzije Erjavc na Planinci 
j Kalobju, Prebivalci kme-
je se ob vprašanju le na-
lehnejo. »Lahko gremo po-
jdat, če je na podstrešju ali 
Ideti,« pravijo. Vsekakor pa 
jbili zelo veseli, če bi bil pri 
jih, dodajajo, saj so z ma-
irjem Ladislavom Troho, ki 
[pogrešan že od 18, januar-
],dobri prijatelji in tudi njih 
rio zanima, kaj se je zgodi-
lin zakaj je človek, ki je bil 
lin načrtov in sanj, nena-
dna skrivnostno izginil. 
»Spoznali smo se pred dve-
0letoma, ko smo v Portorožu 
ganizirali gala večer. Bili smo 
netje v elegantnih oblačilih, 
smo igrali na instrumente, 
1 pa je bil tam povsem slu-
jno, s prijatelji,« pravi Edi-
,ena tistih, ki je na Planinci 
lod vsega začetka. Zgodba 
15?) prebivalcev ekološke kme-
te je enaka; Ladislav Troha jih 
potem, ko so se spoznaU, obi-
al trikrat ali štirikrat." »Ved-
osmo prav prijetno kramlja-
«pravi Alojzija. »Le zadnji-
it, ko je prišel k nam malo 
(d novim letom, se nam je 
lel zelo žalosten in zaskrb-
En. Takšnega nismo poznali 
i prej in čeprav sem čutila, 
I želi govoriti o svojih teža-

vah, se je zdelo, da je bolje, da 
o tem ničesar ne vemo. >Lado, 
tako ali tako ti ne moremo po-
magati, tudi če bi vedeli,< sem 
mu rekla in začeli smo se po-
govarjati o drugih stvareh.« 

Tank ali 
traktor? 

Izginulega majorja Ladisla-
va Troho, ki je v vrstah Sloven-
ske vojske veljal za motečega 
posebneža, je način življenja 
na Planinci očitno očaral. Ko 
je prijatelje na Kalobju obiskal 
poslednjič, je prišel s predlo-
gom. »Rekel je, da bi rad v 
opuščenih vaseh v okolici Ko-
čevskega Roga, tistih, ki so jih 
uničih med drugo svetovno voj-
no, zgradil ekološko vas in 
vprašal je, aH bi mu pri tem 
pomagah. Bili smo veseli in po-
nudili smo pomoč, vendar se 
pozneje ni več oglasil.« 

Nekaj tednov pozneje so iz 
časopisov izvedeli, da je izgi-
nil. »Ne vemo, kje je, in po svo-

je je bolje tako. Drugače bi za-
čeli resno razmišljati o tem, ali 
je vegetarijanski način prehra-
ne in ekološki način kmetova-
nja dovolj za mirno in varno 
življenje. Če se je z Ladom zgo-
dilo kaj hudega, bi upravičeno 
prenehali zaupati v varnostni 
sistem te države, v kateri lah-
ko človek, ki ima družino in 
službo, sredi belega dne izgi-
ne neznano kam, poleg tega pa 
ga nihče ne išče,« pravi Edita. 

Alojzija, Miro, Robert in Klav-
dij se njenemu mnenju pridru-
žujejo. »Veseli bi bih, če bi bil 
tukaj in zanj bi skrbeli kot za 
pravega družinskega člana,« 
pravi Lojzka in se spomni pri-
jetne zgodbe z enega njegovih 
obiskov. »Ponavadi vse na nji-
vi naredimo sami, vendar ne-
kega dne nisem mogla obrniti 
traktorja s prikolico. Prav ta-
krat je pred hišo pripeljal av-
to, iz katerega je izstopil ma-
jor Troha. >Zdravo, Lado, a znaš 
voziti traktor?< sem ga vpraša-
la, on pa: >Če sem znal voziti 

tank, bom znal tudi traktor.< Se-
del je za volan in nam poma-
gal, mi pa smo se tej zgodbi 
pozneje še večkrat nasmejali.« 

Verjel je V 
poštenje in 

pravico 
Potem se razgovorijo še o La-

du kot o človeku, o njegovi 
osebnosti. Bil je čustven, poln 
hrepenenja, in globoko je ver-
jel v poštenje in pravico, se stri-
njajo. »Nekoč sem ga vpraša-
la, zakaj je ostal v vojski in prišla 
do sklepa, da je že kot nava-
den vojak čutil veliko krivic. 
Verjetno je bil prepričan, da jih 
bo lahko razrešil, če bo imel 
višji položaj,« se spominja Aloj-
zija. 

Ta čin je majorju Ladu Tro-
hi, sodeč po vsem, kar se je do-
gajalo v zadnjih letih, verjetno 
bolj škodoval kot koristil - sku-
paj z gladovno stavko in salu-
tiranjem pred slovenskim par-
lamentom, igranjem na kitaro 

ter knjigo z naslovom Pojoči 
major, v kateri je ob politikih 
in predvsem vodstvu Slovenske 
vojske obtoževal predvsem Ja-
neza Janšo, ki mu javno očital 
prekupčevanje z orožjem in 
podtaknjeno bombo pod avto 
Zmaga Jelinčiča. Je bil to raz-
log za njegovo odstranitev, se 
sprašujejo mnogi. 

Po besedah Alojzije Erjavc ne 
bi Ladislav Troha nikoli izgi-
nil prostovoljno. »Preveč je lju-
bil Slovenijo. Slovenija je bila 
zanj prva; pred ženo, pred služ-
bo, pred vsem, in kolikor ga 
poznam, ne verjamem, da bi 
jo lahko kar tako zapustil...« 

Res je, da pojoči major ni edi-
ni izginuli v zadnjem času v Slo-
veniji, res pa je tudi, da je izgi-

nil v pravem trenutku. Groz-
ljivo zanimivo je, da ga prav-
zaprav nihče ne išče. V prime-
ru, da bi se zares umaknil na 
Kalobje, bi mu bilo tam zago-
tovo dosti bolje kot mu je se-
daj - pa kjer koli že je. Morda 
črni scenariji o tem, da ni več 
med živimi, da so za izginotje 
poskrbeli tisti, ki jih je njego-
vo glasno opozarjanje na kri-
vice najbolj motilo, niso resnič-
ni. Morda kje na Kočevskem 
že uresničuje svoje sanje in gradi 
ekološko vas.. . ^ e Ladislav Tro-
ha, pojoči major, človek z mo-
drimi očmi, človek, ki ga do-
ma v Ljubljani pričakujeta že-
na in hči ter obupani oče, sa-
nje sploh še ima. 

ALMA M. SEDLAR 

Prebivalci naravovarstvene kmetije Alojzije Erjavc pri Kalobju ne skrivajo Trohe, čeprav 
bi ga bili veseli. 

Ladislav Troha v času, ko je sanjal o pravici. Je sanjal tudi 
o tem, da bo izginil? 

Plemeniti jutr i v Casablanco 
»Z zabavo do plemenitega dejanja,« je naslov dobrodelne akcije, s katero bosta novi-

narka POP TV Damjana Seme in glasbenik Zoran Zorko jutri, v petek, ob 21. uri v disko-
teki Casablanca pričela z dobrodelno prireditvijo. 

Pobudnika dobrodelne akcije sta na prireditev povabila Mirana Rudana, Jana Plestenja-
ka, Sendi, Amadeusa, Mišo Novak, Janjo Sodja in druge znane Slovence, ki bodo z nastopi 
poskrbeli, da obiskovalcem ne bo dolgčas. Znani Celjani so že obljubili svoje prispevke, cena 
vstopnice bo 1500 tolarjev, celoten izkupiček pa bo namenjen celjski Varni hiši. Ustanovi, v 
katero se zatekajo trpinčene ženske in otroci, namreč primanjkuje denarja za osnovne živ-
ljenjske potrebščine, sta v vabilu zapisala organizatorja dobrodelne prireditve. AMS 
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V novi domovini 
»Če bi se vsako uro življenja naučil vsaj eno besedo, le koliko bi vedel 

čez deset let?« se sprašuje Jaroslav Hrustalenko iz Ukrajine 
Pred časom smo prvič pisali o Ja-

roslavu Hrustalenku, mojstru ob-
likovanja, ki je v Slovenijo prišel iz 
Ukrajine. Od leta 1996 je bil zapo-
slen v keramični tovarni Kili v Li-
bojah, pred dvema letoma je pričel 
s študijem likovne pedagogike na 
Pedagoški fakulteti v Ljubljani, pred 
kratkim pa je kot eden redkih tuj-
cev iz vzhodnoevropskih držav po-
stal državljan Republike Slovenije 
in ob tej priložnosti smo ga ponov-
no obiskali. 

»Vem, da majhna dežela kot je Slo-
venija težko podeljuje državljanstva, 
zato še toliko bolj spoštujem dejstvo, 
da so mi ga podelili,« pravi novope-
čeni slovenski državljan. Ker mu štu-
dijske obveznosti in s tem povezan 
način življenja dovolijo bolj malo zares 
prostega časa, domačih v Ukrajini ni 
obiskal že nekaj let. »Zdaj to rešuje-
mo tako, da starše večkrat povabim k 
sebi in pogosto pri meni preživijo kar 
nekaj tednov,« pravi Jaroslav, ki iz-
jemno lepo govori slovensko. 

Študij 
v letih umetniškega dozorevanja 

je spoznal, da ga ob uporabni umet-
nosti - oblikovanju gotovih izdelkov 
iz gline, keramike in drugih mate-
rialov - zanima tudi likovna umet-
nost. »Ločnice med obema področ-
jema umetnosti ni mogoče potegni-
ti,« pravi. »Sta kot dve veji istega dre-
vesa.« 

Med študijem na Pedagoški fakul-
teti svoje znanje vztrajno nadgrajuje. 

Bi se kdaj pozneje posvetil poklicu 
likovnega pedagoga? »Zaenkrat ne, ver-
jetno pa bom nadaljeval študij, saj vi-
dim, da je še veliko stvari, ki se jih 
lahko naučim,« pravi. Njegov odnos 
do študija je poseben, spoštljiv. »Ne-
kateri študenti ne obiskujejo preda-
vanj. Sam se najraje učim iz lastnih 
zapiskov, menim pa tudi, da lahko od 
predavatelja med predavanjem zelo 
veliko odnesem. Sem eden tistih štu-
dentov, ki se lahko več naučijo od ve-
denja in dela profesorjev kot od tega, 
kar govorijo,« pravi Jarsolav Hrusta-
lenko, ki ga med smermi slikarstva 
najbolj privlači impresionizem. Ro-
mantična smer. 

Slovenci so dobri 
Jaroslav je eden tistih srečnežev, ki 

se ni srečal s stereotipom, veljavnim 
za večino Slovencev. Na vprašanje, ali 
se ga je dotaknila znana zaprtost in 
nezaupljivost ljudi s sončne strani Alp, 
ki jo ti velikokrat izražajo do tujcev, 
pravi: »To se ni nikoli zgodilo in v Slo-
veniji sem spoznal veliko čudovitih 
ljudi. Čeprav je res, da lahko ima člo-
vek največ dva, tri zares dobre prija-
telje v življenju, sem z ljudmi, ki sem 
jih spoznal, v zelo dobrih odnosih. 
Nikoli jih ni motilo, da nisem rojen v 
Sloveniji in da sem v to deželo prišel 
kot že oblikovana osebnost.« 

Prepričan je, da se način življenja v 
Sloveniji in Ukrajini - razen v social-
nem položaju, ki je v njegovi domači 
deželi bistveno težji - ne razlikujeta 
prav posebej. »Ljudje živijo, hodijo v 

službo, se izobražujejo in poskrbijo 
za svojo duhovno hrano. Ko si zaželi-
jo, gredo prav tako v kino, gledališče 
ali pa preberejo kakšno dobro knji-
go...« 

Glasba za Šukar 
Pred dvema letoma, med otvoritvi-

jo razstave njegovih izdelkov v Žal-
cu, so nastopih člani skupine Šukar. 
»Napisal sem jim melodijo in besedi-
la nekaterih znanih ciganskih pesmi, 
ki sem jih prinesel s seboj.« V glasbe-
no življenje se je vključil kmalu po 
prihodu v Slovenijo; najprej kot član 
tamburaškega orkestra Liboje, potem 
pa še kot član akademskega pevskega 
zbora Alojzij Mav v Ljubljani. 

Pri glasbi so med Slovenijo in Ukra-
jino opazne razlike, pravi Jaroslav. 
»Na to je bistveno vplivalo drugačno 
zgodovinsko ozadje, saj je Ukrajina 
geografsko umeščena med druge de-
žele z drugačnimi navadami, pozna 
se zlasti vpliv turških vpadov, veliko 
pa so k naši kuhuri prispevali tudi 
Romi.« Ciganska glasba je tista, v ka-
teri čuti nekaj posebnega in veliko be-
sedil je prinesel s sabo od doma. »To-
liko je tega, česar se moram še nauči-
ti. Ali kot je zapisal pedagog Jan Amos 
Komenski: Če bi se človek vsako uro 
življenja naučil vsaj ene besede, če bi 
si zapomnil en sam stavek... koliko 
bi vedel čez, na primer, deset let?« se 
nasmehne sogovornik. 

Jarsolav bo z umetniškim ustvarja-
njem nadaljeval in pri tem ob teore-
tičnemu znanju in izkušnjah, ki jih 

pridobiva vsak dan, zagotovo prisluh-
nil predvsem svojim občutkom. Zato 
mu lahko ob delu, za katerega je sre-
čen, ker ga lahko opravlja (»Malo lju-
dem se zgodi, da bi imeli možnost 
delati tisto, kar si želijo in jaz sem 

eden tistih srečnežev, ki to lahko p 
ne...«) zaželimo predvsem veliko sr 
v novi domovini. V njej si je pogo 
težje utreti življenjsko kakor ura 
niško pot. 

ALMA M. SEM 

Mojster Hrustalenko pri delu ob lončarskem vretenu. 

Razvi l i b o d o p r a p o r 
V dvorani Doma upokojen-

cev v Grižah je bila 1. redna 
skupščina Zveze društev upo-
kojencev občine Žalec, ki 
združuje deset društev in iina 
5.551 članov. 

Skupščine se je udeležilo vseh 
55 delegatov, o delu pa je poro-
čal predsednik zveze Anton 
Gros, ki je povedal, da je zveza 
pripravila srečanje upokojencev 

občine Žalec v Grižah, udeleži-
li so se srečanja upokojencev Slo-
venije v Velenju, ob občinskem 
prazniku pa so pripravili šport-
no-rekreativna tekmovanja. Vsa 
društva so imela občne zbore, 
posebno slovesno pa je bilo na 
občnem zboru DU Kasaze-Libo-
je, ki je lani praznovalo 50-let-
nico delovanja. Delegati so po-
trdili delovni in finančni plan 

za leto 2001. Med najpomem-
bnejšimi nalogami je nabava 
prapora zveze, ki bi ga naj raz-
vili na srečanju upokojencev ob-
čine Žalec, 1. junija v Grižah. 
Za novega predsednika nadzor-
nega odbora so potrdili Franca 
Mandelca, skupščino pa je 
pozdravil tudi poslanec in pod-
predsednik državnega zbora An-
ton Delak. T. TAVČAR 

6 0 avtomobilov na odpadu 
Na območju občine Vransko so v treh čistilnih akcijah opravili temeljito spomladansko 

čiščenje. V prvi so zbirali kosovne odpadke, in jih zbrali okrog 420 kubičnih metrov. 
V drugi akciji so zbirali nevarne odpadke, kot so razna škropiva, predvsem pesticidi, mineral-

na olja, kozmetika, akumulatorji in drugo. V tretji akciji pa so zbirali neuporabne avtomobile. 
Lastniki so jih pripeljali kakih 60 (na sliki), odpeljali pa so jih Surovini Žalec. Po besedah 
župana Franca Sušnika, so spomladanske akcije na Vranskem vedno zelo uspešne, v njih se 
vključuje veliko število občanov. T. TAVČAR 
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Košarica za košarico 
nekaj let pripravljamo v 

^ništvu Radia Celje akci-
j a »naj« pisanico. Poslu-
j e že nekaj dni pred praz-
^ vabimo, da nam v oceno 
Mopi)o lepo pobarvano 
l̂ e v zameno za lepo dari-

Tudi letos je akcija uspela 
ufeprav nas niste zasuli z 
p, jih je bilo ravno prav za 
ffiio, primerjavo, občudo-
jnje in izmenjavo izkušenj, 
i^avno toliko jih je bilo, da 
JO bili (znova) v zadregi, 
jtero med lepimi in izvirni-
'izbrati za najlepše in naj-
jlj domiselno. Vsem veljajo 
jstitke. Nagrade pa smo po-
>lili trem. 
Velikonočno darilno košari-
3 Kmetijske zadruge Petrov-
sta domov, po klepetu pred 
Icrofonom, kot prvo nagra-
odnesli 12-letna Nina Vi-

pšek iz Loč v Šmartnem v 
(žni dolini in njena mamica, 
sta skupaj z bratcem Uro-

im prinesli pravo velikonoč-
I tihožitje: košarico, oplete-
}Z bršljanom, jajca pobarva-
j z naravnimi barvami in 
jtisi pomladnega cvetja, po-
ivljena v lične koške iz le-
Bike s podobo zajčka, po-
jvljene v suho travo. 

Po posvetu z Juretom Kra-
ševcem se je naša komisija 
odločila podeliti nagrado za 
izvirnost 9-letni Tjaši Golej iz 
Celja, ki je v oceno prinesla 
jajce, pobarvano v čebulni vo-
di in okrašeno z opilki šolskih 
barvic in svinčnikov. 

Morda je bila Danica Bincl 
iz Ceste na grad, ki je prinesla 
v oceno (v zameno pa je za 
nagrado dobila dežnik) škatlo 
kvačkanih pisanic, kar malo 
razočarana, saj je bilo v tiste 
lepe »votle«pisanic vtkano ve-
liko dela, a smo pri izboru 

tehtali in razmišljali, da njeni 
izdelki in še nekaj podobnih, 
sodijo v čisto posebno katego-
rijo. Morda bomo do prihod-
njega leta morali razmisliti 
tudi o tem. Čestitke veljajo pa 
prav vsem! 

MP 

Ne preslišite na Radiu Celje! 
Petek, 21. aprila - Zabavna urica s Simonom in Simono. Za 

prijetnejši petkov večer se jima pridružite ob 21. uri. Studijski 
številki sta: 490-08-80 in 490-08-81. 

Nedelja, 22.aprila - ekipa Radia Celje bo na terenu v 
Šentjurju, na jurjevanju. Od pol desetih do enajstih se bo od 
tam oglašal Tone Vrabl in poročal o prazničnem vzdušju. 

Ponedeljek, 23. aprila - gostje Vrtiljaka polk in valčkov, ki 
ga pripravlja in vodi Tone Vrabl, bodo priljubljene Mlade 
frajle! Oddaja je na sporedu ob 19.10 uri. 

Sreda, 25. aprila - ob 16.15 bo Simona Brglez gostila Planet 
Groove. 

Četrtek, 26.aprila - skupino Holder, ki je v Sloveniji vse 
bolj popularna, bo predstavila Simona Brglez v oddaji Pop 
čvek. Na sporedu je ob 10.15. 

Vsak dan ob 8.00, 14.00 in IZOO poslušajte regijske 
informativne oddaje Radia Celje. Kdor hoče vedeti več, 
posluša Radio Celje. 

Šopek za na pot 
Na velikonočno soboto je bi-

la gostja Radia Celje prva pev-
ka ansambla Avsenik Marija 
Ahačič - Pollak, ki že od leta 
1960 živi v Torontu v Kanadi. 

Sedem let je bila glavna in 
odgovorna urednica Radia Glas 
kanadskih Slovencev, zadnjih 
deset let pa vodi ženski pevski 
zbor Plamen. Lani je bil Plamen 
med 126 zbori izbran za nastop 
na jutranjem zajtrku kanadskih 
parlamentarcev pred odhodom 
na sejo. Dekleta so Kanadčanom 
zapela tudi v slovenščini. 

Marija Ahačič - Pollak je Slo-
vencem ostala v spominu kot 
prva odlična pevka v Avseniko-
vem ansamblu z znamenito 

skladbo Tam, kjer murke cveto. 
Odkril jo je dolgoletni Avseni-
kov kitarist Lev Ponikvar, ki je 
igral v baru Slon, kamor je zašla 
na ples... 

Marija Ahačič - Pollak se po-
časi vrača v Slovenijo in je še 
vedno pripravljena zapeti s kak-
šnim slovenskim narodno - za-
bavnim ansamblom. Elica 
Šantl iz Pečovnika pri Celju, 
velika ljubiteljica slovenske do-
mače glasbe, je ob obisku v 
prostorih Radia Celje gospo 
Ahačičevo razveselila z imenit-
nim velikonočnim šopkom 
mojstrsko vezenih cvetov, ki bo-
do romali v Kanado... 

TONE VRABL 

1971 - Uradno pri 
polnočnici 

Zdajle se bom sam lustriral, 
prav me nihče ne sili. 
Seveda sem bil član stranke, 
to dvakrat, ker so me vmes 
||ii ven. Ideja socializma mi 
bila tudi resnično všeč. Ob 
fetku vojne 1941, star 13 let, 
ikšne druge tudi poznal ni-
m. V partizanih me niso nič 
^vzgajali, malo več v mla-
nskih delovnih brigadah, se-
<ia, plaval sem s tokom, 
f̂ isem pa nikoli nikogar, ki 
bil veren in hodil v cerkev, 
ilil, zasmehoval, ker bi to 
Tal storiti najprej pri svoji 
"boko verni materi. 
Ob dogodku, ki zdaj sledi, 

bil celo sekretar celjske-
^aktiva kulturnih delavcev, 
k združeval gledališčnike, 
feničarje, novinarje in se-

tudi posameznike, ki so 
'Javljali kulturniške, umet-
ne poklice. 
bližali so se božični prazni-
in novo leto 1971. Načrto-
•i smo praznično številko. 
Odlagal sem, da bi poiskali 
"̂ Žne znane kolednike. 
"̂ n̂i, ki so dolga leta pred 
Ĵ o obšli za novo leto po 

far okoli domače Sveti-
so bili svet-injski kmečki 

'̂ ci, z Vrhovskim Anze-
Ivanom Ulago na čelu. 

/^daj naj jih dobim, tik pred 
> i k i ? 
, Uredništvu so bili za to -

l^omite seveda nisem šel 
r̂ evati. 

Edina možnost, sem zatrje-
val, so bile polnočnice, kjer so 
po ustaljeni navadi vedno 
igrali na koru. Tam jih bom 
zanesljivo dobil. Ker je bil An-
zek kapelnik godbe v Bračiče-
vi brigadi, njen komandant pa 
pravoslavni Srb Milenko Kne-
ževič s Kozare, ki je ob koncu 
vojne padel, je zraven, se ra-
zume, šel tudi redakcijski ko-
lega Milenko Strašek - Milen-
ko po očetu, s priimkom po 
materi. Gnalo ga je, da bi 
spoznal dobrega partizan-
skega tovariša svojega padle-
ga očeta, drugače mi ni bil 
potreben. Potreben pa mi je 
bil dober fotoreporter, ki po-
noči v s svečami osvetljeni 
cerkvi zmore narediti dobre 
posnetke. Kolega Drago Med-
ved je bil brez pomislekov v 
ekipi, saj nas je vrh vsega tudi 
peljal po zasneženi cesti na 
Svetino, ker smo si v gostilni 
naročili dober prigrizek, ko se 
bomo vrnili iz cerkve. 

Cerkev je bila nabito polna, 
s fotografiranjem godcev ni 
bilo nič, ker bi jih lahko slikal 
le v hrbte. Zrinil sem se do 
Anzeka, ki mi je svetoval, naj 
pridem po polnočnici h Kli-
narjevim. Gospodar Klinar je 
bil mežnar in cerkovnik. Jaz 
trdim, da sem to povedal ko-
legoma, ona dva: ali me nista 
poslušala, ali se jima je mudi-
lo zasesti svoj prostor v go-
stilni. Bosta že prišla, sem raj-

tal, saj se v Svetini ne moreta 
zgubiti. 

Malce razočaran sem bil, 
ker sem pri Klinarjevih našel 
namesto vseh svetinjskih 
godcev le Vrhovske, očeta 
Anzeka, njegova sinova in 
hčeri, vsi še mladoletni, sicer 
so pa skupaj bili skoraj polo-
vica svetinske godbe. 

No, naposled sta me Drago 
in Milenko našla. Nista se ču-
dila, da se mi ni mudilo v 
gostilno, saj je bila pri Klinar-
jevih bogato z dobrotami ob-
ložena miza, ob kateri si je 
nekaj časa postregel tudi du-
hovnik in redovni brat iz celj-
skega kapucinskega samo-
stana, ki so opravljali obredje 
na Svetini. 

V objavljeni reportaži se se-
veda nisem ravno na vsa usta 
hvalil z našo prisotnostjo pri 
polnočnicah. Pač pa, kako so 
tam igrali ter peli svetinjski 
godci. Širše sem opisal Anze-
kovo godčevsko pot pred voj-
no, po njej in tudi v partiza-
nih. Drago je Ulagove »priti-
snil« pred božičnim dreve-
som. Reportaža je zagledala 
beli dan v 50. številki Novega 
tednika, 30. decembra 1971. 

Nobenih posledic za ured-
nika ni bilo in tudi mene, po-
budnika, niso klicali na zago-
vor. 

* 

Biti zraven, je pogosto po-
menilo, da si lahko storil kaj, 

za kar bi kot »zunanji« ne 
dobil priložnosti. 

Pozneje, ko sem se preselil 
na svoj dom v Laško, so me 
ves čas zadolževali za kultur-
no življenje v občini. Občinski 
sekretar, Cveto Knez, mi je 
nekoč dejal, da mi kulturno 
sfero v celoti zaupa, toda če 
bom preskočil rob, bova frča-
la oba. 

Kot predsednik komisije za 
stike z verskimi skupnostmi 
pri socialistični zvezi, nismo 
ne z duhovniki, ne z verniki 
prišli v spore. Zgodaj se je v 
laški fari začela obnova sa-
kralnih spomenikov, tudi z 
družbeno pomočjo, z zbira-
njem prostovoljnih prispev-
kov, seveda pod geslom skrbi 

za kulturno dediščino. Ravno 
tako zgodaj je nadžupnik in 
dekan Jože Horvat odprl vra-
ta nadžupnijske cerkve za 
umetniške nastope vrhun-
skih glasbenikov in pevcev - v 
času, ko so še marsikje zga-
njali žgoče spore o tem. 

Ne vem, če je kdaj obšla 
slovenska uredništva okrož-
nica, da se je pri posnetkih 
mest in vasi treba izogibati 
cerkvenih zvonikov, sakral-
nih stavb na sploh. Pravijo, da 
je nekaj takega bilo. Spomi-
njam se, kako je Tone Skok 
zabavljal čez to neumnost, ko 
smo delali reportažo o zna-
menitem Pilštajnu: 

»Kako pa naj fotografiram 
Pilštanj, stisnjen okoli farne 

cerkve in župnišča, kot pišče-
ta okoli koklje?« 

Tudi če bi slikali grič iz doli-
ne, s ponosom socializma za-
družnim domom v ospredju, 
bi lego staroveške vasi zazna-
li le zaradi vrha zvonika. 

No. Ne vem, kako bi bilo v 
tistih prvih sivih letih. Takrat 
ni bilo denarja, da bi plačevali 
tiskarno, ki je izdelovala kli-
šeje (svinčene odtise fotogra-
fij). Takrat smo si jih »sposo-
jali« iz zaloge Mohorjeve 
družbe, po letu 1948 pa nam 
je klišeje, takšne iz umetne 
mase, pošiljala ameriška kul-
turna ambasada o dogodkih v 
kapitalističnem svetu. 

(Prihodnjič: Za konec še 
to in ono) 

Ni se nam posrečilo pred fotografski objektiv dobiti vse svetinske godbe, pač pa vse Vrhovske. 
Na levi Ivan, zdaj že tudi vodja svetinske godbe, iz četrtega rodu Ulag. Drugi oče Anzek, pred 
njim Marjan, ki se je smrtno ponesrečil, za njim Marjanca in na desni Ivanka. Po vojni so 
svetinski godci redko koledovali. Večina je bila po službah, Ulagovi pa so bili šolarji. O 
Anzeku, njegovem rodu pred in po njem, pišem daljšo pripoved. Upam, da bo letos napisana, 
da bom lahko začel iskati založnika. To je zgodba, ki se po resničnih dogodkih odvija vse 

zadnje stoletje drugega tisočletja. 

Nina Videnšek in Tjaša Golej. 



NASVETI 

Raje pojejte več manjših obrokov kot enega preobilnega. 

Deset napak pri 
preliranjevanju 

Preveč: med obroki zauži-
jemo veliko prigrizkov, prav 
tako med gledanjem televizi-
je. Krožnik si zvrhano naloži-
mo. Tako zaužijemo dnevno 
360 kalorij več, kot jih potre-
bujemo. 

Preveč maščobe: zaužije-
mo povprečno 65 odstotkov 
maščobe preveč. Dnevno jo 
zadostuje 60 g. 

Preveč sladkorja: že otroci 
in mladina dnevno pojedo 
ogromno sladkarij., K temu 
štejemo tudi marmelado, pu-
dinge, jogurte in pijače. To 
povzroča debelost že v otroš-
ki dobi. 

Preveč hlastno: kdor požira 
hrano, avtomatično poje več. 
Zato velja osnovno pravilo: 
vsak grižljaj prežveči 20-krat. 

Preveč enolično: pice, hi-
tra hrana in hrana v menzah 
vsebuje veliko kalorij in malo 
vitaminov. Potrebujemo: sad-
je, zelenjavo, polnozrnate in 
mlečne izdelke. 

Nepravilno shranjevanje: 
veliko prehrambenih izdel-
kov nepravilno ali predolgo 
hranimo. Nekatere preveč so-
Umo ali jih pri kuhanju razku-
hamo in pri tem izgubimo 
veliko vitaminov. 

Neosveščenost: ko naku-
pujemo, nas pogosto ne zani-
ma količina vitaminov, mine-
ralnih snovi in kalorij v pre-
hrambenem izdelku. 

Slabe pijače: odrasli zauži-
jejo povprečno 8 odstotkov 
odvečnih kalorij (dnevno 
okrog 350 kalorij) v obliki al-
kohola (pivo, vino), otroci in 
mladina pa enako količino 
odvečnih kalorij zaradi slad-
korja (limonade in kole). 

Napačen čas: zjutraj zauži-
jemo premalo, zvečer jemo 
prepozno. 

Napačen vzrok: jemo iz 
dolgočasja, razpoloženja ali 
morda le zato, ker je part-
ner. 

NINA STERGAR 

MOJA POKOJNINA 

Odgovori o 
upokojevanju 

Delovno razmerje mi je 
prenehalo zaradi tehnološ-
kega viška v letu 1995. Na 
zavodu za zaposlovanje sem 
pridobila denarno nadome-
stilo, vendar le za dve leti. 
Neumorno sem iskala delo 
in se zaposlila za določen 
čas kot snažilka v trgovini, 
čeprav imam končano sred-
njo ekonomsko šolo. Po pre-
teku začasne zaposlitve me 
je zavod za zaposlovanje po 
nekaj mesecih poslal na jav-
na dela, ki jih še vedno 
opravljam. V delovni knjiži-
ci imam vpisanih 32 let in 2 
meseca delovne dobe, stara 
sem 54 let in pričakujem, da 
se lahko upokojim pod 
ugodnejšimi pogoji. 

Vaša pričakovanja glede 
ugodnejših pogojev upokoji-
tve so, žal, preoptimistična. V 
letošnjem koledarskem letu 
se za upokojitev zahteva pri 
ženskah, da dopolnijo 53 let 
in 8 mesecev starosti ob po-
goju, da imajo 35 let pokoj-
ninske dobe, ali da so stare 58 

let in 8 mesecev, če imajo 20 
let ali več pokojninske dobe, 
oziroma če imajo vsaj 15 let 
zavarovalne dobe ob dopol-
njeni starosti 60 let in 8 mese-
cev, če želijo pridobiti pravico 
do starostne pokojnine. 

Nov zakon o pokojnin-
skem in invalidskem zavaro-
vanju, ki velja od 1. januarja 
2000, je prinesel v slovenski 
pokojninski sistem veliko 
sprememb. Čeprav se bodo 
določila zakona uveljavljala 
postopoma v naslednjih de-
setih letih, marsikoga že se-
daj zanima, kdaj se bo lahko 
upokojil. Na vaša vprašanja 
zato odgovarja Peter Šalej, 
vodja oddelka za pokojnin-
sko in invalidsko zavarova-
nje pri celjski enoti ZPIZ. 

Možnosti predčasne upo-
kojitve veljavna zakonodaja s 
področja pokojninskega in in-
validskega zavarovanja ne 
pozna. Izjema so le posamez-
ne kategorije zavarovancev. 

ki jim zakon daje možnost 
predčasne upokojitve po sta-
rih predpisih. Eden izmed po-
gojev za uveljavitev pravice 
do predčasne pokojnine po 
prejšnjih predpisih je, da je 
zavarovancu do 31.12.1999 
prenehalo delovno razmerje 
brez lastne krivde, vendar 
pred uvedbo stečaja podjetja, 
ob tem, da je bil prijavljen pri 
zavodu za zaposlovanje več 
kot 24 mesecev ter mu je za 
izpolnitev pogojev upokojitve 
manjkalo pet let starosti in 
pokojninske dobe, ali manj. 

Med tovrstne zavarovance 
vas bi bilo mogoče uvrstiti, 
kajti delovno razmerje vam je 
prenehalo brez vaše krivde, 
vendar je tu še dodatni pogoj, 
da je podjetje, v katerem ste 
bili zaposleni, moralo do 
31.12.1999 uvesti stečaj. Ker iz 
vašega pisma ni razvidno, kje 
ste bili zaposleni oziroma ali 
je vaše podjetje, ki vas je 
opredelilo kot tehnološki vi-
šek, uvedlo stečaj do 
31.12.1999, ni mogoče z goto-
vostjo trditi, kakšno možnost 
na tej podlagi bi imeli glede 
pridobitve pravice do predča-
sne pokojnine. Dilemo razre-
šuje vaše samostojno iskanje 
zaposlitve, ker ste se na last-
no pobudo (kar je popolno-
ma razumljivo) zaposlili za 
določen čas in s tem prekinili 
vašo nezaposlenost, potem 

ko vam je delovno razn^^ 
prenehalo kot tehnološki 
šek v podjetju. Pogoj za h 
dobitev pravice do p r e d ^ 
pokojnine po starih predpj; 
je dejanska nezaposlen^ 
zavarovanca od prenehaj, 
delovnega razmerja z^rj 
tehnološkega viška do np 
ko j it ve, kar pa v vašem p 
meru ni izpolnjeno, ker ste 
po izplačevanju denarne 
nadomestila na zavodu za; 
poslovanje ponovno sami; 
poslili. Pravico do predčas 
pokojnine bi lahko pridoj 
le, če ste po začasni zaposij 
na zavodu za zaposlov^ 
ponovno pridobili pravico 
denarnega nadomestila, ki 
vam je moralo izplačev 
vsaj do 31.12.1999. Tega v 
smu ne navajate, zato b^ 
najverjetneje lahko uveljai 
pravico do starostne pokoji 
ne po določbah novega zal; 
na o pokojninskem in invaj 
skem zavarovanju. Po pod 
kih bi se lahko upokojili \ 
2005, ko boste dopolnili z, 
tevanih 36 let pokojnins 
dobe, seveda pod pogoje 
če boste do takrat več 
zaposleni oziroma zavaroi 
ni. V kolikor temu ne bo ta 
in boste ostali brez zahteva 
pokojninske dobe, se boi 
lahko starostno upokojili ] 
61. letu starosti z obstoje 
pokojninsko dobo. 

Rak in maščobe 
Mastna hrana botruje raku na črevesju, pa tudi na 

dojkah. Priporočilo nemških zdravnikov, ki so ga predstav-
nicam nežnejšega spola sporočili preko priznane strokov-
ne publikacije »Medizin und Ernaehrung« opozarja žen-
ske, ogrožene zaradi raka na dojki, naj uživajo čimmanj 
maščob v hrani (zlasti velja omejiti nasičene živalske 
maščobe). 

Pojavljanje in rast tumorjev je namreč premo sorazmer-
na s količino maščob v hrani, pri čemer so posebno 
ogrožene t.i. hormonsko pozitivne bolnice, pri katerih se 

v tumorskem tkivu nahajajo posebni receptorji, na kati 
se vežejo hormoni (estrogen se tvori v maščobnem i 
vu). ž 

Skupina ameriških strokovnjakov pod vodstvom dr. J Pet« 
sa je v poglobljeni študiji na 600 mladoletnih pacientili' 
levkemijo ugotovila, da so otroci, ki pojedo mesečno več k 
12 hrenovk (hot dog) 9-krat bolj ogroženi s krvnim raka 
(levkemijo) od svojih vrstnikov, ki ne uživajo hitre prehrm« 
Svoje odkritje strokovnjaki razlagajo z dejstvom, da je veči 
klobas, hrenovk in njim sorodnih mesnin konzervirana 
škodljivimi nitrati, ki jih organizem med presnovo pretvori] 
kancerogene nitrozamine, ki pospešujejo maligne sprem^ 
be cehc in tkiv. 1 

KMETIJSKO SVETOVANJE 

Preprečevanje vnosa 
nalezljivih bolezni v hlev 

Pojav slinavke in parkljev-
ke najprej v Veliki Britaniji in 
zdaj še v nekaterih drugih 
državah ter njeno hitro širje-
nje nas silita k razmišljanju, 
kako se zavarovati pred vno-
som raznih nalezljivih bolez-
ni v hlev. 

Možnosti za razširitev slinav-
ke in parkljevke v naše hleve so 
zaenkrat še majhne, vendar jih 
zaradi današnjega hitrega in ve-
likega pretoka blaga in ljudi ne 
smemo izključiti. Prenašajo pa 
se lahko tudi druge nalezljive 
bolezni, na primer zimska dri-
ska pri govedu. Nalezljive bo-
lezni se prenašajo na različne 
načine. Rejce velja opozoriti zla-
sti na nevarnost prenosa nalez-
ljivih bolezni preko človeka. 

Človek prenaša bolezni z obu-
tvijo, obleko in tudi z izdelki iz 
okuženih živali (hrana). 

Kako se zavarujemo pred 
vnosom nalezljive bolezni v 
hlev? 

Velja priporočilo, da rejci ne 
obiskujete tujih hlevov, še zla-
sti tistih, za katere sumite, da je 
v njih prisotna bolezen. Ne 
sprejemajte v hlev tujih obi-
skov, če to ni nujno potrebno. 
Obiskovalci hleva naj se pred 
vstopom v hlev zaščitijo; obu-
jejo zaščitno obuvalo (PVC čev-
lji), oblečejo zaščitni plašč... 

Prenašalci bolezni so lahko 
tudi kmetijski svetovalci, vete-
rinarji ali svetovalci trgovskih 
hiš (prodajalci močnih krmil, 
mineralno-vitaminskih dodat-

kov...). Vsekakor velja poseb-
na previdnost pri nakupu živa-
li. Kupujte le v rejah, v katerih 
ni prisotna bolezen. Kupljene 
živali za krajši čas osamite (ka-
rantena), da se prepričate o 
njihovem zdravstvenem sta-
nju. 

V primeru nevarnosti izbru-
ha bolezni, ko se bolezen že 
pojavi v sosednjih državah, se 
predpišejo in izvajajo posebni, 
zelo strogi varnostni ukrepi. 
Ukrepe izvajajo pristojne javne 
službe. Takšne nevarnosti pa 
pri nas zaenkrat še ni. Narhen 
članka je torej upoštevanje pre-
govora: Bolje preprečiti, kot 
zdraviti! 

HELENA PREPADNIK, 
univ. dipl. inž. zoot. 

IŠČEMO DOM 
Več informacij o izgubljenih živalih dobi-

te v zavetišču za male živali Zonzani v 
Jarmovcu pri Dramljah na telefonu 749-06-
02 in na spletni strani http://come.to/zon-
zani. Odpiralni čas za oglede psov je ob 
delavnikih od 12, do 16. ure. 

Novofundlandca so našli v Velenju 12. 
aprila. Star je 4 leta. 

V Lazah pri Dramljah so 4. aprila našli 
dveletno nemško ovčarko. 

V Celju pa so 8. aprila našli enoletno j 
križanko. 

V Prožinski vasi pri Štorah so našli 3-letn 
križanca med irskim setrom in zlatim p^ 

šalcem. 

http://come.to/zon-
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ZDRAVNnCSVETUJE 
Hrup ogroža zdravje 

vprašanj bralca: ali lahko 
Jni zapored trajajoča glas-
nici neusmiljeno tolče iz so-
^njih lokalov, povzroči in-

Kolikšna je nevarnost 
jrčnega bolnika in za člo-

starejšega od 75 let? 

tlca stiska pri srcu in ima 
ne glavobole, ker zaradi 
p̂a ne more spati. 

lOdgovor: nizkofrekvenčni to-
^imajo to lastnost, da je nji-
â amplituda dolge valovne 

lilžine in imajo zelo velik do-
ig. To so uporabljala že pri-
[tivna ljudstva v medseboj-
pm sporazumevanju, pred-
fin, kadar je bilo potrebno, 
se pošlje sporočilo kam da-
I Ko so različni raziskoval-
odkrivali Afriko, so se čudi-
liitremu širjenju informacij 

o njihovem prihodu. Pozneje 
so^poznali, da je za to odgo-
voren sistem pošiljanja signa-
lov z nizkofrekvenčnimi glas-
bili. Doseg takšnih valov je bil 
izredno velik. Energija, potreb-
na za prenos signalov, pa majh-
na. 

Isto se dogaja še danes, ko 
poslušamo glasbo. Blizu izvo-
ra zvoka slišimo visokofrek-
venčne tone, dlje pa se prena-
šajo valovi nizke valovne dol-
žine. To so toni nizke frekven-
ce a velike intenzitete. Takšnp 
valovanje povzroča vsiljeno va-
lovanje ali interferenco različ-

nih mehanskih struktur (steklo, 
stene, kovinski elementi) tako, 
da pričnejo z enakim valova-
njem, kot je preneseni zvok. 

Vse to okrepi signal, ki se pre-
nese tudi na čld^eka. Človek 
ga zaznava na več načinov. Z 
zaznavanjem v srednjem in no-
tranjem ušesu, a tudi s preno-
som valovanja preko trdnih 
struktur organizma na slušne 
koščice. 

Nizke frekvence povzročajo 
podobno valovanje in nihanje 
kot ga povzroča počasno niha-
nje na barki. Pojavi se lahko 
vrtoglavica, omotice in celo 
bruhanje. Če to traja dlje časa 
in se nihanje ponavlja, se nanj 
lahko navadimo, a pri števil-
nih povzroča trajne in nepri-
jetne okvare statičnega in slu-
šnega aparata. 

Nizkofrekvenčno valovanje 
povzroča tudi spremembe na 
kontrolnih sistemih, ki kontro-
lirajo periferni upor žil, nape-
tost žilne stene in izločanje hor-
monov, predvsem adrenalina in 
noradrenalina. Če je to pove-
zano še z psihičnim stresom, 
so lahko reakcije ožilja kar 
problematične. Povišan nivo 
adrenalina povzroči električno 

nestabilnost srca, poveča se šte-
vilo motenj srčnega ritma, po-
viša se krvni tlak, periferni upor, 
poraba kisika in nastane zača-
ran krog - cirkulus vitiosus. Ob 
takšnih neprijetnih občutkih se 
povečuje stresna situacija in 
končni rezultat je lahko tudi 
nevarno poslabšanje stanja srč-
no žilnega sistema. Torej je lah-
ko glasba neprimerne intenzi-
tete in valovne dolžine tudi 
vzrok za poslabšanje zdravstve-
nega stanja različnih bolnikov, 
ne samo bolnikov z boleznimi 
srca in ožilja. 

Ker postaja onesnaženje z 
zvokom tudi ekološko zdravs-
tveni problem, je v številnih de-
želah to regulirano tudi z za-
konodajo. Ali bo to upošteva-
la tudi naša zakonodaja o me-
dijih, kamor spada tudi prenos 
zvočnih signalov, ne vem. Vse-
kakor pa obstoja na tem področ-
ju velika samovolja, kar kot 
predsednik velike krajevne 
skupnosti poznam že dolga le-
ta. Vi ste le eden od številnih 
Celjanov in Slovencev, ki trpi-

jo zaradi onesnaževanja oko-
lja z zvokom, zato menim, da 
je za življenje potrebno osnovno 
medsosedsko razumevanje 
problemov in kultura bivanja. 

Če imate zdravstvene teža-
ve in ne veste, kako ravnati, 
pišite na Novi tednik, Prešer-
nova 19, 3000 Celje, za rubri-
ko Zdravnik svetuje. 

Verjetno pa se boste težko do-
govorili, da vam bo lokal, ki 
oddaja neprijetno glasbo, pla-
čal nova protihrupna okna. To 
je ena od rešitev. Druga pa je, 
da bodo v lokalu kontrolirali 
predvajanje glasbe, predvajali 
glasbo v določenem delovnem 
času in glasnost omejili na ni-
vo, ki ga prenašajo tudi sosed-
je. Na takšno kulturo medse-
bojnih odnosov pristajajo le vr-
hunski lokali. Z nekaterimi 
lastniki se lahko rešijo tudi tak-
šni problemi na kulturen na-
čin, saj ti spoštujejo življenj-
ski prostor, čas in sosede, z dru-
gimi pa je dialog težaven. 

Prim. dr. JANEZ TASIČ, 
spec. inter. kardiolog 

TRŽNICA 

BIO 
KOLEDAR 
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Nocoj z vami -
n/ilade frajle 

1. aprila letos so minila štiri leta 
od prvega skupnega srečanja šti-
rih s impatičnih gospodičen, ki so 
se pod mentorstvom Marjana Her-
coga združi le v glasbeno skupino 
Mlade frajle. Prvi javni nastop so 
imele na srečanju mladih talentov 
na Celjski koči, kjer smo jih opa-
zili in jim napovedali lepo prihod-
nost. 

Mlade frajle Kornelija Žolger, 
Nataša Skornšek, Tadeja Abram in 
Sonja Hercog so na mah osvojile 
občinstvo. Prišli so tudi prvi tekmo-
valni uspehi z zmago občinstva na 
festivalu na Graški gori in 3. me-
stom in bronast im zmajem na festi-
valu na Vurberku, da omenimo sa-
mo na jpomembne jše . 

Prvo kaseto Sprejmi mama so Mla-
de frajle izdale pred dvema letoma, 
drugo. Nocoj s teboj, pa letos in jo 
bodo predstavile na samostojnem 
koncertu z mnogimi gosti v petek, 27. 
aprila, ob 20. uri v dvorani v Šempe-
tru v Savinjski doUni. Avtorji narod-
no zabavnih in štirih zabavnih 
skladb so tokrat Vera Šolinc, Franc 
Ankerst, Brane Klavžar, Igor Podpe-
čan, Jože Ekart in zakonca Kolarič. 
Naslovno skladbo pa je prispeval 
Matjaž Vlašič. Kaseto so posnele in 
izdale pri Igorju Podpečanu v založbi 
Zlati zvoki. 

Gostje Mladih frajl bodo Gamsi, 
Mladi Dolenjci (zmagovalci Festiva-
la slovenska polka in valček 2001), 
Obvezna smer, Marjan Zgonc, Slo-
venski zvoki in humoris t Franc Pe-
stotnik. 

Nova kaseta naj bi pomenila tudi 
novo glasbeno obdobje Mladih frajl, 
ki so že preživele začetno obdobje in 
so zdaj na pragu popolne uveljavitve. 
Pred promocijo druge kasete v Šem-
petru v Savinjski dolini pa se Mlade 
frajle veselijo nastopa, ki bo 25. apri-
la Pri Jožovcu v Begunjah na Gorenj-
skem, kjer bodo zaigrale v družbi 
samih imenitnih glasbenikov ob sli-
karskem simpoziju več kot 130 ude-
ležencev z vsega sveta, ki bodo us-
tvarjali na motive Avsenikovih melo-
dij. Prireditev bo posnela slovenska 
televizija, zaigrale pa bodo Avseni-
kovo skladbo Na avtocesti, ki jo je 
pred leti uspešno izvajal duet M&M. 
Mlade frajle bodo tudi letos nastopile 
na jubilejnem, 10. festivalu Vurberk 
2001. 

TV 

Od leve: Nataša Skoršek (edina tudi že mamica), Tadeja Abram, Sonja 
Hercog in Kornelija Žolger. 

EKSPRES EKSPRES 
• Angleški boy-bend Five se 
je po precej uspešni predelavi 
himne »We Will Ročk You« 
velikih Queen lotil_ še ene 
ročk klasike. Fantiči so v pop/ 
rap stilu posneli priredbo 14 
let stare pesmi »Pour Some 
Sugar On Me« ene izmed na-
juspešnejših angleških ročk 
skupin vseh časov Def Lep-
pard. 
• Založba Dallas je na doma-
či trg lansirala novo zbirko 
največjih uspešnic nekoč po-
pularnega punk poperja Bill-
ya Idiola. Na LP-ju »Greatest 
Hits« je slišati tudi akustično 
verzijo pesmi »Rebel Yell« in 
pa na novo posneto priredbo 
skladbe s pomenljivim naslo-
vom »Don't You Forget About 
Me« skupine Simple Minds. 
• Prejšnjo nedeljo je med na-
stopom v švicarskem Baslu 
star 55 let umrl slavni kuban-
ski violinist Pedro Depestre, 
član znamenitih Buena Vista 
Social Club. 
• V kratkem se bodo ponov-
no zbrali člani ene izmed naj-
starejših in najpopularnejših 
ameriških pop skupin Fleet-
wood Mac. Mick Fleetwood, 
Stevie Nicks in Lindsey Buc-
kingham so že pripravili ne-
kaj skladb, ki naj bi izšle še 
pred koncem jeseni, štiri leta 
po zadnjem albumu »Dance«. 
V skupino pa se najbrž ne bo 
vrnila pevka in klaviaturistka 
Christine McVie, ki se vse 
bolj posveča samostojni glas-
beni karieri. Njen nov album 
»Trouble in Shangri-La« bo na 
voljo že 1. maja. 
• Zaradi nesoglasij z nacio-
nalno televizijo najprej odpo-
vedana podelitev nagrad za 
največje glasbene dosežke v 
Sloveniji - Zlati petelin - kljub 
vsemu vendarle bo. Z novim 
televizijskim partnerjem se 
Strokovni svet Zlatega peteli-

na že pripravlja na podelitev, 
ki bo predvidoma junija. Gla-
sovalni postopki bodo izve-
deni tako kot pretekla leta, 
nagrade pa bodo podeljene v 
19 kategorijah. 
• V torek so v ljubljanskem 
klubu Central svojo novo 
ploščo »Daj mi sebe« predsta-
vili hrvaški pop-rockerji Lete-
či odred. 
• V velenjskem klubu Max 
bo v pe tek 20. aprila, pred-
stavitev prve slovenske hip-
hop kompilacije »5'00" of fa-
me - Za narodov blagor«. 
Plošča je konec lanskega leta 
izšla pod okriljem neodvisnih 
založb Radyoyo/Kifkif, na 
njej pa so kreacije kar 16. MC-
jev, večina izmed teh pa bo 
svoje verbalne akrobacije iz-
vedla tudi v Velenju. 
• V soboto, 28. aprila, bo v 
hali Golovec spet velika ple-
sna veselica Alien Night. Na 
kar treh prizoriščih - techno, 
house in trance - se bo zvrsti-
lo cel kup uveljavljenih doma-
čih in tujih DJ-ev, med kateri-
mi velja še posebej izpostaviti 
dvojec Space DJz, Jamesa 
Ruskina, Marca Baileya, Va-
lentina Kanzyania, Bionet in 
Babayago. 
• Čuki so po nadvse uspe-
šnem izletu v narodno-zabav-
ne vode spet splavali na kop-
no - v podalpski pop. V RSL 
studiu v Novem mestu so 
pred kratkim posneli novo 
skladbo »Ferrari polka« in to 
v kar treh verzijah - sloven-
ski, nemški in italijanski. Z 
»dance« ritmi podloženo pol-
ko, ki bo na single formatu 
izšla konec tega meseca, 
»krasita« še frajtonerca in ra-
panje komentatorja Formule 
1 Milana Ahšiča. 
• Šaleški študentski klub je v 
samozaložbi Plac Records iz-
dal dvojni multimedijski CD z 

naslovom »Lignit 2«, ki je na-
daljevanje leta 1998 objavlje-
ne kompilacije »Lignit«. Na 
dvojni album je uvrščenih kar 
28 avtorskih del šaleških glas-
benikov vseh trenutno ak-
tualnih glasbenih zvrsti. Poleg 
glasbe bodo na zgoščenki še 
multimedijske vsebine z in-
formacijami o bendih, foto-
grafijami, retrospektivo glas-
be v Šaleški doUni pred letom 
1991 v formatu mp3, animaci-
je, animirani film in ŠŠK Vi-
deo. Promocija se bo zgodila 
danes (četrtek, 19. aprila), ko 
bosta v ljubljanskem klubu 

K4 in mariborskem' Štuku dva 
med seboj interaktivno pove-
zana koncerta. 
• Skupina Flirt je za drugi sin-
gle »Ona« s svoje pred nedav-
nim objavljene plošče »Univer-
zum« posnela videospot. 
• Z novim videom pa bo 
kmalu razveselila in baje tudi 
šokirala Marta Zore. Marta je 
pred kratkim v koprodukciji s 
TV Slovenija pod taktirko 
znanega hrvaškega režiserja 
Predraga Ličino posnela cel 
kup vročih in sexy kadrov, ki 
bodo na trg kmalu pospremili 
pesem »Ljubezen « z aktual-

nega albuma »Nekje, kjer se 
je ustavil časf<. 
• Založba Nika je z albuma 
»Dobr se mi dogaja« spet aktiv-
nih Don Mentony Band snela 
nov single. Po baladi »7 let« se 
je na tem formatu znašla pe-
sem »Pridne punce«, pod kate-
ro se je seveda podpisal pevec, 
kitarist in šef benda Janez 
Zmazek- Žan. Don Mentony 
Band bodo letos nastopili na 
Ročk Otočcu, kjer bodo glavne 
zvezde spet formirani rap-me-
talci Living' Colour in pa odlič-
ni newyorški trio Fun Lovin' 
Criminals. STANE ŠPEGEL 

Od leve: dvojčka Leon in Robi Polanc, Andrej Toplišek, Marko Mastnak in Franci Vrbovšek. 

Okrogli muzikanti s prvo kaseto 
Obetavna glasbena skupina Okrogli muzikanti iz Laškega je v lastni režiji posnela 

material za prvo kaseto, ki naj bi izšla v naslednjih mesecih. 
Prvi začetki so bili v Laškem, potem so eno sezono uspešno delali v Mirom Klincem, zdaj so 

spet samostojni. Veliko nastopajo, bili so tudi na koroškem festivalu polke in valčka na 
Prevaljah. Udeležujejo se dobrodelnih koncertov, igrajo po ohcetih, ob raznih osebnih in 
drugih praznikih. Skoraj vsi so tudi člani laške godbe. 

Izkazali so se na 29. izletu 100 kmečkih žensk na morje v organizaciji NT-RC, kjer so bili v 
večernem programu osrednji ansambel. Potnice in ostali poslušalci so se strinjali, da gre za 
izjemno glasbeno skupino, ki obvlada tudi humor. V osmi sezoni Avsenikovega abonmaja polk 
in valčkov 2001/2002 v Kuhurnem centru Laško bodo pripravili samostojni koncert, na 
katerem bodo tudi predstavili svoj prvi glasbeni izdelek. TV 

MED I 
NOTAMJ 

• Radio Sora pripravlja l. q 
renjski festival narodno ^ 
bavnih viž v narečju, ki bo: 
škofjeloškem gradu 23. junji 
Na festivalu lahko nastopjj 
vsi slovenski in ansambli 
tujine, ki se bodo predstavil 
dvema skladbama, med kai 
rima mora biti ena povse 
nova in na festivalu prvič iẑ  
jana. Razpis velja do 4. junij 
informacije pa vodje ansam 
lov dobijo pri Saši Pivk-Avŝ  
Radio Sora, 04-508-05-08. 
• 26. aprila bo v Begunjš 
velika razstava slik, ki so j; 
ustvarili slikarji z vsega sve 
na temo Avsenikovih melodj 
Na slikarskem ex-temporel 
sodelovalo okoli 130 slilq 
jev. Prav tako pri Avsenili 
razmišljajo o svetovnem i, 
stivalu narodno zabavne gla 
be, kjer bi lahko nastopili 5 
mo klasični kvinteti po vzoi 
Avsenikovega. 
• Miro Kline ima po krajš« 
premoru spet ansambel, 
pripravlja prvo kaseto in C 
Ob Miru Klincu v novi zased 
igrajo basist Matej Šare iz K 
domelj pri Domžalah, kitai 
Miran Mrzdovnik iz Slovj 
Gradca, trobentar Dejan Vri 
ko iz Sevnice in klarinet 
Jože Belej iz Šentjurja. Zai 
miv bo pevski tercet, ki gai 
Miru in Mileni Kline sestav 
še nekdanja odlična pevka 
Avsenikovem ansamblu, ' 
žica Svete. Ansambel je 
imel nekaj manjših nastopi 
poletno sezono pa ima v ^ 
nem že razprodano. 
• V soboto, 21. aprila, bo 
Šentjurju velika Jurjeva rev 
narodno zabavnih ansam 
lov, ki jo s Krajevno skupna 
jo Šentjur-mesto pripravi 
Silvo Pešak. Med mnogii 
domačimi skupinami ba 
kot gostje nastopili tudi J 
rovski gadi iz Jurovskega d 
la, kjer bodo imeU jurjevan 
v nedeljo 22. aprila in se ga I 
udeležil ansambel Jurij 
Šentjurja. Izmenjava ansani 
lov je zametek morebitnei 
tesnejšega sodelovanja dv) 
krajev, kjer je Jurjevanje p 
memben praznik in velika l 
ristična prireditev. 
• Na zadnjem Avsenikove 
abonmaju polk in valčkov 
Kulturnem centru LaŠi 
danes, 19. aprila ob 19.30 u 
bodo nastopili Kvintet Do 
Okrogli muzikanti in Vigr« 
manjši ansambel članov 1 
halnega orkestra Laške gc 
be, Rečiški kvartet iz Rečii 
harmonikar Dejan Kušer I 
pevke Vesna Malgaj, Olga' 
bovc in Viktorija. Gostje bo 
Vasovalci iz Semiča, ki so 
letošnjem festivalu slovens 
polke in valčka dobili tri i 
grade strokovne žirije. 
• Celjski oktet Studenček 
10. maja v Narodnem dol 
praznoval 25 let delovanja 
umetniškim vodjem MaH 
žem Goršičem se bodo p̂  
predstavili z večinoma noV 
programom. 
• Zanimiva glasbena skup 
Vesele babice iz Šmartna 
Paki je posnela prvo kaseto 
CD v studiu Mimik Mira Klf 
v Libojah. Svoj prvi glasb 
izdelek so poimenovale 
koč smo fletno se imele«-
narodno melodijo je tekst 
pisala Karla Pustinek. Na 
seti in CD je dvanajst sklad' 
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5IGITALNE 
NOVIČKE 

Goli TV 
voditelji 

Voditelje televizijskih in-
^rmativnih oddaj si le stež-
1(3 predstavljamo v Adamo-
yeni oblačilu. Na spletni stra-
ni www.nakednews.com si 
lahko ogledamo novičarski 
•[V program, ki ga od preo-
stalih loči zanimiva podrob-
nost: napovedovalci in bralci 
novic so vsi po vrsti goli. 

Spletne avkcije 
Covsint, avkcijska spletna 

stran, na kateri opravljajo 
posle proizvajalci avtomobi-
lov in njihovi dobavitelji, se 
počasi seh v Evropo. Tako 
naj bi do konca tega leta kar 
25 vodilnih evropskih proi-
zvajalcev sestavnih delov za 
avtomobilsko industrijo 
podpisalo pogodbo o sode-
lovanju. Tej se bodo ali so se 
pridružili tudi proizvajalci 
avtomobilov, med katerimi 
lahko omenimo Renault, 
General Motors, Ford, 
0aimler-Chrysler in Nissan. 

Motorola 
odpušča 

I v zadnjem času krožijo go-
ivorice, da namerava Motoro-
ila zapreti svojo škotsko to-
ivamo zaradi nujnega zmanj-
!ševanja stroškov v proizvod-
nji mobilnih telefonov. Moto-
rola ne želi komentirati govo-
re, predstavniki delavcev pa 
so čedalje bolj črnogledi. Za-
prtje tovarne bi zlahka pome-
nilo katastrofo za mesto 
Bathgate in družine delavcev 
zaposlenih v Motorolini to-
vami. 

Pioneer 
razpošiljal 

virus 
Japonska multinacionalka 

Pioneer je v prvih dneh mar-
ca nenamerno širila računal-
niški virus, ki ga je prejelo več 
kot 10 tisoč prejemnikov 
elektronske pošte. Ti so virus 
prejeli kot »dodatek« k red-
nemu poročilu o Pioneerjevih 
novostih in produktih. Virus 
Troy_Hybiris se razširja pre-
ko elektronske pošte, okuže-
ni računalnik poišče lokalne 
naslove elektronske pošte in 
prilepi virus na vsa poslana 
elektronska sporočila. Pio-
neer se je vsem prejemnikom 
frusnega »dodatka« opravi-
čil in jim poslal orodje za 
odstranjevanje virusa. 

Mobilna moda 
Mobilni telefoni so čedalje 

Pogosteje svojevrsten modni 
^ a t e k . Za večino mobilcev 
so na voljo dodatki, različne 
ploščice, zaščitni etuiji in se-

tudi primerna oblačila, 
d o j e n a v stilu vaše najno-
^pjše Nokie. Dve veliki modni 
'liši Kenzo in Yves Saint Lau-
•̂ nt sta združili oblikovalske 

in izdelali serijo poseb-
^^a jeansa, namenjenega 
Ponosnim lastnikom Nokij. 
^ drobna zanimivost: običaj-

jeans je izdelan iz bombaž-
^h vlaken in ker se ta sčaso-

obrabijo, so pri Nokii 
•uporabili poseben umetni 
'Material, ki precej spominja 

imitacijo usnja. 

Sovražnik pred vrati 
Bitka za Stalingrad - Stali-

novo mesto - je pravzaprav 
obrobno dogajanje filma, v 
katerem se preganjata ostro-
strelca Jude Law in Ed Harris; 
prvi kot ruski kmečki fant, 
nehote povzdignjen v narod-
nega heroja; drugi kot nemški 
grof čigar naloga je pospravi-
ti prvega, še preden morala 
nemške vojske preveč pade. 
Tu nekje vmes je še ljubezen-
ska zgodba z Rachel Weisz, 
vendar tudi s to ljubezensko 
zgodbo v nahrbtniku se zdi 
nekam nepošteno, da se tako-
le ogromna bitka spremeni v 
kuliso za obračunavanje zapr-
tega kroga petih ljudi. 

Tanka rdeča črta je s tema-
tiko opravila veliko bolje. Na 
splošno so standarde moder-
nih vojaških filmov postavili 
prej omenjeni. Reševanje voja-
ka Ryana ter morda Schindler-
jev seznam. Sovražnik... se 
oklepa vseh treh, v prvih sce-
nah - sicer zelo močnih, tudi 
glede na preostali del filma -
pa lahko tudi najdete vse tri 
filme. Ustvarjalci so se torej 
zavedali, kaj bi morali preseči 
- vendar jim to z golim plon-
kanjem ali sestavljanjem že 
znanega seveda ne more uspe-
ti. Eden najbolj motečih fak-
torjev filma je glasba oziroma 
vodilna glasbena tema Jame-
sa Homerja (med drugim av-
torja glasbe za Titanic), ki 
poleg tega, da je tako zelo 
dramatična, da se na trenut-
ke zazdi, da hoče prevzeti 
glavno vlogo pred igralci in 
dogajanjem, zveni izredno po-
dobna vodilni glasbeni temi 
Schindlerjevega seznama. Sa-
mo par not ji dodajte, pa ima-
te isto melodijo. Kar je slabo. 
Za Sovražnika. Ker potem, 
vsaj meni, prikliče slike iz 
Schindlerja pred slike Sovraž-
nika. Ker prikliče hipne pri-
merjave. In ker Sovražnik prej 
omenjenih standardov ne do-
sega, mu na teh hipnih pri-
merjavah še bolj spodleti. In 
zanimivo je, da ima tudi dru-
gi večji moteči faktor poveza-
vo z zvokom. Namreč jezik. Ki 
je ves čas angleščina. Rusi in 
Nemci, ki govorijo angleško. 

pri čemer vsakdo, z nekam 
neučinkovito sinhronizacijo, 
lomi drugačne naglase? 
Neumnost. Marketing - ki je, 
smešno, ena od tematik, ki jih 
precej kritično obdeluje film -
je verjetno lažje izvedljiv z 
znanimi tujimi imeni, toda 
angleščina sem enostavno ne 
spada. Ruski igralci bi filmu v 
vseh pogledih podarili verodo-
stojnost, ki jo takole nepotreb-
no izgublja. 

Marketing, torej. Nemogoče 
je reči, da se film vsaj ne dotak-
ne poštenih tematik; vojaško 
napihovanje resnice je le ena 
izmed njih. Odlično je, da se 
film ne opredeljuje za nekak-
šno retorično posladkano do-
moljubnost, temveč pripisuje 
vsem v borbo vpletenim stra-
nem najmanj enake količine 
laži; vojna tako postane sad 
verovanja v določeno, morda 
sovražniku nasprotno, morda 
pa v kali celo enako reklamo. 
To »sporočilo«, poleg tega, da 
je čisti zadetek, se da še najbolj 
jasno razumeti; konflikt med 
socialo, ki se ves čas zanaša na 
pomoč od zunaj, ter višjim raz-
redom, ki se zanaša le nase, je 
morda še premalo izrisan. Kot 
še nekaj drugih malenkosti -

od same logistike premikanja 
po razrušenem Stalingradu do 
nepojasnjenih načinov priha-
janja do poznanstev med glav-
nimi akterji. 

Le poredkoma so možnosti, 
ki jih nudi roman VJilliama 
Craiga ali pa epopeja, ki teme-
lji na resnici, zares izkoriščene. 
Hja. Morda bi v skladu z vsem 
tem moral dati filmu zares niz-
ko oceno, toda naj mu bo: 
zaradi uvodnih scen, pa še ne-
katerih drugih, pristane nekje 
na sredini, na standardu. Ti-
stemu staremu. Jean - Jacques 
Annaud, režiser, pa bo vseeno 
prijetneje ostal v spominu po 
Imenu rože. 

PETER ZUPANC 

KINO 
Celjski kinematografi si 

pridržujejo pravico do spre-
membe programa. 

Union: od 19. do 24. 4. ob 
16.30 in 18.30 druž inska 
komedi ja 102 Dalmatinca; 
19. do 22. 4. ob 20.30 šport-
na drama Ne pozabite veli-
kanov, 23. in 25. 4. ob 
20.30 d rama Možje časti 
in 24. 4. ob 20.30 k inotečni 
ciklus "Andreja Tarkov-
skega" . 

Mali Union: 19. do 22. 4. 
ob 21. ter od 23. do 25. 4. ob 
19. uri črna komedija Na Ki-
tajskem jedo pse, od 23. do 
25. 4. ob 21. uri pa športna 
drama Ne pozabite velika-
nov. 

Kino Metropol: od 19. do 
23.4 . in 25. 4. ob 17. in 20. uri 
ter 24. 4. ob 20. uri vojna 
drama Sovražnik pred vra-
ti, 24. 4. ob 17.30 drama 
Možje časti. 21. 4. ob 10. uri 
v sobotni matineji 102 Dal-
matinca. 

Gremo v kino! 
Pravilni odgovor na vprašanje prejšnjega tedna: v filmu 102 

dalmatinca igra tudi francoski zvezdnik Gerard Depardieu. 
Nagrajenci so: Marija Krofi, Planina 67, Planina pri Sevnici; 
Ivana Lavrinc, Dobrna 3b, Dobrna in Andreja Repas, C. 14. 
divizije 1, Štore. Prejeli bodo vstopnico za ogled filma Celjskih 
kinematografov. 

Nagradno vprašanje: kateri ameriški šport je temelj drame 
Ne pozabite velikanov z Denzelom Washingtonom v glavni 
vlogi? 

Odgovore pošljite na Novi tednik, Prešernova 19, 3000 
Celje, do ponedeljka, 23, aprila. Izžrebali bomo tri dobitnike 
vstopnice za ogled filma. 

VRTIUAK POLK IN 
VALČKOV 

http://www.nakednews.com
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Avtomobilski salon 
v Ljubljani 

v soboto, 21. aprila, bodo 
na ljubljanskem Gospodar-
skem razstavišču odprli 22. 
mednarodni avtomobilski sa-
lon (MAS). 

Gre za prireditev, ki je v slo-
venskem avtomobilističnem 
prostoru največja, saj se bo 
predstavilo 29 avtomobilskih 
tovarn in trije izdelovalci mo-
tociklov iz devetnajstih držav. 
Salon bo odprt do nedelje, 29. 
aprila, vsak dan od 10. do 20. 
ure, vstopnice za odrasle bodo 
po 1000 tolarjev, za dijake in 
študente ter upokojence pa po 
700 tolarjev. 

Lahko bi rekli, da bo letoš-
nji salon (ta bo po novem na 
vrsti vsako drugo leto v izme-
njavi s podobnim salonom v 
Zagrebu) zanimiv, saj bo vi-
deti marsikaj novega. Vseka-
kor drži, da bo Renault pred-
stavil nekoliko obnovljenega 
clia. To je avto, ki nastaja tu-
di v Novem mestu (letno cca 
120 tisoč), omenjenemu salo-
nu pa bo pripadla čast, da si 
lasti svetovno premiero pri 
predstavitvi tega vozila. Na og-
led bo recimo tudi nova alfa 
romeo 147 s petimi vrati, pa 

novi BMW 316 compact dru-
ge generacije, novi Chrysler-
jev sebring, Hyundaijev ter-
racan (terensko vozilo), Op-
lov speedster, škoda octavia 

RS, pa prvo serijsko hibridno 
vozilo na svetu toyota prius 
ipd. Vsekakor bo salon vreden 
obiska, je pa treba povedati, 
da bodo izžrebali tudi tri vstop-

nice po milijon tolarjev. Do-
bitniki nagrade bodo lahko de-
nar porabili za nakup novega 
avtomobila pri pooblaščenem 
zastopniku. 

Na avtomobilskem salonu bo na ogled tudi škoda octavia RS. 

Prihaja volvo S 6 0 R 
Prihodnje leto bo švedski Volvo začel ponujati novo in 

najmočnejšo izvedenko volva S 60 z oznako R. 
Gre za avto, ki je bil na lanskem pariškem avtomobilskem 

salonu na ogled še kot prototip z oznako PCC, poganjal pa ga 
bo 2,5-litrski turbo motor s 300 KM in navorom 400 Nm. 
Kupcem bo na voljo bodisi z ročnim šeststopenjskim menjal-
nikom ali 5-stopenjsko prestavno avtomatiko. Zraven bo tu-
di stalni štirikolesni pogon, točno takšen, kot ga bodo name-
nili prihodnjemu Volvojevemu terencu. Po limuzini bodo 
kasneje ponudili še kombijevsko varianto z oznako V70 R. 

Prenovljeni avensis napada tekmece 
Toyota avensis je predstav-

nik tipičnega srednjega raz-
reda, vendar se vsaj na evrop-
skih trgih ne more dokazo-
vati s prav izjemnimi produk-
cijskimi in tržnimi številka-
mi. Razlogov je bržčas več, 
nenazadnje je v tem razredu 
konkurenca zelo huda. Ver-
jetno je bil to eden glavni raz-
logov za letošnjo prenovo. 

Navzven so spremembe tako 
rekoč minimaln^Nova sta oba 
odbijača ter prednje in zadnje 
luči, notranjost pa se med dru-
gim dokazuje z novim sistemom 
prezračevanja, boljši oziroma 
učinkovitejši je audio sistem ipd. 
Nekoliko so spremenili tudi 
podvozje, poleg tega pa je avto 
ob obeh čelnih dobil še stran-
ski zračni varnostni blazini; za 
povrh so vse izvedenke serijsko 
opremljene s protiblokirnim za-
vornim sistemom ABS in elek-
troniko za ustrezno porazdeli-
tev zavorne moči (EBD). Mo-

torna ponudba je na ustrezni rav-
ni, agregati so štirje. Pri vseh 
bencinskih motorjih, ti so tri-
je, je serijsko vgrajena tehno-
logija spremenljivega krmilje-
nja ventilov, kar prinaša boljšo 
odzivnost motorja, manjšo po-
rabo, poleg tega je manj ško-
dljivih emisij v izpuhu. Osnov-
ni motor je 1,6-litrski bencin-
ski štirivaljnik s 110 KM pri 6000 
vrtljajih v minuti, sledi 1,8-litr-

ski agregat, ki ponuja 129 KM 
pri 6000 vrtljajih, nato pa 2,0-
litrski motor s 150 KM. Na raz-
polago je še dizelski motor z gib-
no prostornino 2,0-litra in s 110 
KM pri 4000 vrtljajih. Prenov-
ljeni avensis je slovenskim kup-
cem že ne voljo, pri čemer sta-
ne izvedenka z 1,6-litrskim mo-
torjem 3,7 milijona tolarjev, z 
najmočnejšim bencinskim agre-
gatom pa 5,3 milijona tolarjev. 

Prenovljeni Toyotin avensis. 

Projektni vodja razvoja BMW serije S je bil Carl Peter Poster, ki zdaj prihaja na čelo Opla. 

Zamenjava na krmilu Opla 
Na krmilu nemškega Opla, ki je sestavni del ameriškega koncema General Motors, bo v 

teh dneh prišlo do menjave. Namesto dosedanjega direktorja Roberta Hendryja bo prišel 
Carl Peter Poster, doslej v službi pri nemškem BMW. 

Zanimivo pri tem je, da bo Poster prvi predsednik Opla, ki ni zrasel znotraj te hiše, pač pa je 
prišel iz druge avtomobilske tovarne. Zamenjava na čelu Opla je bila že nekaj časa pričakovana 
in tudi napovedana, kajti omenjeni nemški avtomobilski tovarni gre v zadnjem času dokaj slabo. 
Razlogi za upadanje tržnega deleža in vse druge težave, ki jih tarejo, so različni, vsekakor pa se 
zdi, da je k temu stanju veliko pripomoglo tudi neustrezno vodstvo. Poster je po izobrazbi 
ekonomist in je bil pri BMW v službi od leta 1986 kot projektni vodja pri razvoju serije 5. 

Težave britanskih 
avtomobilskih delavnic 

Britanska avtomobilska industrija je zno-
va v velikih težavah. V tem primeru ne gre 
za velike avtomobilske hiše, pač pa manjše 
delavnice, ki naredijo na leto po nekaj sto ali 
morda deset avtomobilov in so doslej slovele 
kot angleška posebnost. 

Te dni je zaprl vrata Marcos, majhna delavni-
ca, ki se ukvarja z izdelavo tako športnih kot 
tudi dirkalnih avtomobilov. Predlani so nare-
dili vsega 40 avtomobilov, lani je bilo menda še 
slabše, letos nič bolje. Po 30 letih bo tako z 
Marcosom vsaj za nekaj časa konec. TVR prav 
tako odpušča svoje delavce, bolj znani Lotus je 

tudi v težavah. Te so se začele kopičiti po ti-
stem, ko je postalo jasno, da bo lotus elise za-
mujal, očitno je tudi, da sodelovanje z VauX' 
hallom ne prinaša rešite. Zaradi tega so se od-
ločili, da za 15 odstotkov zmanjšajo število za-
poslenih. Jensen ni v nič boljšem položaju, vpra-
šanje je, če se bo tovarna oziroma delavnici 
lahko izvlekla iz težav. Povsem drugače pa pO" 
sluje sloviti Aston Martin, ki je v Fordovem na-
ročju. Tovarna je v zadnjih letih svojo prodajO 
povečala kar za petkrat, tako da naj bi letoS 
naredili nekako tisoč vozil, ki pa seveda nisf 
poceni. 
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Mercedes predstavlja podaljšani A 
leta 1993 je Mercedes 

penz na frankfurtskem av-
tomobilskem salonu prvič 
.fedstavil študijo malega 
i^ercedesa. 

Kevolucionarna oblika, 
•l^romna cena (za merce-
jes), predvsem pa revoluci-
ja v pogonu, saj je bil slednji 
jpeljan k p redn jemu kole-
snemu paru. Se pravi prvi 
[iiercedes s prednjimi po-
gonskimi kolesi. Leta 1997 
jg stekla prodaja mercedesa 

spremljana z iz jemno ob-
sežno reklamno kampanjo . 
5e je pa nekaj mesecev po 
začetku posla zgodila »ne-
sreča«. Med opravl janjem 
tako imenovanega losovega 
[esta, kar pomeni , da gre za 
vijuganje med stožci, se je 
avto prevrnil . Šok je bil tako 
ve l ik , da je tovarna začasno 
ustavila prodajo mercedesa 
A. Ta je zaradi tega dobil 
širše gume, nekoliko nižje 
težišče, predvsem pa elek-
troniko ESP, ki skrbi, da se 
avto med takšnimi vozniški-
mi manevri ne bi prevrnil. 
Kljub s labemu začetku se je 
tovarni v štirih letih in pol 

posrečilo prodati kar 550 ti-
soč mercedesov A, kar po-
meni, da ga je treba imeti za 
uspešnega. Sedaj je tovarna 
avto nekoliko prenovila, 
predvsem pa ponudila daljšo 
izvedenko. Slednja je v dol-
žino pridobila 17 centime-
trov oziroma je toliko večja 
medosna razdalja, kar po-
meni, da je več prostora za 
zadaj sedeče potnike. Seveda 
bo Mercedes Benz še naprej 
ponujal obe različici, pri če-
mer podaljšani A meri v dol-
žino 377 centimetrov, medo-
sne razdalje pa je za 259 
centimetrov. Hkrati s pove-
čanjem prostora za potnike 
se je povečal tudi prtljažni 
prostor, kamor je mogoče v 
najboljšem primeru spraviti 
kar 1930 litrov prtljage ozi-
roma tovora (pri krajši izve-
denki 1740 litrov). Za povrh 
so mercedesa A tudi nekoli-
ko prenovili. Tako je dobil 
drugačne odbijače in pred-
njo masko, spremenili pa so 
tudi notranjost , predvsem 
sredinski del. Pri motorj ih 
izjemnih sprememb ni, če-
prav drži, da oba turbodizel-

ska motorja (z gibno pro-
stornino 1,7-litra, pa z močjo 
75 oziroma 95 KM) po no-
vem ponujata 25 odstotkov 
več moči kot prej (pri obeh 
je uporabljena tehnologija 
skupnega voda). Bencinski 
motorji so trije (A 140, 160 
in 190) z enakimi močmi kot 
prej, opreme pa znova tri 
(classic, elegance in avant-
garde). Kot pravijo, naj bi 
letos prodali nekako 43 tisoč 
podaljšanih mercedesov A. 
Slovenskim kupcem bo na 
voljo takoj -oziroma v času 
aprilskega slovenskega av-
tomobilskega salona, vendar 
ta hip še ni mogoče povedati, 
koliko bo avto stal. Podaljšam mercedes A. 

Jeseni prenovljeni 
clio? 

Vse kaže, da se dokaj hi-
tro približuje obnova re-
naulta clia. Slišati je, da 
jnaj bi prenovljeni avto niž-
jega razreda, dolga leta 
Mjbolje prodajano vozilo 
na s lovenskem trgu, na tr-
ge zapeljal tja proti jeseni. 

Kaj bo novega? Marsikaj, 
načeloma pa naj bi bila zuna-
nja podoba mešanica tistega, 
kar ponuja enoprostorski 
scenic in velika limuzina vel 
satis, ki na trge pripelje šele 
prihodnje leto. Slišati je tu-
di, da takšna sprememba ob-
like oziroma zunanjost i pri 

Renaultu še ni povsem potr-
jena. Povsem nova bo tudi 
notranjost , kjer naj bi upora-
bili boljše materiale. Pri mo-
torjih ne bo velikih spre-
memb, saj bo na voljo pet 
bencinskih agregatov z moč-
mi 60, 75, 98, 107 in 169 
KM, kmalu pa se bo pojavil 
tudi novi 1,5-litrski dizelski 
motor z vbrizgavanjem gori-
va po načelu skupnega voda 
(common rail). Kdaj bomo 
obnovljenega clia videli pri 
nas, je ta hip še težko reči. 
Pri dosedanjih spremembah 
nanj nismo dolgo čakali. 

Konec sodelovanja 
švedski Volvo in japonski Mitsubishi sta pred leti na 

Nizozemskem odprla tovarno NedCar, ki jo je deloma sofi-
nancirala tudi nizozemska vlada. 

V tovarni je vsako leto nastalo skoraj 200 tisoč volvojev in 
mitsubishijev (predvsem V/S40 in carism). Sčasoma se je 
nizozemska vlada iz tega projekta umaknila, sedaj pa je 
Mitsubishi postal popolni lastnik tovarne. To verjetno kaže 
na konec sodelovanja med tema dvema avtomobilskima 
hišama, kar ni posebej presenetljivo. Volvo je namreč že 
nekaj let v Fordovem naročju, pri Mitsubishiju pa ima skoraj 
^5-odstotni delež v rokah DaimlerChrysler. Oba velika 
'astnika pa sodelovanja na tej ravni očitno nista prav zagreto 
podpirala. 

Volvo S40 je nastajal v nizozemskem NedCar. 
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Dežnik kot mobilna 
modna streiia 

Ne le naš nebodigatreba družabnik v deževnih dneh, dežnik je lahko tudi vse 
bolj domiselni modni dodatek 

Seveda ni naključje, da smo 
je nanj spomnili prav v apri-
m, ki velja za najbolj nepred-
vidljiv, cmerav mesec v letu. 
ê v starih vremenskih ko-

ledarjih je namreč zapisano: 
» ..joče se april, da vsem pre-
seda.« Ja , dežnik je v teh 
dneh treba vzeti s sabo, ne 
»jede na to, če zunaj sije son-
ce. 

Pravzaprav bi bilo zanimivo 
razvozlati psihološki odnos do 
tega, v suhem vremenu skoraj 
zaničevanega modnega dodat-
ka, ko se z neba vlije nenadna 
ploha, pa v hipu najbolj spo-
štovane pritikline, kar jih pod 
soncem oziroma oblaki obsta-
ja-

lo prenosno pripravo z ro-
fajem in zložljivo streho, ki 
smo jo Slovenci najprej poz-
nali pod italijanskim imenom 
»marela«, so ljudje uporablja-
li že pTed tri tisoč leti. Izkopa-
nine dokazujejo, da so ga kot 
zaščitni in modni dodatek upo-
rabljali najprej Kitajci, nato v 
1 1 . stoletju pred našim štetjem 
Asirci in Perzijci, v starem Egip-
tu pa je predstavljal znak do-
tojanstva in imenitnosti. Kot 
simbol slednjega je še danes v 
nekaterih deželah, kjer nosil-
ci dežnika stopajo za uglednim 
človekom. 

No, ugledni ali manj ugled-
ni, danes si to okroglo tekstil-
no oziroma plastificirano streho 
nad glavo prenašamo (s kakšno 
kavalirsko izjemo) v glavnem 
sami. 

O tem, kako spretno z njo 
»manevrirati« med premikajo-
čo se množico dežnikov, ima 
nekaj malega povedati bonton, 
moda pa dodaja: »Tudi kakšne 
velikosti, oblike in barve naj 
bo, je pomembno!« 

Hudo »in« so letos gigantski 
okrogli dežniki, ovalnih oziro-
ma asimetričnih oblik. Glav-
no trendovsko sporočilo se se-
veda nanaša na barve in vzor-
ce. Kot bi se posmehovali mo-
kri sivini in turobnosti dežev-
nega dne, se bohotijo v veseli 
barvni paleti s sončno rume-
no, kot jasno nebo modro, trav-
nato zeleno in vroče rdečo bar-
vo na čelu. 

Zanimive so tudi patchwork 
barvne sestavljanke, pikasti, ka-
rirasti, črtasti vzorci in seveda 
hit sezone - s cvetličnim vzor-
cem posuti dežniki v stilu pet-
desetih let. Iz norih osemdese-
tih se letos v modo vrača tudi 
dežni klobuk. Bodisi z veliki-
mi krajci, ki uspešno nadomeš-
ča dežnik ali miniaturni klo-

buček, ki ga nekateri modni us-
tvarjalci ponujajo v barvnem 
oziroma vzorčnem kompletu 
z dežnikom. 

Tako moda, kaj pa stil? Ka-
ko izbrati svojemu načinu ob-
lačenja primeren dežnik, se-
veda ni tako trd oreh, kot iz-
brati prave čevlje k novi tor-
bici, pa vendar. . . Navihana 

srednješolka in dolgočasen siv 
dežnik? Ne prav posrečeno. 
Elegantno urejena poslovna da-
ma in živopisan dežnik, posli-
kan s smejočimi se žaboni? Še 
manj ! 

Vsekakor velja upoštevati 
preverjeno pravilo, da naj bo 
dežnik barvno in stilsko uskla-
jen z ostalimi oblačili. 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

NAMIGZANAKUP 

La Divina iz Rimljanke 
La Divina je nova blagov-

znamka na našem tržiš-
ču in tudi na novo odprta pro-
"l̂ jalna v I. nadstropju Rim-
^^nke pri Celjski tržnici."Nji-

I W e modele je pred kratkim 
Ponudilo v prodajo podjetje 
^oda d. d. iz Celja, 

i Moda je ekskluzivni zastop-
in zaenkrat tudi edini v Slo-

veniji ki se je odločilo ženskam 
našem trgu ponuditi v pro-

''̂ jo modele La Divina, blagov-
znamko podjet ja EMKA 

"^odne konfekcije d. d. iz Pre-

grada, ki velja v sosednji Hr-
vaški za tako prestižno kot pri 
nas Mura. 

Izbirate lahko med komple-
ti kril in topov, kril in jaken 
ter kril in oblek po ceni od 
26.300 tolarjev naprej, oble-
ke iz 100-odstotne viskoze sta-
nejo 16.430 tolarjev, ženski po-
letni kompleti s kratkim roka-
vom in krilom stanejo od 
28.000 tolarjev naprej, med 
barvami pa lahko izbirate med 
nežno in olivno zeleno, bledo 
rumeno, bež in svetlo modro 

barvo, skratka nežnimi paste-
li, ki so letošnjo pomlad nepo-
grešljivi. Hlače stanejo 15.600 
tolarjev in več, ženski blazerji 
pa od 20.000 tolarjev naprej, 
oboje je možno kombinirati v 
lične komplete. Našli boste tudi 
bolj klasične modele z dolgi-
mi krili, primerne za nekoli-
ko močnejše postave v sivi, svet-
lo rjavi in nežni bež barvi. 

Imajo tudi posamezna krila, 
cena je od 8.500 do 9.600 to-
larjev. Zelo ugodna je cena za 
poletni komplet krila in jakne 

s kratkim rokavom, ki stane 
21.200 tolarjev, na voljo pa je 
v beli barvi. 

H kostimu sodi tudi bluza. 
Imajo nekaj lepih modelov Lis-
ce in Vezenin, zelo ugodno ce-
no (3.897 tolarjev) pa imajo 
bluze znamke Modena, ki so v 
roza, rumeni in ciklamno rož-
nati barvi ter bluzice v črni in 
beU barvi od 3.400 tolarjev na-
prej. Vse to pa lahko dopolni-
te še s kakšno lepo rutico ali 
šalom. 

MOJCA MAROT 

Nagradno vprašanje aprila: 
LETOS ZELO MODEN ČOLNIČASTI (LADIJSKI) VRATNI 

IZREZ JE: 
a) elipsasto zaokrožen izrez od ramena do ramena; 
b) izrez v konico, ki sega do sredine prsi. 

Odgovor na 
nagradno vprašanje: 

Ime in priimek: 

Točen naslov: . 
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Pokal za dvanajst tisoč mark 
Obsoteljsko-kozjanski čas vinskih ocenjevanj - Vinogradnik z najboljšimi salamami, s 15 konji in 35 govedi - Župan 

poskrbi tudi za slamnate strehe 
v Obsotelju in na Kozjan-

skem je spomladanski čas, ko 
ocenjujejo zadnji vinski letnik, 
velik praznik. Z ocenjevanji so 
tesno povezani predsedniki šti-
rih vinogradniških društev v 
Rogaški Slatini, Šmarju pri Jel-
šah, Virštanju in Bistrici ob Sot-
li. Tokrat predstavljamo pred-
sednike Francija Jankoviča, 
Rajka Pečnika, Jožeta Pregra-
da in Janija Vrežeta. 

V Rogaški Slatini je župan mag. 
Branko Kidrič letošnja prizna-
nja vinogradnikom že slovesno 
podelil. Takšnih pokalov, kot v 
mestu steklarjev, nimajo nikjer 
drugod, saj je veliki kristalni 
Bakhusov prehodni pokal (na ka-
terega vpišejo vsako leto imeni 
najboljšega vinogradnika za red-
ne trgatve ter za posebne kako-
vosti) vreden nič manj kot dva-
najst tisoč nemških mark. 

Med prvimi, ki so jih vpisa-
li, je bil predsednik Društva vi-
nogradnikov »Rogaška« Franc 
Jankovič, vinogradnik, ter do 
lani komercialni direktor ste-
klarne. V društvu z 280 člani 
je predsednik vse od začetka, 
pred šestimi leti. Takrat je bi-
lo društvo v vinorodni deželi 
Podravje po povprečni oceni 
vin na zadnjem mestu, v letu 
2000 pa že na 5. mestu (med 
nič manj kot 38 društvi). 

Slatinčan Jankovič se je začel 
ukvarjati z vinogradništvom pred 
dvema desetletjema, ko je soproga 
podedovala vinograd staršev na 
Malih Rodnah. Vinograd, ki meri 
blizu en hektar, je za obsotelj-
ske razmere velik, v njem pa je 
4500 trsov. Na letošnjem druš-
tvenem ocenjevanju je prejel štiri 
zlate medalje, na mednarodnem 
ocenjevanju na Ptuju že srebrno 
medaljo, letos pa namerava na 
radgonski sejem. 

Med kozarci, iz katerih pije-
jo po vsem svetu, so tudi keli-
hi iz serije Zdravica, ki jih iz-
deluje slatinska steklarna že več 
kot leto dni. Oče projekta Zdra-
vica je Jankovič, ki je bil pred 
odhodom v pokoj kot komer-
cialni direktor več kot stokrat 
v ZDA, obiskal pa je tudi vse 
mogoče dežele med Japonsko, 
Argentino in Brazilijo. 

V vinogradu mu pomagajo 
soproga Marija (pred upoko-
jitvijo otroška vzgojiteljica), sin 
Peter (brusilec v steklarni) ter 
hči Maja (vodja trženja Mesnin 
Žerak Rogatec), vnuka pa sta 
še premajhna. 

Pojoči 
vinogradnik 

Društvo vinogradnikov Vir-
štanj-Kozjansko, s sedežem v 

Virštanju, bo slovesno podeli-
lo letošnja priznanja za najbolj-
ša vina to soboto, 21. aprila, v 
Polju ob Sotli. Predsednik druš-
tva je veliki vinogradnik Raj-
ko Pečnik iz Sedlarjevega, ki 
je na čelu drugo leto. 

V društvu je 180 članov, Peč-
nik pa med največjimi vinograd-
niki. Dandanašnji imajo v vi-
nogradih v Bučki Gorci na prib-
ližno treh hektarjih 15 tisoč tr-
sov. Na društvenih ocenjevanjih 
Virštanja in Rogaške Slatine 
(kjer je tudi član društva), je 
prejel večkrat priznanje šam-
pion redne trgatve ter prvak sor-
te, na radgonskem sejmu 12 zla-
tih medalj ter nekaj srebrnih, 
na mednarodnem ocenjevanju 
vin v Zagrebu pet srebrnih me-
dalj, na ljubljanskem medna-
rodnem vinskem sejmu tri sre-
brne, na decembrskem turnir-
ju laškega rizlinga v Mariboru 
pa je bil prvak v kategoriji pol-
suhih vin. V začetku tega mese-
ca je prejel Pečnik še najvišjo 
oceno na ocenjevanju domačih 
salam na Virštanju (ocenjevala 
jih je mag. Mar lena Skvarča 
iz biotehniške fakultete). 

Vinogradnik Pečnik je bil ne-
kaj časa poklicni voznik, ki se 
je nato povsem posvetil kme-
tovanju. Z družino obdelujejo 
dve kmetiji v Sedlarjevem (nji-
hov dom je le nekaj metrov proč 
od mejne Sotle) ter v Prelaskem. 
Delajo na več kot 20 hektarjih 
svoje zemlje ter na 13 hektar-
jih najete. Vinogradništvo je vse 
bolj v ospredju, skupaj z rejo 
plemenskih svinj, plemenskih 
konj in govedi (skrbijo za 15 
konj in 35 govedi). 

Pri delu mu pomagajo sopro-
ga Irena (ki se je povsem pos-
vetila družini, domu in kmeti-
ji), sin Srečko (zaposlen v Me-
sarstvu v Šentjurju), hči Suza-
na (študentka ekonomske fa-
kultete) ter tašča Pepca Bršec 
(s 84-leti najstarejša udeleženka 
letošnjega izleta 100 kmečkih 

žensk na morje). Po delu rad 
prepeva v moškem pevskem 
zboru Terme Olimia Podčetr-
tek, ki je slavil v začetku tega 
meseca 25-letnico delovanja. 

Županovi trsi 
Društvo vinogradnikov Šem-

peter iz Bistrice ob Sotli je imelo 
letošnje ocenjevanje vina v pr-
vi polovici marca. Nastalo je 
pred skoraj enim desetletjem 
ter vključuje več kot petdeset 
vinogradnikov bistriške obči-
ne. Vse od začetka je na čelu 
vinogradniškega društva Jože 
Pregrad iz Trebč, zdaj že tret-
je leto župan mlade občine. 

Pregrad ima približno 12 ti-
soč trsov, na štirih hektarjih vi-
nogradov v Trebških Gorcah. 
Med priznanji za njegovo vino 
so zlate medalje društvenih oce-
njevanj, zlata z ocenjevanja na 
bližnjem Bizeljskem ter srebro 
iz Ljutomera. 

Na Pregrado vi kmetiji v Treb-
čah (kraj je bil nekoč zelo znan 
kot rojstni kraj Titove matere 
Marije Broz in bivališče Tito-
ve sestrične Ane Kostanjšek) 
dajejo največji poudarek vino-
gradništvu. Družina dela na 
dvajset hektarjev veliki kmeti-
ji, od tega z več kot polovico 

^obdelovalne zemlje. Kot bio 
kmetija dajejo posebni pouda-
rek pridelavi različnih žit, še 
zlasti redki piri, zelo stari sor-
ti, ki se zopet vrača (Pregrado-
vi izdelujejo iz nje »škop« za 

pokrivanje slamnatih streh). V 
županovem hlevu je šest glav 
govedi. Na veliki kmetiji dela 
skupaj s soprogo Anico, ki se 
je povsem posvetila družini, do-
mu in kmetiji ter sinom Boja-
nom, študentom 2. letnika ma-
riborske strojne fakultete. 

Župan in vinogradnik Jožef 
Pregrad se posveča v redkih tre-
nutkih prostega časa igranju te-
nisa in namiznega tenisa ter je 
tudi član bistriškega šahovske'^a 
kluba. Pred leti je prepeval v 
bistriškem mešanem pevskem 
zboru. 

Ljubljansko 
zlato 

v Društvu vinogradnikov in 
kletarjev Trta Šmarje pri Jel-

šah, ki je pripravilo ocenjeva-
nje letnika 2000 konec marca, 
se lahko pohvalijo z več kot 150 
člani. Trto so ustanovili pred 
sedmimi leti, zadnji dve leti ji 
predseduje Jani Vreže iz Bo-
hovega pri Šmarju. 

Vrežetovi imajo na dveh hek-
tarjih vinogradov na Bohovem 
in Sladki Gori 7 tisoč trsov, od 
tega več kot polovico na od 
sklada najeti zemlji, delu nek-
danjega Sadnikovega posestva. 
Njegovi vinski vzorci se viso-
ko uvrščajo na ocenjevanjih 
društva Trta, z radgonskega sej-
ma je lahko ponosen na zlate 
in srebrne medalje, najbolj pa 
na zlata medaljo ljubljanske-
ga vinskega sejma, ki jo prejel 
za chardonnay leta 1993. 

Na Vrežetovi kmetiji, na pe 
tih hektarjih obdelovalne zeni 
Ije, dajejo prednost vinograd 
ništvu. Ukvarjajo se tudi s pri 
rejo plemenskih telic ter ima 
jo v hlevu od 10 do 15 glav. Jj 
ni Vreže je zaposlen v Zavodu 
za živinorejo in veterinarstvi 
ter dela kot molzni kontrolo 
na območju zadružne enote P i 
stava pri Mestinju. 

Doma mu pomagata pre 
vsem oče Franc, ki je upok 
jenec, ter sin Jernej, dijak za 
njega letnika srednje kmetijsl 
šole v Šentjurju. Pomagata t 
di soproga Suzana, medici 
ska sestra v šmarskem upoki 
jenskem domu ter hči, osno 
nošolka Barbara. \ 

BRANE JERAN^ 

Prehodni vinski pokal, vreden nič manj kot 12 tisoč mark. Ob 
njem predsednika Rajko Pečnik in Franci Jankovič. Pečnik skr-
bi za 15 tisoč trsov, Jankovič je bil dolgo v vodstvu steklarne. 

Jože Pregrad, župan Bistrice 
ob Sotli. 

Z vinsko obarvane prireditve. Jani Vreže z moderatorjetn 
Igorjem Habjanom, znanim Šmarčanom. j 


